

သေနတ်သံများနှင့် ဇွန်လ

၂၀ရာစုပင်လုံဒုတိယအကြိမ်အစည်းအဝေးအပြီးတွင် သေနတ်သံများသည် ငြိမ်းချမ်းရေးတောင်းဆိုသံများ ထက် ဆူညံခဲ့ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် တွေ့ဆုံမှုအနေဖြင့် အစိုးရဘက်မှ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်နှင့် UNFC၏ DPN တို့ ဇွန်လဆယ်ရက်နေ့က အလွတ်သဘောတွေ့ဆုံမှုကြိမ်သာ ရှိခဲ့သည်။ ယခုလအစောပိုင်းကာလတွင် ကချင် လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် KIA နှင့် တပ်မတော်တို့အကြား တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားမှုများသည် ယခင်လများထက် ပို၍ များပြားခဲ့သည်။ အလားတူပင် မြောက်ပိုင်းအဖွဲ့ဝင်များဖြစ်သော တအာင်းတပ်မတော် TNLA၊ ရခိုင်တပ်မတော် AA တို့နှင့်လည်း တပ်မတော်အကြား တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး၊ မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ် အဖွဲ့ဝင်တဖွဲ့ဖြစ်သည့် အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီမဟာမိတ်တပ်မတော် (MNDAA) ကိုးကန့်နှင့် တပ်မတော်ကြား တိုက်ပွဲများမှာ ယခုလအတွင်း သိသာစွာ နည်းပါးခဲ့သည်။ ယခု တခေါက် ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် KIA နှင့် တပ်မတော်ကြား တိုက်ပွဲများတွင် တပ်မတော်ဘက်မှ လီဆူးနှင့် ရှမ်းနီ ပြည်သူ့စစ်များပါ ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည်ကို တွေ့ရသည်။ ထိုသို့သော ဌာနေတိုင်းရင်းသားညီနောင်များကြား တိုက်ခိုက်မှုများသည် ဒေသတွင်းတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ရေရှည်ထိခိုက် စေနိုင်သည့် မုန်းတီးနာကျည်မှုများကို ပိုမိုမြင့်တက်စေမည့် ဖြစ်ရပ်များပင် ဖြစ်ပါသည်။ ပြည်သူ့စစ်များ၏ အခန်းကဏ္ဍသည်လည်း ဆန်းစစ်စရာ ဖြစ်ခဲ့ပြီး ၎င်းတို့၏ ပါဝင်တိုက်ခိုက်မှုမှာလည်း အမျိုးသားပြန်လည်ရင်ကြားစေရေး အတွက် မေးခွန်းထုတ်စရာ ဖြစ်ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ကချင်ဒေသတွင် တကျော့ပြန်စစ် ပြန်လည်ဖြစ်ပွားမှု ခြောက်နှစ်ပြည့်သော အချိန်မှာမှ ယခင်လများထက် သေနတ်သံပို၍ ဆူညံခဲ့သည်မှာ တိုက်ဆိုင်မှုပင်လားဟု တွေးထင်ရမည်ကဲ့သို့ ဖြစ်နေပေသည်။ ကချင်ပြည်နယ်တွင် တကျော့ပြန် စစ်ဖြစ်ပွားမှု နှစ်ပြည့်သည့်အချိန်တွင် တပ်မတော်နှင့် ကေအိုင်အေတို့ အကြား တိုက်ပွဲအကြိမ်ရေ ၃,၅၀၀ ခန့် ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး၊ ပျမ်းမျှတစ်ရက်လျှင် တိုက်ပွဲ ၁ ဒသမ ၅ ကြိမ်ကျော် ဖြစ်ပွားခဲ့ကာ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်းတွင် ပြည်သူပေါင်း တသိန်းနှစ်သောင်းကျော် အိုးမဲ့အိမ်မဲ့ဖြစ်ခဲ့သလို စိတ်ပိုင်းနှင့်ရုပ်ပိုင်း ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုပေါင်း မြောက်များစွာ ကို ကြုံတွေ့ရလျက်ရှိသည်။ ယခု ရက်စွဲ မှတ်တမ်းပြုစုပြီးချိန် အထိလည်း တိုက်ပွဲများသည် ဆက်လက် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိကာ အပြစ်မဲ့ပြည်သူ ရာပေါင်းများစွာသည်လည်း တိုက်ပွဲများအကြား ပိတ်မိလျက်ရှိပင်နေသလို ဘဝပေါင်းများစွာ ထပ်မံပျက်သုဉ်းဖို့ရန် တာဆူနေလျက်ပင် ရှိပါသည်။ ယခုလအတွက် ရက်စွဲမှတ်တမ်းသည် ကချင်ဒေသရှိ ပြည်သူများ၏ နာကျင်မှုများကို ကိုယ်စားပြုထားပြီး မြန်မာပြည် မြောက်ပိုင်းတွင် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော စစ်ပွဲများ အမြန်ဆုံး ချုပ်ငြိမ်းပြီး မြန်မာပြည်မြောက်ပိုင်းရှိ စစ်ရှောင်ဒုက္ခသည်စခန်းပေါင်း ၁၈၇ခုတွင်ရှိသည့် ပြည်သူများ အတွက် ငြိမ်းချမ်းရေး ပန်းများ အမြန်ဆုံးပွင့်လန်းလာပါစေကြောင်း မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့မှ လေးနက်စွာ ဆန္ဒပြုအပ်ပါသည်။

မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့

ယခုရက်စွဲမှတ်တမ်းပါ အချက်အလက်များသည် မြန်မာ့အရေး လေ့လာသူများအဖွဲ့၏ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၁ရက်နေ့မှ ၁၅ရက်နေ့အတွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်အား မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် မှတ်တမ်းတင်ထားသော ရက်အလိုက် ငြိမ်းချမ်းရေးသတင်း စုစည်းချက်များဖြစ်ပါသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်းနှင့် လအလိုက်သုံးသပ်ချက် အနှစ်ချုပ် မှတ်တမ်းများအား အကြံပြုချက်များ ပေးပါရန်နှင့် အကြံပြုချက်များ ပေးပို့လို ပါက bcmg.burma.org@gmail.com နှင့် ဖုန်း - 09-796636737 တို့ကို ဆက်သွယ်နိုင် ပါသည်။

မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့

၁	၁.၆.၂၀၁၇	<p>ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် ကောင်းနိမ်ကျေးရွာနှင့် ကောင်းခမ်းကျေးရွာကြားတွင် တအာင်းတပ်မတော် တပ်ရင်း (၄၄၇) နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော် တပ်မ ၃၃ လက်အောက်ခံ ၁၁၅ (၁၁) တို့ နံနက် (၇:၁၅) မှ နေ့လည် (၁၂:၀၀) ချိန်ထိ တိုက်ပွဲဖြစ်သွားခဲ့သည်။ (PSLF/TNLA)</p> <p>http://www.pslftnla.org/%e1%80%80%e1%80%bc%e1%80%90%e1%80%b9%e1%80%81%e1%80%ad%e1%80%af%e1%80%84%e1%80%b9%e1%80%bb%e1%80%99%e1%80%ad%e1%80%b3%e1%82%95%e1%80%94%e1%80%9a%e1%80%b9%e1%80%a1%e1%80%90%e1%80%bc%e1%80%84%e1%80%b9/</p> <p>ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း၊ မူဆယ်မြို့၊ တောင်ရပ်ကွက်ရှိ CB ဘဏ်ကို ကျပ်သိန်း ၆၀၀ အခွန်ငွေပေးဆောင်ရန် ကချင်လွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ (ကေအိုင်အေ) မှ ဆက်ကြေးတောင်းစာ ပေးပို့ခဲ့သည်။ စာထဲတွင် "အခွန်ထမ်းဆောင်ရန် အသိပေးအကြောင်းကြားခြင်း၊ အထက်ပါ အကြောင်းအရာနှင့် ပတ်သက်၍ CB ဘဏ်အား အသိပေးလိုက်သည်။ K.I.O/ K.I.A (တောင်ပိုင်းတိုင်း)သည် ဒေသအတွင်း စီးပွားရေး လာရောက် လုပ်ကိုင်သော လုပ်ငန်းရှင်များ၊ အစုအဖွဲ့များ၊ ကုမ္ပဏီတို့တွင် အခွန်စည်းကြပ် ကောက်ခံသည်မှာ နှစ်စဉ်နှစ်တိုင်း ဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ CB ဘဏ်သည်လည်း အများနည်းတူ သတ်မှတ်ထားသည့် အခွန်တော်ငွေ ထမ်းဆောင်ရမည် ဖြစ်ကြောင်း အသိပေး အကြောင်းကြားလိုက်သည်။ မှတ်ချက်။ ၁။ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာနှစ် အတွက် ထမ်းဆောင်ရမည့်အခွန်ငွေမှာ ကျပ် ၆၀,၀၀၀,၀၀၀ (သိန်း ခြောက်ရာကျပ်) တိတိဖြစ်သည်။ ၂။ အခွန်ငွေကို အခွန်ဌာနခွဲ (K.I.O တောင်ပိုင်းတိုင်း)ရုံးတွင် လာရောက် ပေးဆောင်ရမည်။ ၃။ ဤကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ စာအမှတ်၊ 51/R-1/S.Div/Rev.Br/ ၂၀၁၇ နေ့စွဲ။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ မေလ (၉) ရက်ဖြင့် တစ်ကြိမ် အကြောင်းကြားပြီး ဖြစ်သော်လည်း အကြောင်းပြန် လာရောက်ပေးဆောင်ခြင်း မရှိသဖြင့် နောက်ဆုံးအကြိမ်ဖြင့် အသိပေး အကြောင်းကြားလိုက်သည်။ ၄။ (၁၀.၆.၂၀၁၇)ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား ပေးဆောင်ရမည်" ဟုဖော်ပြထားသည်။ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များမှ အဆိုပါနေရာတစ်ဝိုက်တွင် နယ်မြေလုံခြုံရေး ဆောင်ရွက် နေသည်ဟု ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးက သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။</p> <p>(DVB) (ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး) (Theladiesnews)</p> <p>http://burmese.dvb.no/archives/210420</p> <p>https://www.facebook.com/Cincds/posts/1350820815038780:0</p> <p>http://theladiesnewsjournal.com/news/mon-2017-06-05-1247/6227</p>
---	----------	--

		<p>နေပြည်တော်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ၂၁ ရာစု ပင်လုံ (ဒုတိယအကြိမ်) အစည်းအဝေးတွင် လုပ်နည်းလုပ်ဟန် တိမ်းစောင်းမှုများရှိနေသည်ဟု ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် SNLD ကျားခေါင်းပါတီက ပြောကြားလိုက်သည်။ အဆိုပါ လုပ်နည်းလုပ်ဟန် တိမ်းစောင်းမှု ဆိုသည့်နေရာတွင် အစုအဖွဲ့ ၅ ဖွဲ့ ရှိသည့်အနက် နိုင်ငံရေးပါတီ အစုအဖွဲ့အနေဖြင့် သဘောတူညီချက် ရရှိခြင်းမရှိသကဲ့သို့ ပြည်ထောင်စု သဘောတူညီချက် ၃၇ ချက် ထွက်ရှိလာခြင်းသည် မည်သည့် ပုံစံဖြင့် ထွက်ရှိလာခြင်း ဖြစ်ကြောင်း နှင့် ခေါင်းဆောင်အချင်းချင်း တိကျသည့် လမ်းညွှန်ထားမှု မရှိကြောင်း ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ စိုင်းလိတ်ကပြောသည်။ “နိုင်ငံရေးပါတီကို ကိုယ်စားပြုပြီး လက်မှတ်ထိုး လိုက်တဲ့ နှစ်ယောက်၊ သူတို့ နှစ်ယောက်ကို ပါတီ ပေါင်း ၂၃ ပါတီရဲ့ mandate လုပ်ပိုင်ခွင့် ရထားတာမဟုတ်ဘူး။ အဲတော့ အားလုံးကို ကိုယ်စားပြုပြီး လက်မှတ်လာ ထိုးလိုက်တယ်။ သူတို့ နှစ်ယောက်ရဲ့ ကိုယ်စားပြုမှုက ဘယ်လောက်ခိုင်မာမှုရှိလဲ မေးစရာမေးခွန်းဖြစ် လာတယ်” “နိုင်ငံရေးပါတီအစုအဖွဲ့မှာဆိုရင် ဘာတခုမှသူတို့ သဘောတူညီချက်မရပါဘူး။ တဖွဲ့နဲ့တဖွဲ့ အပြန်အလှန်ငြင်းခုံရင်းနဲ့ အချိန်ကုန်သွားတာပဲ အဖက်တင်တယ်။ အားလုံးက သဘောထားကျတဲ့ ဘုံသဘောတူညီချက်တခုမှမရသေးပဲနဲ့ နိုင်ငံရေးပါတီအစုအဖွဲ့ထဲက ၁ ယောက်၊ ၂ ယောက်ကို ကိုယ်စားပြုပြီး လက်မှတ်ထိုးခိုင်းလိုက်တဲ့ အနေအထားမျိုးဟာ မူဘောင်ကိုကျော်ပြီး လုပ်နေသလားဆိုတာကို မေးစရာရှိတယ်ပေါ့နော်။ အဲဒီလိုပုံမျိုးနဲ့ ဆက်သွားမယ်ဆိုရင် နောက်နောင်မှာ NCA သွားနေတဲ့လမ်းကျောင်းဟာ ပိုပြီးတော့မှ တန်ဖိုး နည်းလာမယ်။ အယုံအကြည်တွေ နည်းလာမယ်ဆိုရင် ငြိမ်းချမ်းရေး လမ်းကြောင်းကို ထိခိုက်မယ်လို့ မြင်ပါတယ်ခင်ဗျ။” ဟု စိုင်းလိတ်ကပြောခဲ့သည်။ (ရှမ်းသံတော်ဆင့်) (VOA)</p> <p>http://burmese.panglong.org/?p=13414 https://burmese.voanews.com/a/myanmar-21-century-pinglong-second-time-3882433.html</p> <p>ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲမှ ရရှိလာသည့် အချက်အလက်များပေါ် မူတည်၍ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေကို ပြင်ဆင်ရေးဆွဲမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥပဒေကြမ်းကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်စိုးလင်းက ပြောသည်။ “ငြိမ်းချမ်းရေးမှာက နိုင်ငံတော်အဆင့်နဲ့ပတ်သက်တဲ့ ဥပဒေတွေ ကျွန်တော်တို့ ရေးဆွဲရမှာ ဖြစ်တဲ့အတွက် သူတို့ရဲ့သဘောထားတွေ၊ သူတို့ရဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့ ထွက်ပေါ်လာတဲ့ ဥပဒေတွေ၊ လုပ်ရမယ့် ကိစ္စတွေကရှိသေးတာကိုး။ အဲဒါတွေကိုရပြီဆိုရင် ဒီကနေတစ်ခါတည်း အဲဒီကနေရတဲ့အချက်အလက်တွေပေါ်မှာ မူတည်ပြီးတော့ ဖွဲ့စည်းပုံ ပြင်ရတာက အားလုံး လက်ခံနိုင်တဲ့ဥပဒေ ဖြစ်သွားမှာ လေ”ဟု ၎င်းမှပြောကြားခဲ့သည်။</p> <p>(7 Day) (The Ladies)</p> <p>http://www.7daydaily.com/story/97719 http://theladiesnewsjournal.com/news/thu-2017-06-01-1229/6184</p> <p>ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ၂၁ ရာစုပင်လုံဒုတိယ အစည်းအဝေး၌ နိုင်ငံတော်မှ မည်သည့်အခါမျှ ခွဲထွက်ရဆိုသည့်အချက်ကို ပြည်ထောင်စုသဘောတူစာချုပ်တွင် အခြေခံမှု အဖြစ် မထည့်သွင်းရန် ကန့်ကွက်ရခြင်းသည် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်၌ အတားအဆီးကြိုနိုင်၍ ဖြစ်ကာ ပါတီအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုမှ ခွဲထွက်ရန် တောင်းဆိုခြင်းမဟုတ်ကြောင်း ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်(SNLD)ပါတီက ဇွန်လ ၁ ရက်၌ သတင်းစာ ရှင်းလင်းပွဲ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ (7 Day)</p>
--	--	---

		<p>http://www.7daydaily.com/story/97821 https://burma.irrawaddy.com/news/2017/06/02/135916.html</p> <p>ပြည်ထောင်စုသဘောတူစာချုပ် အစိတ်အပိုင်းအဖြစ် ချုပ်ဆိုနိုင်ခဲ့ပြီ ဖြစ်သော်လည်း အရေးကြီး အချက်များ ဆက်လက်ဆွေးနွေးရန် ကျန်ရှိပြီး ရပ်တည်ချက် မပြောင်းလဲဘဲ ဖြစ်စဉ်အရသာ လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းဖြစ်ကြောင်း NCA ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အချို့က ထုတ်ပြန်ပြောဆိုသည်။ ညီလာခံတွင်ဆွေးနွေးသည့်အပိုင်း၌ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အများစုဘက်မှ သဘောမတူညီသည့်အချက်များ ရှိခဲ့သော်လည်း ညီလာခံ၏ ဖြစ်စဉ် အရသာ နားလည်မှုဖြင့် ပြည်ထောင်စု၏ သဘောတူစာချုပ် (Union Accord)၌ လက်မှတ်ရေး ထိုးခြင်းဖြစ်သည်ဟု ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ/ ရှမ်းပြည် တပ်မတော် (RCSS/SSA)၏ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဒုဗိုလ်မှူးကြီးစိုင်းငင်းက ပြောသည်။ ထို့အပြင် ဆက်လက်၍ “ညီလာခံအားလုံး ရှေ့ဆက်သွားနိုင်အောင်ပေါ့။ ခုနကိုင်တော် အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်လည်း ပြောသွားတယ်။ ဒီဟာကြီးက ရှေ့ဆက်သွားဖို့လိုတယ်။ တစ်ခုခု ချပြဖို့ လိုတယ်ဆိုတဲ့ ရလဒ်လေးပေါ့။ ဒီတစ်ချက်ပါပဲ။ အခု ကျွန်တော်တို့ ရပ်တည်ချက်မပြောင်းဘူး” ဟု ဒုဗိုလ်မှူးကြီးစိုင်းငင်းက ပြောသည်။ တိုင်းရင်းသားများ အဓိက မျှော်မှန်းထားသည့် ရည်မှန်းချက် များဖြစ်ကြသော ဖက်ဒရယ်စနစ်အတွက် အရေးပါသည့် ပြည်ထောင်စုအတွင်း ပြည်နယ်များ၏ အရေးပါမှုအခန်းကဏ္ဍများ၊ ပြည်ထောင်စုနှင့်ပြည်နယ်များ အကြား အာဏာခွဲဝေပိုင်းခြားထားရှိမှု၊ ပြည်နယ်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဆိုင်ရာများနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး သဘောတူညီချက်များ ပူးတွဲ အကောင်အထည်ဖော်ရန်စသဖြင့် အရေးကြီးသော အချက်အလက်များမှာ ဆက်လက်ဆွေးနွေးရန် ကျန်ရှိနေသည်ဟု ကရင်အမျိုးသားအစည်း အရုံးကလည်း မေလ ၂၉ ရက်စွဲဖြင့် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (7 Day)</p> <p>http://www.7daydaily.com/story/97735</p> <p>နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်း စုကြည်သည် တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး၊ ဗဟို စစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး Fang Fenghui ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ဇွန်လ ၁ ရက်၊ နေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင်နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး၏ ဧည့်ခန်းမတွင် လက်ခံတွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (TheLadiesnews) (State Counsellor)</p> <p>(7 Day)</p> <p>http://theladiesnewsjournal.com/news/thu-2017-06-01-1655/6188 https://www.facebook.com/state.counsellor/posts/1053066914827524 http://www.7daydaily.com/story/97781</p> <p>တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့ လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်၊ ဗဟိုစစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်၊ ပူးတွဲစစ်ဦးစီးဌာန၊ စစ်ဦးစီးချုပ် General Fang Fenghui ဦးဆောင်သော ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့ ဇွန်လ (၁)ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဇေယျာသီရိဗိမာန် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တရုတ်စစ်ဦးစီးချုပ်က ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ တရုတ်ပြည် ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်တွင် နှစ်နိုင်ငံ တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရေးအတွက် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့မှုနှင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် နိုင်မှုအခြေအနေများ၊ တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်မှ စစ်ရေးယာဉ်များ မြန်မာ</p>
--	--	---

		<p>နိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီး လာရောက်ခဲ့မှု၊ နှစ်နိုင်ငံတပ်မတော်အကြီးအကဲများ အပြန်အလှန် ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်များ လာရောက်ခြင်းဖြင့် မဟာဗျူဟာမိတ်ဖက် ဆက်ဆံရေးတွင် အပြန် အလှန်ယုံကြည်မှုမြှင့်တင်နိုင်ပြီး နှစ်နိုင်ငံ၏အကျိုးစီးပွားကို ထိန်းသိမ်းလုပ်ဆောင်နိုင်မှု၊ တပ်မတော်သားများ၏ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် မြှင့်တင်ရေးအတွက် လေ့ကျင့်ရေးဆိုင်ရာ သင်တန်းများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့်ရေး၊ ဒေသတွင်းတည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို အထောက်အကူဖြစ်စေသည့် အကြမ်းဖက်မှုတားဆီးနိုင်ရေးနှင့် နိုင်ငံတကာဖြတ်ကျော် မှုခင်းများ တားဆီးကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင်ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ (၂၁)ရာစုပင်လုံ ဒုတိယအစည်းအဝေး အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ကူညီ ဆောင်ရွက် ခဲ့မှုအခြေအနေများ၊ မြန်မာ-တရုတ်နှစ်နိုင်ငံအကြား ၂+၂ အစည်းအဝေးများ ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့မှု အခြေအနေများ၊ နှစ်နိုင်ငံနယ်စပ်ဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး ကိစ္စရပ်များ တွင် ပိုမိုနီးကပ်စွာ ထိတွေ့ဆက်ဆံ၍ အပြန်အလှန်ယုံကြည်ချက်နှင့် သဘောတူညီချက်များ ရရှိအောင် မြှင့်တင်လုပ်ဆောင်ရေး၊ တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား အောက်ခြေအဆင့်သာမက မဟာဗျူဟာ အဆင့်ပါ ပုံမှန်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှု၊ အရေးပေါ်ကိစ္စရပ်များအတွက် တွေ့ဆုံညှိနှိုင်းမှုများဖြင့် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးထိခိုက်မှုကို ရှောင်ရှားနိုင်မှုအခြေအနေများ၊ နယ်စပ်ဒေသတွင် စစ်ရေး လှုပ်ရှားမှုများကို ထိန်းသိမ်းလုပ်ဆောင်ခြင်းဖြင့် နှစ်ဦးနှစ်ဖက် အကျိုးရှိနိုင်မှု အခြေအနေများကို ဆွေးနွေးပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်မှ (၂၁)ရာစု ပင်လုံ အစည်းအဝေးတွင် ထူးခြားချက်အနေဖြင့် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ညှိနှိုင်းပေးမှုအရ NCA လက်မှတ် ရေးထိုးရန် ကျန်ရှိသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့တစ်ချို့နှင့် ၂၀၁၂ ခုနှစ်နောက်ပိုင်း လက်နက်ကိုင်လမ်းစဉ်ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့ ၃ ဖွဲ့ တက်ရောက်ခဲ့မှု၊ ယင်းအဖွဲ့များနှင့် ဆက်လက် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရန်လိုအပ်မှု၊ နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးဖြစ်သည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် ဖွဲ့အစည်းများ ပူးပေါင်းလျှောက်လှမ်းနေပြီဖြစ်သည့် NCA လမ်းကြောင်းပေါ်တွင် လိုက်ပါရန် လိုအပ်မှု၊ လုံခြုံရေးနှင့်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးသည် မဟာဗျူဟာမိတ်ဘက်နိုင်ငံဖြစ်သည့် မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံလုံးအတွက် အပြန်အလှန်အားဖြင့် အရေးပါလိုအပ်မှု၊ တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား အပြန်အလှန် သတင်းဖလှယ်မှု၊ လေ့ကျင့်ရေးသင်တန်းများ၊ အပြန်အလှန် ချစ်ကြည်ရေး ခရီးစဉ်များ၊ အားကစား၊ ယဉ်ကျေးမှု ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များ အပြန်အလှန် စေလွှတ်ရေး၊ အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးနှင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကာကွယ်ရေးကိစ္စရပ်များတွင် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု ပိုမိုမြှင့်တင်ရေး ကိစ္စရပ်များကို ပြန်လှန်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။</p> <p>(တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်) (7 Day) https://www.facebook.com/Cincds/posts/1348239085296953 http://www.7daydaily.com/story/97781 https://www.facebook.com/Cincds/posts/1348239085296953</p> <p>ဒုတိယသမ္မတဦးမြင့်ဆွေသည် တရုတ်ပြည်သူ့လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲ ရေးမှူးနှင့် ဗဟိုစစ်ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဖန်းဖန်ဟေ့နှင့် အဖွဲ့အား ယနေ့မွန်းလွဲ ၃ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင်ရွက်ခန်းမ၌ လက်ခံ တွေ့ဆုံသည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ တရုတ်သံအမတ်ကြီး မစ္စတာဟုန်လျန်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။</p> <p>(MyanmarPresidentOffice) https://www.facebook.com/myanmarpresidentoffice.gov.mm/posts/133099725694800</p>
--	--	--

<p>၂</p>	<p>၂.၆.၂၀၁၇</p>	<p>ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ မိုးဟွမ်ကျေးရွာအနီးတွင် ယနေ့ နံနက် ၅း၀၀ မှ ၆း၀၀ နာရီအထိ တအာင်း အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် တပ်ရင်း ၈၁၈ နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော် တပ်မ ၅၅ တို့နှစ်ဖက်ရင်ဆိုင်တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တပ်မတော်၏ ထိုးစစ်ဆင်တိုက်ခိုက်လာမှုကြောင့် တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားရခြင်းဖြစ်သည်ဟု TNLA မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (Psif/Tnla) http://www.pslftnla.org/%e1%80%90%e1%80%a1%e1%80%ac%e1%80%84%e1%80%b9%e1%80%b8%e1%80%90%e1%80%95%e1%80%b9%e1%80%99%e1%80%b1%e1%80%90%e1%80%ac%e1%80%b9%e1%82%8f%e1%80%bd%e1%80%84%e1%80%b9%e1%80%b7-%e1%80%bb%e1%80%99-66/</p> <p>စစ်ရှောင်ဒုက္ခသည် ရွာသားများနေရပ်သို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာ ပြန်နိုင်ရေး မြန်မာ့တပ်မတော်မှ တပ်ဖွဲ့များ ပြန်လည်ဆုတ်ခွာပေးရန် ဖာပွန်မြို့နယ်ရှိ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး (KNU) ကော်မတီအဖွဲ့က တောင်းဆိုလိုက်သည်။ ကရင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းဖာပွန်ခရိုင် အတွင်းရှိ ပလာခိုဒေသနှင့် အီထူထစခန်းမှ စစ်ရှောင် ဒုက္ခသည် အချို့မှာ နေအိမ်စွန့်ခွာ ထွက်ပြေး ခဲ့ရသည် မှာ ဆယ်စုနှစ် ၄ ခုကျော်ခဲ့ပြီ ဖြစ်သည်။ အီထူထ စခန်းမှ စစ်ရှောင် ဒုက္ခသည် ၃၀၀၀ ခန့်မှာ ၂၀၀၆ ခုနှစ်တွင် မြန်မာ တပ် မတော်၏ ထိုးစစ်များကြောင့် KNU တပ်မဟာ ၂ နှင့် တပ်မဟာ ၅ ထိန်းချုပ်နယ်မြေများမှ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်လာသူများ ဖြစ်သည်။ ဖလာခို ဒေသနှင့် အီထူထ ဒုက္ခသည်စခန်းမှ ရာနှင့်ချီသော စစ်ရှောင် ဒုက္ခသည်များက သံလွင်မြစ် အတွင်းတွင် ဆန္ဒပြပွဲတခု မကြာသေးခင်က ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး မြန်မာ့တပ်မတော် တပ်ဖွဲ့များ ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းပေးရန် တောင်းဆိုခဲ့သည်။ (Irrawaddy) https://burma.irrawaddy.com/news/2017/06/02/135835.html</p> <p>ကရင်ပြည်နယ်၊ လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ်ရှိ မြိုင်ကြီးငူ စစ်ဘေးရှောင်စခန်းတွင် ယခုနှစ် ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ပညာသင်နှစ်အတွက် ကျောင်းတက်မည့် ကျောင်းသားဦးရေ ၄၀၀ နီးပါးအထိရှိလာသည်ဟု မြိုင်ကြီးငူ စစ်ပြေးရှောင်စခန်းမှ တာဝန်ရှိသူများက ပြောသည်။ ယခင် ပညာသင်နှစ်အတွင်း မြိုင်ကြီးငူစစ်ဘေးရှောင်စခန်းတွင် ကျောင်းသားဦးရေ တစ်ရာကျော်မျှသာရှိကြောင်းသိရပြီး ယခုနှစ်ကျောင်းသားဦးရေ တိုးလာသည့်အခြေအနေများနှင့်ပတ်သက်၍ စစ်ဘေးရှောင်စခန်း တာဝန်ရှိသူ စောရွှေထွန်းက “အခု ကျောင်းသားများတာက တစ်ခါမှ ကျောင်းမနေတဲ့ ကလေးတွေ ပြန်ပေးတက်ခိုင်းတယ်။ မနှစ်က ပြန်ပြေးလာတော့ တချို့ကျောင်းသားတွေက ကျောင်းမဆက်တက်တော့ဘူး။ အဲဒီကလေးတွေ ပြန်ပေးတက်တယ်။ နောက်တစ်ခုက ဒီနေ့မှာလည်း တချို့က သူတို့နေရာမှာမနေရဲတော့လို့ ပြန်ထပ်လာတယ်ဆိုတော့ ကျောင်းနေ တဲ့ ကလေးတွေ ပိုများလာတာပေါ့။ ဒီမှာတော့ ကျောင်းမဖွင့်သေးဘူး”ဟု ပြောဆိုလိုက်သည်။ (KIC) http://kicnews.org/2017/06/%E1%81%BF%E1%80%99%E1%80%AD%E1%80%B3%E1%80%84%E1%80%B9%E1%82%80%E1%80%80%E1%80%AE%E1%80%B8%E1%80%84%E1%80%B0-%E1%80%85%E1%80%85%E1%80%B9%E1%80%B1%E1%80%BB%E1%80%95%E1%80%B8%E1%80%B1%E1%80%9B%E1%80%BD/</p> <p>ဒေသခံအရပ်သားကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး စောင့်ကြည့်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် မည်သို့ပါဝင်နိုင်သည်နှင့် ပတ်သက်၍ ရန်ကုန်မြို့ရှိ အမျိုးသား ပြန်လည်</p>
----------	-----------------	---

		<p>သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) တွင် ဇွန်၂၇ရက်က ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာပူးတွဲ စောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီများနှင့် အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲတွင် ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦး (CNF) အခြေစိုက်ရာ ချင်းပြည်နယ်တွင် ပြည်နယ်အဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ရေး ကော်မတီ (JMC-S) ဖွဲ့စည်းပေးရန် ချင်းငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မတီ (CPTC) အတွင်းရေးမှူး တလွန်ကျဲအိုက တောင်းဆိုလိုက်သည်။ “အခုအချိန်အထိ ချင်းပြည်နယ်မှာ JMC-S မဖွဲ့ရသေးဘူး။ ကျန်တဲ့အဖွဲ့ ခုနစ်ဖွဲ့ ဖွဲ့ပြီးသွားပြီ၊ အဲဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့ ချင်း ပြည်နယ်မှာလည်း ဖွဲ့ချင်တယ်။ အဲဒါကို ဖွဲ့ပေးပါလို့ JMC-U ကို တောင်းဆိုချင်တယ်” ဟု တလွန်ကျဲအိုကပြောကြားသည်။ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုဆိုင်ရာ စောင့်ကြည့်မည့်သူများအတွက် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC) မှ စောင့်ကြည့် ခွင့်ပြုသည့် ဒေသခံအရပ်သား စောင့်ကြည့်သူများကို အသိအမှတ်ပြုမည်ဖြစ်ပြီး အရပ်ဘက်လူမှု အဖွဲ့အစည်းများ (CBO/CSO) က ဒေသခံစောင့်ကြည့်သူများအား နည်းပညာ အကူအညီ ပေးမှုများ လုပ်ဆောင်နိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်း JMC-U ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာမင်းဇော်ဦးက ပြောကြားသည်။ အစည်းအဝေးသို့ အရပ်ဘက်လူမှု အဖွဲ့အစည်း ၂၁ ဖွဲ့မှ CBO/CSOများ၊ အရပ်သားစောင့်ကြည့် ရေးအဖွဲ့အဖွဲ့မှ JMC-U ‘ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ(၂) စောမတ်သယူး အေး၊ JMC-U အတွင်းရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ JMC-S ကိုယ်စားလှယ်များတက်ရောက်ခဲ့သည်။(Eleven) (Peace Commission) (Theladiesnews)</p> <p>http://theladiesnewsjournal.com/news/sat-2017-06-03-1253/6216</p> <p>http://www.news-eleven.com/politics/37485</p> <p>http://www.news-eleven.com/politics/37485</p> <p>https://www.facebook.com/permalink.php?story_fbid=299944577117935&id=284818361963890&substory_index=0</p> <p>အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပနိုင်ရေး နှင့် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)မထိုးရသေးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များနှင့် ဆက်လက်ညှိနှိုင်းရေး လုပ်ဆောင်နေကြောင်း ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်မှ သတင်းရရှိသည်။ အမျိုးသားအဆင့်နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပနိုင်ခြင်း မရှိသေးသည့် ဒေသများတွင် ဆွေးနွေးပွဲ များ ယခုလအတွင်း စတင်နိုင်ရေး နေရာနှင့်အချိန်ကို နှစ်ဖက် သဘောတူညီမှုရရှိရေး ကြိုးစားနေကြောင်း ကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်စိုးက ဇွန်လ ၂ ရက်တွင် ပြောကြား လိုက်သည်။ (7daily)</p> <p>http://www.7daydaily.com/story/97896</p> <p>အစိုးရငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် (PC)နှင့် UNFC တို့ တရားဝင် ၅ ကြိမ်မြောက်တွေ့ဆုံမှုအပြီးတွင် UNFC ၏ တောင်းဆိုချက် ၉ ချက်ကို မူအားဖြင့်သာ သဘောတူညီမှုရရှိပြီး NCA အား လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရေးမှာ မရေမရာ ဖြစ်နေပြီး၊ “တရားဝင်တွေ့ဆုံတာ ၅ ကြိမ်ရှိပြီ။ မူအားဖြင့်လည်း သဘောတူညီချက်ရပြီ။ ၁၄ ရက်နဲ့ ၁၈ ရက်က ချိန်းထားတာ သူတို့မလာဘူး။ ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံလည်း ပြီးပြီဆိုတော့ ပြန်ဆုံဖို့ဆက်သွယ်ထားပါတယ်။ ဒုတိယအကြိမ် ပင်လုံကနေပြီး အစိတ်အပိုင်း တစ်ခုအဖြစ် သဘောတူညီချက်ရခဲ့ပြီးပြီ။ ဆက်လက်ပြီးတော့ လည်း အားလုံးပါဝင်နိုင်ရေးနဲ့ သဘောတူညီချက် တစ်ခုရအောင် အမြဲကြိုးစားသွားမှာပါ” ဟု ဦးအောင်စိုးကပြောသည်။(The Ladies)</p> <p>http://theladiesnewsjournal.com/news/sat-2017-06-03-1616/6219</p>
--	--	---

<p>၃</p>	<p>၃.၆..၂၀၁၇</p>	<p>ဇွန်လ (၃) ရက်နေ့တွင် ကချင်ပြည်နယ် တနိုင်းမြို့နယ် ပယင်းမော်ဂိုရာ ကချင် လွတ်လပ်ရေး တပ်မတော် KIA တပ်ရင်း ၁၄ နားတွင် နံနက် ၂နာရီခန့်မှစ၍ တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ “ကျွန်တော်တို့ KIA အုပ်ချုပ်မှုနယ်မြေထဲမှာ တိုက်ပွဲဖြစ်တာ KIA တပ်မဟာ(၂)တပ်ရင်း ၁၄ နေရာထဲမှာ တိုက်ပွဲဖြစ်တာပါ။ မြို့နယ်အနေနဲ့ ပြောမယ်ဆိုရင် တနိုင်းမြို့နယ်ထဲမှာပေါ့။ ကျွန်တော်တို့ဘက်က ပြောမယ်ဆိုရင်တော့ မြန်မာ့တပ်မတော်ဘက်က ထိုးစစ်ဆင်လာလို့ ခုခံ တိုက်ပွဲဖြစ်တာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ရှေ့တန်းကာကင်း မိုင်ဆက်စခန်း ဆိုတဲ့နေရာမှာ ဖြစ်တာပါ။ အဲဒီမှာ ကျွန်တော်တို့ ရှေ့တန်းတပ်သား ရှစ်ယောက်လောက်ပဲရှိပါတယ်။ အဲဒီ နေရာမှာ တပ်မတော်ဘက်က အင်အားမြောက်ဆယ်ကျော်နဲ့ ထိုးစစ်ဆင်တာပါ”ဟု KIA ဗိုလ်မှူးကြီးနော်ဘူက ပြောသည်။ KIA တပ်မဟာ(၃)နယ်မြေအတွင်း တပ်ရင်း ၁၅ နှင့် တပ်ရင်း ၂၇ တည်ရှိရာ ဒေသများတွင် လက်နက်ကြီး နှင့် တိုက်ခိုက်မှုများရှိသည်ဟု ဗိုလ်မှူးကြီးနော်ဘူက ဆိုသည်။ အစိုးရစစ်တပ်က လက်နက်ကြီး ဆက်တိုက်ပစ်ခတ်ခဲ့သည့်အတွက် ညနေပိုင်းမှာ KIA က အဆိုပါ ရှေ့တန်းစခန်းကို ဆုတ်ခွာပေးခဲ့ကြောင်း ဒေသခံများ ပြောကြားခဲ့သည်။ ၎င်းတိုက်ပွဲတွင် KIA ဘက်မှ ဒဏ်ရာရ (၂)ဦး၊ ကျဆုံး(၂)ရှိခဲ့ပြီး တပ်မတော်ဘက်မှ ပြည်သူ့စစ်အပါအဝင် (၁၇) ဦးသေဆုံး၊ (၂၀)ကျော်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ Nambyu ချောင်းအနီး KIA တပ်ရင်း ၁၄ နှင့် တိုက်ပွဲတွင် အစိုးရတပ်ဘက်မှ ဒေသခံ လီဆူ ပြည်သူ့စစ် နှင့် ရှမ်းနီ ပြည်သူ့စစ်များ ပါဝင်ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် လီဒီလမ်းမကြီးပေါ်တွင်လည်း စကခ (၃) လက်အောက်ခံ၊ ခမရ (၃၈၁) နှင့် KIA တို့ တိုက်ပွဲပြင်းထန်စွာဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (7 Day) (Irrwaddy) (Kachin News) (NAB)</p> <p>https://www.facebook.com/northernallianceburma/posts/1513253375416295:0</p> <p>https://burma.irrawaddy.com/news/2017/06/07/136195.html</p> <p>http://www.7daydaily.com/story/98003</p> <p>http://burmese.kachinnews.com/news/1878-%E1%80%95%E1%80%9A%E1%80%84%E1%80%B9%E1%80%B8%E1%80%B1%E1%80%99%E1%80%BD%E1%80%AC%E1%80%B9-kia-%E1%80%90%E1%80%95%E1%80%B9%E1%80%9B%E1%80%84%E1%80%B9%E1%80%B8-%E1%81%81%E1%81%84-%E1%80%99%E1%80%AF%E1%80%AD%E1%80%84%E1%80%B9%E1%80%86%E1%80%AC%E1%80%85%E1%80%81%E1%80%94%E1%80%B9%E1%80%B8-%E1%80%80%E1%80%AF%E1%80%AD-%E1%80%BB%E1%80%99%E1%80%94%E1%80%B9%E1%80%99%E1%80%AC%E1%80%85%E1%80%85%E1%80%B9%E1%80%90%E1%80%95%E1%80%B9-%E1%80%9E%E1%80%AD%E1%80%99%E1%80%B9%E1%80%B8%E1%80%95%E1%80%AF%E1%80%AD%E1%80%80%E1%80%B9.html</p> <p>https://www.facebook.com/northernallianceburma/posts/1518546874886945:0</p> <p>ကချင်လွတ်လပ်ရေးအဖွဲ့ (KIO)က မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်အဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်း၍ လုပ်ဆောင်နေသော လက်ရှိနိုင်ငံရေး အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်ပြီး ကချင်လူမှုအဖွဲ့ အစည်းများအား လိုင်ဇာမြို့၊ ပဒန်ခန်းမတွင် ဇွန်လ ၃ ရက်နေ့က ရှင်းလင်းပွဲ တစ်ရပ် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ KIO ဒုဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး အင်ဘန်လက လက်ရှိ KIO ၏ နိုင်ငံရေးလမ်းစဉ်ဖြစ်သော</p>
----------	------------------	---

		<p>မြောက်ပိုင်း မဟာမိတ် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်း၍ နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးသွားရန်နှင့် ၂၁ ရာစု ပင်လုံ ဒုတိယအကြိမ် ညီလာခံ တက်ရောက်ခဲ့သည့် အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းခဲ့သည်ဟု KIO ၏ ပြန်ကြားရေးဌာန တာဝန်ခံ ဒုဗိုလ်မှူးကြီး နော်ဘူက ပြောသည်။ (7 Day) (Mizzima) (Kachinnews)</p> <p>http://www.7daydaily.com/story/98388</p> <p>http://www.mizzimaburmese.com/article/27709</p> <p>http://burmese.kachinnews.com/news/1879E1%80%B1%E1%80%9D%E1%80%96%E1%80%94%E1%80%B9%E1%80%99%E1%82%88%E1%80%99%E1%80%BA%E1%80%AC%E1%80%B8-%E1%80%81%E1%80%B6%E1%80%B1%E1%80%94%E1%80%9B%E1%80%81%E1%80%BA%E1%80%AD%E1%80%94%E1%80%B9-kio-%E1%81%8F-%E1%82%8F%E1%80%AF%E1%80%AD%E1%80%84%E1%80%B9%E1%80%84%E1%80%B6%E1%80%B1%E1%80%9B%E1%80%B8-%E1%80%9B%E1%80%BD%E1%80%84%E1%80%B9%E1%80%B8%E1%80%9C%E1%80%84%E1%80%B9%E1%80%B8%E1%80%95%E1%80%BC%E1%80%B2-%E1%80%BB%E1%80%95%E1%80%B3%E1%80%9C%E1%80%AF%E1%80%95%E1%80%B9.html</p> <p>အမေရိကန်ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ဂျိမ်းစ်မက်တစ် အပါအဝင် ကမ္ဘာ့ထိပ်သီးနိုင်ငံ အများအပြားမှ ကာကွယ်ရေး ခေါင်းဆောင်များ ပါဝင်တက်ရောက်သည့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲ ရှန်ဂရီလာဒိုင်ယာလော့ခ်သို့ အမျိုးသားလုံခြုံရေးအကြံပေး ဦးသောင်းထွန်း ဦးဆောင်သော မြန်မာကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တက်ရောက်နေသည်။ အာရှ-ပစိဖိတ် ဒေသတစ်ခုလုံးနှင့် သက်ဆိုင်သည့် လုံခြုံရေးကိစ္စများကို အဓိကထား ဆွေးနွေးသည့် ရှန်ဂရီလာ ဒိုင်ယာလော့ခ်ကို စင်ကာပူနိုင်ငံတွင် နှစ်စဉ်ကျင်းပပြီး အမေရိကန်၊ ပြင်သစ်၊ ကနေဒါ၊ ဩစတြေးလျ၊ ဂျပန်အပါအဝင် နိုင်ငံပေါင်း ၂၈ နိုင်ငံမှာ ကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ ထိပ်သီး ခေါင်းဆောင်များ တက်ရောက်ကြသည်။ (The Voice)</p> <p>http://thevoicemyanmar.com/local/9071-asp</p> <p>ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး KNU ဒုဥက္ကဋ္ဌ ဖဒိုစောကွယ်ထူးဝင်းနှင့် လူမျိုးစုလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများမှ ခေါင်းဆောင်များဖြစ်သည့် ချင်းအမျိုးသားတပ်ဦးမှ ဆလိုင်လုံမှန်းဆာခေါင်း၊ ပအိုဝ်း အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးအဖွဲ့ချုပ်မှ ဦးခွန်မြင့်ထွန်းနှင့် ရှမ်းပြည်ပြန်လည် ထူထောင်ရေး ကောင်စီမှ ဆိုင်းလိုင်တို့သည် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို လေ့လာရန် ဇွန်လ ၃ ရက် နေ့တွင် ရောက်ရှိပြီး ဇွန်လ ၁၀ ရက်နေ့အထိ နေထိုင်ကြမည်ဖြစ်သည်။ (Irrwaddy)</p> <p>https://burma.irrawaddy.com/news/2017/06/07/136145.html</p> <p>ကုန်သည်စက်မှုအသင်းချုပ်က ဦးဆောင်သည့် မြန်မာ့စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများမှ ငြိမ်းချမ်းရေး အတွက် ကူညီထောက်ပံ့မည့်လုပ်ငန်းစဉ်ကို ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်က ပညာရေးကဏ္ဍ တစ်ခုအဖြစ် ပါဝင်ကူညီသွားမည်ဟု ရန်ကုန်စီးပွားရေး တက္ကသိုလ်ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာ ခင်နိုင်ဦးက ပြောသည်။ ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်၏ ဖွံ့ဖြိုးမှုပညာ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်း</p>
--	--	---

		<p>စီမံခန့်ခွဲမှု စသည့် မဟာဝိဇ္ဇာတန်းများ အားလုံးတွင် စီးပွားရေးဆိုင်ရာ ကျင့်ဝတ်ပိုင်းနှင့် လူမှုရေး တာဝန်များကိုလည်း ထည့်သွင်းသင်ကြားမည်ဟု ၎င်းက ဆက်လက်ပြောသည်။ (Mizzima) http://www.mizzimaburmese.com/article/27828</p>
<p>၄</p>	<p>၄.၆.၂၀၁၇</p>	<p>ဇွန်လ (၄) ရက်နေ့တွင် ကချင်ပြည်နယ် တနိုင်းမြို့နယ် ပယင်းမော်ရီရာ ကချင် လွတ်လပ်ရေး တပ်မတော် KIA တပ်ရင်း ၁၄ နားတွင် တပ်မတော်နှင့် KIA တို့ ပစ်ခတ်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်ဟု KIA ဝိုင်းမှူး ကြီးနော်ဘူက ပြောသည်။ နေ့လည် (၁၂) နာရီ (၃၀) မိနစ်မှ ညနေ(၄)နာရီ (၃၀) မိနစ်အထိ လေးနာရီကြာတိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်အထိ တိုက်ပွဲများပြင်းထန်ခဲ့သည်။ ညဘက်တွင် တပ်မတော်ဘက်မှ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်ခဲ့မှုကြောင့် ကောင်ရာကျေးရွာအတွင်းရှိ နေအိမ်တစ်လုံးအားထိမှန်ခဲ့ပြီး ၎င်းအိမ်ရှိ မိသားစုဝင်(၃)ဦး လက်နက်ကြီး ထိမှန်ဒဏ်ရာရခဲ့ သည်ဟု မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်အဖွဲ့မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (Irrwaddy) (NAB) https://burma.irrawaddy.com/news/2017/06/07/136195.html</p> <p>ကရင်လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်သော KNU/KNLA ငြိမ်းချမ်းရေးကောင်စီ အမည် သုံး၍ စီးပွားရေးလုပ်နေသူများကို စိစစ်အရေးယူရန် ကော်မတီဖွဲ့ထားကြောင်း KNU/KNLA ငြိမ်းချမ်းရေးကောင်စီဖက်အတွင်းရေးမှူး(၁) ဝိုင်းမှူးကြီး စောကျော်ညွန့်က ပြောသည်။ ၁၁ ဦးပါသည့် စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီကို KNU/KNLA ငြိမ်းချမ်းရေးကောင်စီ တပ်ဖွဲ့ ဝင်များ တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)နှင့် အညီကျင့်ကြံ နေထိုင်နိုင်ရေး ရည်ရွယ်ဖွဲ့စည်းခြင်းဖြစ်သည်ဟု ပြောကြားလိုက်သည်။ "အဖွဲ့ရဲ့ အမည်သုံးပြီး စီးပွားရေးလုပ်သွားတာတွေရှိပါတယ်။ အဲဒီအတွက် တချို့ကျတော့လည်း လက်လှမ်းမီတဲ့ နေရာဆိုရင် ချက်ချင်းအရေးယူနိုင်တာရှိသလို တချို့တွေကျတော့ တပ်ဖွဲ့ဝင်လည်းမဟုတ်ဘူး၊ ဒါပေမဲ့ နာမည်ကတော့ထွက်သွားပြီ။ ဘယ်လိုပြန်ရှာရမှန်းလည်းမသိဘူး။ မေ့မေ့ပျောက်ပျောက် ဖြစ်သွားတာတွေလည်းရှိတာပေါ့"ဟု ဝိုင်းမှူးကြီး စောကျော်ညွန့်ကပြောသည်။ (7daily) http://www.7daydaily.com/story/97987</p> <p>အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများ မကျင်းပရသေးသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် တပ်ဖွဲ့များ၏ ဒေသများတွင် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပနိုင်ရန် အစိုးရဘက်က ပြင်ဆင် နေသည်ဟု ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်စိုးက ပြောသည်။ တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) တွင် လက်မှတ်ရေးထိုးထားပြီးဖြစ်သည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များသည် သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး ပြည်နယ်များတွင် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပခွင့် ရရှိမည်ဖြစ်သည်။(Mizzima) http://www.mizzimaburmese.com/article/27730</p> <p>နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ကနေဒါနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ဂျက်စတင်ထရူးဒိုး၊ ဆွီဒင်နိုင်ငံလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ အော်ရီဘန်အာလင်းနှင့် ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ စတီဖန်လိုဗန်တို့၏ ဖိတ်ကြားချက် များအရ ကနေဒါနိုင်ငံနှင့် ဆွီဒင်နိုင်ငံတို့သို့ တရားဝင် ချစ်ကြည်ရေးခရီးသွား ရောက်ရန် ဇွန်လ(၄)ရက်နေ့ ညပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့မှ လေကြောင်း ခရီးဖြင့် ထွက်ခွာသွားသည်။ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဦးဆောင်သော ချစ်ကြည်ရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တွင် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ သမ္မတရုံး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမင်းသူနှင့် တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါသွားကြသည်။ ချစ်ကြည်ရေး ခရီးစဉ်အတွင်း နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ကနေဒါနှင့် ဆွီဒင်နိုင်ငံတို့၏ ဖက်ဒရယ်</p>

		<p>ဒီမိုကရေစီစနစ်သို့ အဆင့်ဆင့် ပြောင်းလဲကျင့်သုံးခဲ့မှုများကို သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (Statecounsellor Office) (Frontier)</p> <p>http://frontiermyanmar.net/mm/news/4973</p> <p>https://www.facebook.com/state.counsellor/posts/1055341787933370</p>
၅	၅.၆.၂၀၁၇	<p>ဇွန်လ ၅ ရက်နေ့ မနက် ၁၂ နာရီခွဲခန့်တွင် Awnglawt လမ်းခွဲ ၅ မိုင်ကုန်း အခြေစိုက် အစိုးရ တပ်မတော်၏ လက်နက်ကြီး ၄ လုံး Kawng Ra ကျေးရွာသို့ ကျရောက်ခဲ့ပြီး မုဆိုးမ မိခင် နှင့် ကလေး စုစုပေါင်း ၃ ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာရခဲ့သည်။ လက်နက်ကြီးကျရောက်မှုအပြီး Kawng Ra (Nawnglung) ကျေးရွာသားများ Ting Kawk နှင့် တနိုင်းမြို့ပေါ်သို့ ထွက်ပြေး တိမ်းရှောင်ခဲ့သည်။(Kachinnews)</p> <p>http://burmese.kachinnews.com/news/1884-daihp-%E1%80%B1%E1%80%80%E1%80%BA%E1%80%B8%E1%80%9B%E1%80%BC%E1%80%AC%E1%80%98%E1%80%80%E1%80%B9-</p> <p>အစိုးရစစ်တပ်မှ ကချင်ပြည်နယ်၊ တနိုင်း မြို့နယ်ထဲတွင်ရှိသည့် ထန်းပလားမော်၊ ဝမ်းပလား မော်၊ အောင်လွတ်မော်၊ တုံမင်မော်၊ ချောင်းဆုံမော်၊ နန်ပြူးမော်၊ ဂျာအောင်ဘာမော်၊ ဇီးဖြူ ကုန်းမော်၊ ညောင်ပင်ကုန်းမော်နှင့် နမ့်ကွမ်းမော်များ၌ မကြာမီနယ်မြေရှင်းလင်းခြင်းများကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရဟတ်ယာဉ်ပေါ်မှ စာရွက်များဖြန့်ကြဲခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ရွှေနှင့် ပယင်း မော်များတွင် အလုပ်လုပ်နေသူများ၊ ဒေသခံ ရွာသူရွာသားများ ထောင်ချီပြီး တနိုင်းမြို့ပေါ် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်ခဲ့သည်။ တရားဝင်မဟုတ်ပဲ တူးဖော်နေသည့် တနိုင်း မြို့နယ်ထဲက မော်တွေကြောင့် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် ဂေဟစနစ် ထိခိုက် ပျက်စီးရသည့် အတွက် ဇွန်လ ၁၅ ရက် နောက်ဆုံးထား ထွက်ခွာကြရန် နှင့် ထွက်ခွာသွားသည့်သူများကို ကချင်လက်နက်ကိုင် KIA နှင့် ပူးပေါင်း နေသူများ အဖြစ် သတ်မှတ်မည်ဟု လေယာဉ်ပေါ်က ကြံခဲ့သည့် စာများထဲတွင် ဖော်ပြထားပြီး အစိုးရ စစ်တပ်မှ နယ်မြေ ရှင်းလင်းသည့်အခါ သေဆုံး ဒဏ်ရာရတာတွေ မဖြစ်စေချင်သောကြောင့် ကြိုတင် အကြောင်းကြားခြင်းဖြစ်သည်ဟုလည်း ဆိုထားပါသည်။ ထို့ကြောင့် သတိပေးစာရရှိထားသည့် ရွှေနှင့် ပယင်းတူးနေသည့် နေရာကသူများ၊ ပတ်ဝန်းကျင် ကျေးရွာတချို့ကသူများ ထောင်ချီပြီး ပြေးလာ နေကြသည်ဟု သိရသည်။ ထိုသူများအား တနိုင်း မြစ်ကြောင်းအတိုင်းစက်လှေများဖြင့်သွားရောက် ခေါ်ယူ နေသည်ဟု ကူညီရေးလုပ်ဆောင် နေသူများမှ ပြောသည်။ အဲဒီလိုဆောင်ရွက်တာဟာ ဥပဒေအရမှန်ကန်ပေမယ့် လောလောဆယ်မှာ ပြည်သူတွေဒုက္ခရောက် ကြောင်း တနိုင်းမြို့နယ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဇော်ဝင်း က ပြောသည်။ "စာတွေဖြန့်တာဟုတ်တယ်၊ ရဟတ်ယာဉ်ပေါ်ကနေ စာတွေဖြန့်တာဟုတ်တယ်၊ တိုင်းမှူးကြီးနဲ့ နယ်လုံဝန်ကြီးနဲ့ ကျနော်တို့ တွေတဲ့အခါမှာလည်း တိုင်းမှူးကသေချာရှင်းပြတယ်၊ စာထဲကတိုင်းပါပဲ ဒီပုံစံတိုင်းဆက်ထားရင် အများကြီးပျက်ဆီးမယ်ပေါ့နော်၊ သယံဇာတတွေလည်းအများကြီး ပျက်ဆီးကုန်မယ်၊ ကျနော်တို့ အစိုးရကျတော့မရဘူးပေါ့နော်၊ အသေးစိတ်တော့ရှင်းပြပါတယ်၊ ဥပဒေကြောင်းက ကြည့်ရင်လည်းမှန်တယ်၊ အစိုးရဘက်ကကြည့်လည်း မှန်တယ်၊ လောလောဆယ် ပြည်သူ တွေကတော့ ဒုက္ခရောက်တာပေါ့" မော်ထဲကနေ ထွက်ခွာရမည် ဆိုရင်လည်း နေထိုင်နေသူတွေ ပြင်ဆင်နိုင်အောင် အစီအစဉ်ချမှတ်ပြီး ၃ လ ဒါမှမ ဟုတ် ၆ လောက် ကြိုတင် အသိပေးသင့်သည်ဟု ဦးဇော်ဝင်းက ဆိုသည်။(BBC) (RFA) (VOA) (NAB)</p> <p>http://www.bbc.com/burmese/burma-40180021</p>

<http://www.rfa.org/burmese/news/tanine-gold-mine-06062017070544.html>
<https://burmese.voanews.com/a/the-government-instruct-danai-gold-and-amber-miner-to-get-out-/3888815.html>
<https://www.facebook.com/northernallianceburma/posts/1518546874886945:0>

ကချင်ပြည်နယ် ဗန်းမော်ခရိုင် မန်စီမြို့နယ်ရှိ မိုင်းခေါင် စစ်ရှောင် စခန်းမှ အသတ်ခံရသည့် လူငယ် ၃ ဦးအား သတ်ဖြတ်မှုဖြင့် တပ်မတော်သားအချို့ကို မန်စီမြို့နယ် ရဲစခန်း၌ ပုဒ်မ ၃၀၂ လူသတ်မှုဖြင့် အမှုဖွင့်ထားကြောင်း သိရသည်။ လူသတ်မှုဖြင့် တရားစွဲခံထားရသူများသည် အစိုးရတပ်မတော်၏ ခြေမြန်တပ်ရင်း ၃၁၉ မှ တပ်သားတချို့ဖြစ်ကြောင်း၊ မိခင်တပ်ရင်း၌ စစ်ဆေးပြီးပါက သက်ဆိုင်ရာ နယ်မြေရဲတပ်ဖွဲ့သို့ လွှဲပြောင်းပေးမည်ဟု တပ်မတော်ဘက်က ပြောဆိုထားကြောင်းလည်း မန်စီမြို့နယ် ရဲစခန်းမှ တာဝန်ရှိသူ တချို့က ဧရာဝတီကို ပြောသည်။ မန်စီမြို့နယ် ရဲစခန်းမှ စခန်းမှူး ဦးအောင်ကျော်စိုးဝင်း က “လောလောဆယ်တော့ အမှုဖွင့်ထားတဲ့အဆင့်လောက်ပါပဲ။ တပ်ဘက်က စစ်ဆေးနေတုန်းပါ။ စစ်ဆေးပြီးရင်တော့ အသေးစိတ်ထုတ်ပြန်ပါလိမ့်မယ်။ အဲဒီအခါမှာပဲ တရားခံ လွှဲပြောင်းပေးတာတို့ ဘာတို့ ဆက်လုပ်လို့ရမှာပါ” ဟု ပြောခဲ့သည်။ ခြေမြန်တပ်ရင်း ၃၁၉ မှ တပ်မတော်သားအချို့ကို အမှုဖွင့်ထားသော်လည်း ရာထူး၊ အသက်အရွယ်နှင့် အမှုဖွင့်ထားသည့် အရေအတွက်ကို အသေးစိတ် မသိရှိရသေးပါ။ အသတ်ခံရသူများ၏ ရုပ်အလောင်းများအား မေလ ၂၉ ရက်နေ့က သင်္ဂြိုဟ်ခဲ့ပြီး ဇွန်လ ၈ ရက်နေ့တွင်လည်း ၎င်းတို့ နေထိုင်ခဲ့သည့် စခန်းတွင် ဆုတောင်းပွဲ ပြုလုပ် ပေးသွားမည်ဟု မိုင်းခေါင် စစ်ရှောင် စခန်းမှ တာဝန်ရှိသူ ဦးနော်မိုင် က ပြောသည်။ ၎င်းက “တပ်ဘက်ကတော့ မိသားစုတွေကို ဘာမှ လာရောက်ပြောဆိုတာတွေ မရှိပါဘူး။ မိသားစုတွေ အားလုံးကလည်း စခန်းထဲမှာပဲ ရှိနေပါတယ်။ ဆုတောင်းပွဲ လုပ်ပေးဖို့ ပြင်ဆင်နေကြပါတယ်” ဟု ဆိုသည်။ အသတ်ခံရသူ ကချင်လူငယ်များသည် တောထဲသို့ သွားစဉ် အစိုးရ တပ်မတော်၏ ခြေမြန် တပ်ရင်း ၃၁၉ စစ်ကြောင်းနှင့် တွေ့ဆုံမိရာမှ ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရပြီးနောက် ရက်အနည်းငယ် အကြာတွင် ၎င်းတို့၏ မြေမြှုပ်ထားသည့် ရုပ်အလောင်းများကို စခန်းတာဝန်ခံများနှင့် စခန်းထဲမှ အသိမိတ်ဆွေများက ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ထိုလူသတ်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ တပ်မတော် သားများက သတ်သည်ဟု အစောပိုင်းတွင် တရားဝင် မပြောခဲ့သော်လည်း နောက်ပိုင်းတွင် အရေးယူမှုများ ပြုလုပ်သွားမည်ဟု ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ လူသတ်မှု ကျူးလွန်ရာတွင် ပါဝင်သည်ဟု ယူဆရသူများအား ခမရ ၃၁၉ ၏ စစ်ဆေးရေး စခန်းတွင် ယခုအခါ စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်နေကြောင်း သိရသည်။ အသတ်ခံရသူများသည် မိုင်းခေါင် စခန်းတွင် မိသားစုဝင်များနှင့် အတူနေထိုင်ခြင်းဖြစ်ပြီး၊ သေဆုံးသူ ၃ ဦးအနက် ၂ ဦး သည် အိမ်ထောင်ရှင်များဖြစ်ကာ လူမမယ် ကလေးငယ်တချို့ ကျန်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (Irrwaddy)

<https://burma.irrawaddy.com/news/2017/06/05/136051.html>

တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူ စာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ထိုးနိုင်ရေး ညှိနှိုင်းမှု ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ရန် အစိုးရ၏ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင်က ဆက်သွယ်လာရာ ဇွန်လ ၁၂ ရက်မတိုင်မီ တွေ့ဆုံနိုင်မည်ဟု အကြောင်းပြန်ထား ကြောင်း ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) တွဲဖက်အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး (၁) ဦးထွန်းဇော်က ပြောသည်။ UNFC ညီလာခံကို ဇွန်လ အတွင်းကျင်းပရန် စီစဉ်ထားပြီး ယင်းညီလာခံတွင် UNFC မှ နတ်ထွက်ခွင့်တောင်းထားသည့် အဖွဲ့ဝင်အဖွဲ့အစည်းများကိုစွဲကို လည်း ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (7 Day) (TheLadiesnews)

(The Ladies)
<http://www.7daydaily.com/story/98051>

		<p>http://theladiesnewsjournal.com/news/wed-2017-06-07-1728/6259 http://theladiesnewsjournal.com/news/thu-2017-06-08-1339/6265</p> <p>၂၁ ပင်လုံ ဒုတိယအစည်းအဝေး ၆ ရက်တာကာလ၌ လူမှုရေးကဏ္ဍတွင် အမျိုးသမီးပါဝင်မှု ၃၀ ရာနှုန်းထက်ရှိသော်လည်း တစ်ခြားသောကဏ္ဍများတွင် အမျိုးသမီးပါဝင်မှု ၃၀ ရာနှုန်းအောက် လျော့နည်းနေသေးကြောင်း ကျား- မ တန်းတူရေးမဟာမိတ်အဖွဲ့ (AGIPP) မှ သုံးသပ်ခဲ့သည်။ AGIPP အနေဖြင့် လုံခြုံရေးကဏ္ဍတွင် တစ်ခုတည်းသော တပ်မတော်ထားရှိရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး မူသဘောဆောင်သည့် ကိစ္စရပ်များနှင့် တပ်ပိုင်းဆိုင်ရာဖွဲ့စည်းပုံနှင့် တစ်နိုင်ငံလုံး ဆိုင်ရာအခြားကဏ္ဍများ နှင့် ချိတ်ဆက်မှုများကိုသာ အလေးပေးဆွေးနွေးခဲ့ကြသောကြောင့် အမျိုးသမီးအရေးနှင့် ကျား၊ မ တန်းတူညီမျှမှုနှင့်ဆိုင်သည့် ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခြင်းမရှိဟု ဆိုသည်။ AGIPP ဥက္ကဋ္ဌ မိကွန်းချမ်းနွန် က “ လူမှုရေးကဏ္ဍမှာ အမျိုးသမီးပါဝင်မှု အားကောင်း နေပေမယ့် နိုင်ငံရေးကဏ္ဍမှာ ပါဝင်မှု အရမ်းကိုနည်းပါတယ်။ ဘာလို့လဲဆိုတော့ အမျိုးသမီး တွေက နိုင်ငံရေးနဲ့ အလှမ်းဝေးနေသေးလို့ မြင်ကြတယ်။ နောက်ပြီးတော့ အမျိုးသမီး ကိုယ်တိုင်က အရည်အချင်းရှိပေမယ့် ယုံကြည်မှုအားနည်းတဲ့အတွက် ပါဝင်ဆွေးနွေးမှု မရှိတာ လည်း ပါတယ်” ဟုပြောသည်။ စီးပွားရေးကဏ္ဍဆိုင်ရာ မူဝါဒအဆိုပြုလွှာတွင်လည်း ကျား၊ မ ရေးရာရှုထောင့်မှ ထည့်သွင်းထားမှုမရှိခြင်း၊ နိုင်ငံရေးကဏ္ဍတွင် ဒီမိုကရေစီအခွင့်အရေး၊ အခြေခံလူ့အခွင့်အရေး နှင့် ကျား/မဆိုင်ရာ တန်းတူညီမျှရေး ထည့်သွင်းဆွေးနွေးထားခြင်း မရှိကြောင်း AGIPP အဖွဲ့က သုံးသပ်ထားသည်။ (MNA)</p> <p>http://burmese.monnews.org/2017/06/01/%E1%81%82%E1%81%81-%E1%80%95%E1%80%84%E1%80%BA%E1%80%9C%E1%80%AF%E1%80%B6%E1%80%8A%E1%80%AE%E1%80%9C%E1%80%AC%E1%80%81%E1%80%B6%E1%80%92%E1%80%AF%E1%80%90%E1%80%AD%E1%80%9A%E1%80%A1%E1%80%85-2/</p> <p>ကနေဒါနိုင်ငံရောက် ကရင်တိုင်းရင်းသားဒုက္ခသည်များက နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား အစိုးရက ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်ကို ဆက်လက်တွန်းအားပေး ဆောင်ရွက်နေသော်လည်း ကရင်ပြည်နယ်တွင် မြန်မာအစိုးရတပ်များ တပ်စခန်း ဆက်လက် တည်ရှိနေခြင်းအပေါ် စိုးရိမ်ကြောင်း အိတ်ဖွင့်ပေးစာ တစောင်ထုတ်ပြန်၍ ဖော်ပြခဲ့ကြသည်။(Irrawaddy)</p> <p>https://burma.irrawaddy.com/news/2017/06/07/136199.html</p>
၆	၆.၆.၂၀၁၇	<p>ရှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်း၊ မန်တုံမြို့နယ်၊ ပန်ဝါကျေးရွာနှင့် မိုင်းတပ်ကျေးရွာကြားတွင် နေ့လည် ၁၂:၀၀ နာရီမှ ၁၂:၅၀ နာရီအချိန်ထိ တအာင်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA တပ်ရင်း ၈၇၆ နှင့် မြန်မာတပ်မတော် တပ်မ ၈၈ လက်အောက်ခံ ခလရ ၇၇ တို့နှစ်ဖက်ရင်ဆိုင် တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တပ်မတော်သည် အင်အား ၁၀၀ ကျော်ဖြင့် တအာင်းတပ်မတော် လှုပ်ရှားရာ တောတွင်းသို့ ထိုးစစ်ဆင်လာရာမှ နှစ်ဖက်ရင်ဆိုင် တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားရခြင်းဖြစ်သည်ဟု TNLA မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (TNLA)</p> <p>http://www.pslftnla.org/%e1%80%90%e1%80%a1%e1%80%ac%e1%80%84%e1%80%b9%e1%80%b8%e1%80%90%e1%80%95%e1%80%b9%e1%80%99%e1%80%b1%e1%80%90%e1%80%ac%e1%80%b9%e1%82%8f%e1%80%bd%e1%80%84%e1%80%b9%e1%80%b7-%e1%80%bb%e1%80%99-67/</p>

	<p>ဇွန်လ ၆ ရက်တွင် KIA တပ်ရင်း ၁၄ အနီးရှိ အင်ဂါဂါးရွာ တဝိုက်၌ နံနက် ၁၁ နာရီမှ နေ့လယ် ၃ နာရီအထိ တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း KIA ၏ ပြောခွင့်ရ ဒုဗိုလ်မှူးကြီး နော်ဘူက ပြောသည်။</p> <p>ဇွန်လ ၆ ရက်နေ့ ရက်စွဲဖြင့် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ KIA ပစ်ခတ် လိုက်သည့် လက်နက်ကြီးကျည် ပေါက်ကွဲမှုကြောင့် တနိုင်းမြို့နယ်အတွင်း ဒေသခံ ၃ ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရထားသဖြင့် တနိုင်းမြို့ နယ်မြေခံ တပ်မတော် ဆေးရုံတွင် ဆေးကုသမှု ခံယူနေသည်ဟု သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (Irrawaddy)</p> <p>https://burma.irrawaddy.com/news/2017/06/07/136195.html</p> <p>ကချင်ပြည်နယ်၊ ဝိုင်းမော်မြို့နယ်၊ ဆခုံးမြို့၊ အမှတ်(၁)ရပ်ကွက်တွင် နေထိုင်သော ဒေသခံ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ ၁၆ ဦး၊ တယ်လီနော ကုမ္ပဏီဝန်ထမ်းနှစ်ဦး စုစုပေါင်း ကျား ၁၃ ဦး၊ မ ဝါးဦးတို့အား KIA က အကြောင်းပြချက် တစ်စုံတစ်ရာ မရှိဘဲ ဆခုံးမြို့၏ အနောက်တောင်ဘက် ၅ မိုင်ခန့် အကွာရှိ ၎င်းတို့၏ဝန်းသို့ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားခဲ့သည်။ အဆိုပါ ၁၈ ဦးအနက် ကျား ရှစ်ဦး၊ မ နှစ်ဦးတို့အား ဇွန် ၁ ရက်တွင် ပြန်လွှတ်ပေးခဲ့သော်လည်း ကျန်သူရှစ်ဦးအား လူသစ်အဖြစ် စုဆောင်း ထားကြောင်းနှင့် ကျေးရွာသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိသူများမှာလည်း ထပ်မံဖမ်းဆီးခံရမည်ကို စိုးရိမ်ပူပန်လျက်ရှိပြီး နေအိမ်များ၌ နေထိုင်ခြင်းမရှိဘဲ ထွက်ပြေး တိမ်းရှောင်နေကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (The Ladies)</p> <p>http://theladiesnewsjournal.com/news/tue-2017-06-06-1218/6240</p> <p>၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇွန်လ ၆ ရက်နေ့ နံနက် ၁၁:၀၀ နာရီ၌ ပန်ဆိုင်မြို့ နှင့် မုံးကိုးမြို့ကို ဆက်သွယ် ထားသည့် လမ်းမကြီးအနီးရှိ နမ့်ပါတက်တောင်ကုန်းတွင် တရုတ်အမျိုးသားတစ်ဦး မြေမြုပ် မိုင်းကို နင်းမိပြီး ခြေထောက်တစ်ဖက် ပြတ်ထွက်ကာ ဒဏ်ရာပြင်းစွာရရှိသောကြောင့် မူဆယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ချက်ခြင်း ပို့ဆောင်ခဲ့ရကြောင်း ဒေသခံပြည်သူလူထု၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။ မိုင်းနင်းမိသူမှာ မူဆယ်ခရိုင် ပန်ဆိုင်မြို့တွင် နေထိုင်သူ ယန်တိန်းဖူ အသက် ၄၂ နှစ်ရှိ တရုတ်အမျိုးသားတစ်ဦးဖြစ်ပြီး နမ့်ပါတက်တောင်ကုန်းသို့ မြက်ရိတ်ရန်သွားစဉ် မြေမြုပ်မိုင်းကို နင်းမိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။ (Taifreedom)</p> <p>http://www.taifreedom.com/burmese/index.php/2014-05-27-08-33-44/2014-05-27-08-37-13/905-2017-06-07-11-31-58</p> <p>တနိုင်းမြို့နယ်လမ်းမကမ်းမှာရှိသည့် ကျေးရွာများတွင် အစိုးရတပ်၏ ထိုးစစ်ကြောင့် နမ်ဖြူနှင့် အင်ဂါဂါးရွာများမှ ဒေသခံ လေးရာကျော်သည် စစ်ဘေးရှောင်ပြီး ဇွန်လ၆ရက်နေ့ညနေတွင် တနိုင်းမြို့ပေါ်သို့ ထွက်ပြေးခဲ့သည်။ ကိုယ်ဝန်ဆောင်၊ ကလေးနှင့် သက်ကြီးရွယ်အို စစ်ရှောင် ဒုက္ခသည်များကို ကချင်နစ်ခြင်းခရစ်ယာန်အဖွဲ့ KBC က ရေလမ်း၊ ကုန်းလမ်းမှတစ်ဆင့် သွား ရောက် ခေါ်ယူခဲ့ရသည်။ “ ရွာထဲအထိ ဒီလက်နက်ကြီးတွေနဲ့ ပစ်တဲ့အတွက် ဘုရားကျောင်း တွေကော စာသင်ကျောင်းတွေကော ထိလာတဲ့အတွက် သူတို့ကြောက်လို့ ထွက်ပြေး လာတာ။ များသောအားဖြင့် ဒီညရောက်လာတာက ကလေးတွေရယ် အသက်ကြီးတွေရယ်၊ အမျိုးသမီး တွေရယ် ဗိုက်ကြီးသည်တွေရယ်၊ နောက်ပြီးတော့ မနေ့ညကမှ ကလေးမွေးတဲ့ အမျိုးသမီး လည်းပါတယ်။ ကားစီးတော့ သွေးတွေသွန်လို့ အခုဟိုမှာ ပို့ထားရတယ်။ နောက် တပတ်သား အသက်ရှိတဲ့ ကလေးတွေလည်း ပါတာပေါ့နော်။ ကလေးမီးဖွားထားတာ။ မီးဖွားကာနီး ဗိုက်ကြီး ကြီးနဲ့လည်း ပါတယ်။ အဲလိုမျိုး ဦးစားပေးပြီး ဒီညအိမ်ခေါ်လာတာပါ။ ”ဟု ကချင် လူ့အခွင့်အရေး ရှေ့နေဒေါ်ခွဲဘူက ပြောသည်။ ယခုလို ထွက်ပြေးလာကြတဲ့ စစ်ဘေးရှောင် ဒုက္ခသည်တွေ</p>
--	---

		<p>အတွက် အရေးပေါ် ကူညီဖို့ ဒေါ်ဒွဲဘူက အစိုးရကို တိုက်တွန်း လိုက်သည်။ “ ၂၀ ပင်လုံပြီးတိုင်းပြီးတိုင်း ကတော့ တိုက်ပွဲတွေ ပြင်းပြင်းထန်ထန် ဖြစ်လာတာတော့ ရှိတာပေါ့နော်။ အဲဒီတော့ ကျမတို့ကတော့ အစိုးရကိုပြောချင်တာကတော့ ဒီလိုတိုက်ပွဲတွေ ဖြစ်လာတိုင်း ဖြစ်လာတိုင်းမှာ အဓိကထိခိုက်နစ်နာတာ ကျမတို့ အမျိုးသမီးတွေနဲ့ ကလေးတွေ အင်မတန် စိတ်မကောင်းစရာဖြစ်ပါတယ် နောက်ပီးမှ ဒီကိုယ်ဝန်ဆောင်သည်တွေပေါ့နော်။ ကလေးတွေလည်း အရမ်းငယ်တယ်။ အရမ်းဒုက္ခရောက်တယ်။ ဒီကနေ့ဆိုလို့ရှိရင် သူတို့ ကုန်းတတန် ရေတတန်နဲ့ အဲဒါကြောင့် အစိုးရအနေနဲ့ ဒီကိစ္စကိုတော့ အဓိကထားပြီး လူသား ချင်းစာနာမှု အကူအညီတွေ ပေးဖို့လိုတဲ့ အပြင်ကို၊ ဒီလို ဖြစ်တာ ဘာအကြောင်းအရင်း ဆိုတာလည်း အစိုးရ စုံစမ်းစစ်ဆေးဖို့လိုတယ် ပြီးရင်ကူညီစောင့်ရှောက်ဖို့ လိုတယ်။ ကျမတော့ ဒီလိုပဲပြောချင်ပါတယ်ရှင်။ ”ဟု ဒေါ်ဒွဲဘူက ပြောသည်။ (VOA) (NMG)(Irrawaddy)(VOA) (7day)</p> <p>https://burmese.voanews.com/a/3890118.html</p> <p>http://www.nmg-news.com/%e1%80%90%e1%82%8f%e1%80%ad%e1%80%af%e1%80%af%e1%80%84%e1%80%b9%e1%80%b8%e1%80%b1%e1%80%92%e1%80%9e%e1%80%90%e1%80%bc%e1%80%84%e1%80%b9-%e1%80%b1%e1%80%99%e1%80%bd%e1%80%ac%e1%80%b9%e1%80%9c%e1%80%af/</p> <p>https://burma.irrawaddy.com/news/2017/06/07/136195.html</p> <p>https://burmese.voanews.com/a/3890118.html</p> <p>http://www.7daydaily.com/story/98228</p> <p>ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်းတွင် စစ်ရှောင်ပြည်သူတစ်သိန်းကျော် ရှိနေပြီး ၎င်းတို့ အတွက် နိုင်ငံတကာ၏ ထောက်ပံ့မှုများ လျော့ကျလာသည့်အတွက် စားဝတ်နေရေး အခက်အခဲများနှင့် ရင်ဆိုင်နေရသည်ဟု စစ်ရှောင်ပြည်သူအချို့ နှင့် စစ်ဘေးရှောင်များကို ကူညီနေသည့် ပူးပေါင်းလုပ်ငန်းစဉ်အဖွဲ့က ဦးစွမ်းရှာအောင်ကပြောသည်။ မုန်းကိုး၊ ဖောင်းဆိုင်နဲ့ တချို့ဒေသတွေမှာ ခရီးသွားလာမှု ကန့်သတ်ထားဆဲဖြစ်သည်။ ပဋိပက္ခကာလအတွင်း အရပ်သားနေအိမ်၊ အဆောက်အအုံများ ထိခိုက်ပျက်စီးပြီး စစ်ဘေးရှောင် ၂၀,၀၀၀ ခန့် တရုတ်ပြည်ကို ယာယီရှောင်တိမ်းခိုလှုံခဲ့နေရသည်။ ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်းက စစ်ဘေးရှောင်စခန်း ၁၅၀ ဝန်းကျင်ခန့်တွင် စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူ တစ်သိန်းနှစ်သောင်းခန့် စစ်ဘေးဒုက္ခများနှင့် ဆိုင်ရင်နေရသည်။ (Mizzima)</p> <p>http://www.mizzimaburmese.com/article/27827</p> <p>ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)၊ ကြူကုတ်မြို့အနီး တပ်မတော်သားများ၊ ပြည်သူ့စစ် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများပါဝင်သော လုံခြုံရေးပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇွန် ၆ ရက် ည ၁၀ နာရီ ခန့်တွင် ကြူကုတ်မြို့၏ တောင်ဘက် မီတာ ၁၀၀၀ ခန့်အကွာ၌ ယာဉ်ဝင်/ထွက်မှုများအား စစ်ဆေး ဆောင်ရွက်စဉ် နှမ့်တောင်းဘက်မှ အမျိုးသား ၂ ဦး အရှိန်ပြင်းထန်စွာ မောင်းနှင်လာသည့် မော်တော်ဆိုင်ကယ်အား စစ်ဆေးရန်ရပ်တန့်စေရာ ရပ်တန့်ခြင်းမရှိဘဲ စစ်ဆေးသည့် တပ်မတော်သားတစ်ဦးအားပွတ်တိုက်၍ မြို့အတွင်းသို့မောင်းနှင်ထွက်ပြေးသဖြင့် လက်နက်ငယ်ဖြင့် ခြောက်လှန့် ပစ်ခတ်ဖမ်းဆီးခဲ့ရသည်ဟု ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး)</p>
--	--	---

		<p>https://www.facebook.com/Cincds/posts/1354359451351583</p> <p>ကချင်ပြည်နယ်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းရှိ စစ်ဘေးသင့်ဒုက္ခသည် (IDPs) စခန်းများသို့ ပေးပို့မည့် စားနပ်ရိက္ခာများသည် ဒေသဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၏ ပိတ်ပင်တားဆီးမှုကိုခံနေရကြောင်း Joint Strategic Team မှ အတွင်းရေးမှူး ဂျန်မော်ဂွမ်ရာအောင်က ဖွန့်လ၆ရက် ပြောကြားခဲ့သည်။(TheLadiesnews)</p> <p>http://theladiesnewsjournal.com/news/tue-2017-06-06-1617/6246</p> <p>နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများတွင် စစ်ရှောင်ပြည်သူများနှင့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ ဆိုးကျိုးခံစားနေရသူများ ပါဝင်ဆွေးနွေးခွင့်ပြုရန် ကချင်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများက ဖွန့်လ၆ရက်တွင် ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်တောင်းဆိုသည်။ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံအပါအဝင် လက်ရှိငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်နှင့် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများတွင် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ၏ တိုက် ရိုက်ဆိုးကျိုးများ ခံစားနေရသော တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ ပါဝင်ခွင့်အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ ဥပဒေပြုလွှတ်တော်နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်တို့အား ကချင်ဒေသ တစ်ကျော့ပြန်စစ်ပွဲခြောက်နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် တောင်းဆိုခဲ့သည်။ “လက်ရှိ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေး ပွဲတွေမှာ IDPsတွေနဲ့ပတ်သက်လို့ လုပ်ငန်းစဉ်တွေ၊ ဆွေးနွေးချက်တွေက ရေရေရာရာရှိမနေသေး ဘူးလို့ ကျွန်ုပ်တို့မြင်တယ်။ ဒီအတွက်ဘာတွေလုပ်ဖို့လိုတယ်ဆိုတာကို သက်ဆိုင်ရာအကြီးအကဲ တွေ သိစေချင်လို့ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ကချင်အမျိုးသမီးငြိမ်းချမ်းရေး ကွန်ရက်မှ ဒေါ်မေစံပယ်ဖြူက ပြောကြားသည်။ (7daily) (VOA) (Mizzima)</p> <p>http://www.7daydaily.com/story/98339</p> <p>https://burmese.voanews.com/a/kachin-war-6th-anniversary-in-yangon-/3889034.html</p> <p>http://www.mizzimaburmese.com/article/27827</p> <p>တစ်ခုတည်းသော ချင်းအမျိုးသားပါတီအဖြစ် ပေါင်းစည်းနိုင်ရန် လုပ်ဆောင်နေသည့် ချင်းပါတီများအနေဖြင့် မကြာမီ ပေါင်းစည်းနိုင်တော့မည်ဖြစ်ပြီး လာမည့်တစ်ပတ်တွင် ဆွေးနွေးမည် ဖြစ်ကြောင်း ချင်းအမျိုးသား ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး ဆလှိုင်းကျော်ဝိထာင်ကပြောသည်။ ပေါင်းစည်းရန် ဆွေးနွေးမည့် ချင်းပါတီများသည် ချင်းဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ (CLD)၊ ချင်းအမျိုးသား ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (CNDP)နှင့် ချင်းတိုးတက်ရေးပါတီ (CDP) တို့ဖြစ်ကာ ယင်းပါတီများသည် ဖွန့်လ ၁၀ ရက် နှင့် ၁၁ ရက်တို့တွင် ပေါင်းစည်း ရေးညှိနိုင်ဆွေးနွေးမည်ဖြစ် ကြောင်း ၎င်းက ပြောသည်။ (7daily)</p> <p>http://www.7daydaily.com/story/98150</p> <p>နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဖွန့် ၆ ရက် ညနေပိုင်းတွင် ကနေဒါနိုင်ငံ အော်တာဝါမြို့ Andaz Ottawa Market Hotel ၌ ဖက်ဒရယ်နိုင်ငံများဖိရမ်မှ စီစဉ်သော ကနေဒါနိုင်ငံတွင် ကျင့်သုံးလျက်ရှိသည့် ဖက်ဒရယ်စနစ်တွင် တရားရေးမဏ္ဍိုင်၏ အခန်းကဏ္ဍနှင့် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများအကြား ဆက်ဆံရေးမှတစ်ဆင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်၊ လူမှုရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒများနှင့် စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအပေါ် အကျိုးသက်ရောက်မှုများနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ကနေဒါနိုင်ငံမှ ဘာသာရပ် ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များ၏ ဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ထိုဆွေးနွေးပွဲတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်က ကနေဒါနိုင်ငံ၏ ဖက်ဒရယ်စနစ်ဆိုင်ရာ အတွေ့အကြုံများကို မျှဝေပေးသည့်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဖက်ဒရယ်</p>
--	--	---

		<p>ပြည်ထောင်စု တည်ထောင်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များအတွက် များစွာအထောက်အကူပြုပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါ လေ့လာရေးနှင့် ဆွေးနွေးပွဲသို့ သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန၊ နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ်ရုံး၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဗဟိုဘဏ်တို့မှ ကိုယ်စားလှယ် ၅ ဦး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)မှ ကိုယ်စားလှယ် ၄ ဦး၊ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ် ၄ ဦး၊ ၀ အထူးဒေသနှင့် မိုင်းလားအထူးဒေသတို့မှ ကိုယ်စားလှယ် ၁ ဦးစီ တက်ရောက်လျက် ရှိသည်။ (StateCounsellor) (VOA) (MOI) (MOI) (DVB) (VOA) https://www.facebook.com/state.counsellor/posts/1056780341122848 https://burmese.voanews.com/a/myanmar-leader-aung-san-suu-kyi-canada-second-day-trip/3889088.html https://www.facebook.com/MOIWebportalMyanmar/posts/1221226924671838:0 https://www.facebook.com/MOIWebportalMyanmar/posts/1221780737949790 http://burmese.dvb.no/archives/210747 https://burmese.voanews.com/a/aung-san-suu-kyi-arrive-canada-toronto/3888108.html</p>
၇	၇.၆.၂၀၁၇	<p>ကချင်ပြည်နယ်၊ ဖားကန့်မြို့နယ် မိုးကောင်း-ကာမိုင်း၊ လဝါး-ကာမိုင်း၊ ကာမိုင်း-ဖားကန့်နှင့် ဝေခါ-ဖားကန့် လမ်းများတွင် ည ၇ နာရီမှ မနက် ၆ နာရီအတွင်း ဖြတ်သန်းသွားလာမှု မပြုလုပ်ရန် ကချင်လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် ကေအိုင်အေမှ ဇွန်လ ၇ ရက်နေ့ ရက်စွဲနှင့် သတိပေးစာ ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။ ကချင်ပြည်နယ်၊ တနိုင်းမြို့နယ်အတွင်း မြန်မာစစ်တပ်နှင့် ကေအိုင်အေတို့ကြား ဖြစ်နေသည့် တိုက်ပွဲတွေကြောင့် ထုတ်ပြန်တာဖြစ်သည်ဟု ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် ကေအိုင်အေရဲ့ ပြန်ကြားရေးတာဝန်ခံ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးနော်ဘူ ကပြောကြားခဲ့သည်။ ဇွန်လ ၃ ရက်နေ့မှ စတင်ပြီး ကချင်ပြည်နယ် တနိုင်းမြို့နယ်အတွင်း တပ်မတော်မှ နယ်မြေရှင်းရေး လုပ်ဆောင်နေသောကြောင့် ကေအိုင်အေနှင့် မြန်မာတပ်မတော် တို့ကြား တိုက်ပွဲများပြန်လည်ဖြစ်ပွားလာခဲ့သည်။ တနိုင်းမြို့နယ်အတွင်း ရွှေနှင့် ပယင်းထွက်တဲ့ ထန်းပလား၊ ဝမ်းပလား၊ အောင်လွတ်၊ တုံမင်္ဂီ၊ ချောင်းဆုံ၊ နန်ဖြူ၊ ဂျာအောင်ဘာ၊ ဇီးဖြူကုန်း ၊ ညောင်ပင်ကုန်းနှင့် နမ့်ကွမ်းမှော်တွေက လုပ်သားတွေကို ဇွန်လ ၁၅ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထား ထွက်ခွါပေးရန် မြန်မာတပ်မတော်မှ အကြောင်းကြားစာတွေကို ၅ရက်နေ့က ဖြန့်ဝေခဲ့သည်။ (REA) (MOI) http://www.rfa.org/burmese/news/kia-warn-06082017070455.html https://www.facebook.com/MOIWebportalMyanmar/posts/1223058544488676</p> <p>ကချင်လွတ်လပ်ရေးတပ်မတော် KIA တပ်ရင်း နယ်မြေ၁၄ ရှိ နမ့်ဘရူ (Nambyu)၊ နမ်ခမ်း (Namhkam) ကျေးရွာ နှစ်ရွာနှင့် ရွှေမှော်ခဲ ပယင်းမှော် အသီးသီးမှာ အလုပ်လုပ်ကိုင်နေသည့် ပြည်သူများ တနိုင်းမြို့သို့ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်လာမည့် လမ်းကြောင်း အားလုံးကို တနိုင်းမြို့ရှိ မြန်မာစစ်တပ် နှင့် အာဏာပိုင်များက တားဆီးနေပြီး၊ တနိုင်းမြို့ကို သွားသည့် ပေါက်ဝ ကတိုးဆိပ်ရှိ စစ်ရှောင် ၇၀၀ ကျော် နှင့် ဂျာပိုင်ယန်ရှိ ၃၀၀ ကျော်ကို ဇွန်၆ရက်နေ့တွင် ခေါ်ထုတ်ရန်စီစဉ်ထားသော်လည်း လမ်းများပိတ်နေသောကြောင့် ခေါ်ဆောင်နိုင်ခြင်း မရှိသေးကြောင်း သိရသည်။ " ဇွန်လ ၅ ရက်နေ့ က လေယာဉ်နှင့်ဖြန့်ကြဲတဲ့ သတိပေးစာမှာဇွန် ၁၅ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထားပြီး အားလုံးထွက်သွားဖို့ အသိပေးထားသည်။ စက်လှေ လမ်းကြောင်း</p>

		<p>မဖွင့်ထားသဖြင့်၊ ၅ ရက်နေ့မှာ သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူတွေကို သွားပြောတဲ့အခါ ၆ ရက်နေ့ မှ ၉ ရက်နေ့အထိ လေးရက်ကြာ စစ်ရှောင်တွေကို သွားခေါ်ယူခွင့်ပြုမယ်ဟု ပြောဆိုထားသည်။ မနေ့က တစ်ရက် စက်လှေ ၁၂ စီး နဲ့ ခေါ်ယူနိုင်သော်လည်း၊ ဒီနေ့တော့ ပြန်ပိတ်ထားသည် "ဟုလုံခြုံရေး အခြေအနေအရ အမည်မဖော်လိုသော စစ်ရှောင်များကို ကူညီနေသည့် ဆရာ တစ်ဦးကပြောဆိုထားသည်။ နေရာ ၂ ခုမှ တစ်ဦးသို့ ကူးရန် စောင့်ဆိုင်းနေသည့် စစ်ပြေး ပြည်သူများ စက်လှေ ကတိုးဆိပ်တွင် နေစရာ ယာယီတဲများ မရှိဘဲ ဒုက္ခရောက် နေကြသည်။ ဖွန်လင်ရက်နေ့က နန်ပြုလမ်းမမှာ တစ်နေ့လုံးနီးပါး သေနတ်သံများ လက်နက် ကြီး သံများကြား နေရသည်ဟု ဒေသခံများက ပြောသည်။ နမ်ဘရူ (Namyu)၊ နမ်ခမ်း (Namhkam) နှင့် ပယင်းမော်များတွင် တပ်မတော်မှ လက်နက်ကြီး ပစ်ခတ်မှုများ ရှိနေသဖြင့် အဆိုပါဒေသမှ ပြည်သူများ တစ်ဦးမျှပေါ်ရှိ ကက်သလစ်ဘုရားကျောင်း၊ အေဂျီနစ်ခြင်း ခရစ်ယာန်ဘုရားကျောင်း၊ ကချင်နှစ်ချင်း ခရစ်ယာန်ဘုရားကျောင်း၊ ဗုဒ္ဓဘာသာဘုန်းကြီး ကျောင်းများအသင်းတော်များကို အကူညီတောင်းဆိုခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ အကြောင်းအရာကို တစ်ဦး အစိုးရအာဏာပိုင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများကို ပြောပြပြီး ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ဖွန်လင်ရက်နေ့ တစ်ရက်သာ စစ်ရှောင်များကို ခေါ်ထုတ်နိုင်ခဲ့သည်။ (Kachin News) (Nework Media Group)</p> <p>http://burmese.kachinnews.com/news/1882-%E1%80%99%E1%80%AD%E1%80%99%E1%80%AD-%E1%80%9E%E1%80%90%E1%80%AD%E1%80%B1%E1%80%95%E1%80%B8-%E1%80%85%E1%80%AC-%E1%80%B1%E1%81%BE%E1%80%80%E1%80%AC%E1%80%84%E1%80%B9%E1%80%B7-%E1%80%91%E1%80%BC%E1%80%80%E1%80%B9%E1%80%B1%E1%80%BB%E1%80%81</p> <p>http://www.nmg-news.com/%e1%80%90%e1%82%8f%e1%80%ad%e1%80%af%e1%80%af%e1%80%84%e1%80%b9%e1%80%b8%e1%80%b1%e1%80%92%e1%80%9e%e1%80%90%e1%80%bc%e1%80%84%e1%80%b9-%e1%80%b1%e1%80%99%e1%80%bd%e1%80%ac%e1%80%b9%e1%80%9c%e1%80%af/</p> <p>မွန်ပြည်နယ် ရေးမြို့နယ်တွင် အံဒင်ကျေးရွာအနီး မြေဧက ၅၀၀ မှာ တိုယိုထိုင်းကုမ္ပဏီက ဆောက်လုပ်ဖို့ စီစဉ်ထားသည့် ကျောက်မီးသွေး စက်ရုံကို ဒေသခံများမှ ကန့်ကွက်မှုဖြင့်၊ လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်နှစ်က အမှုဖွင့်ထားသည့် ဒေသခံ ၂၉ ယောက်ထဲမှ ၁၃ ယောက်ကို ပုဒ်မ ၃ခုနဲ့ ရေးမြို့နယ် မြို့မရဲစခန်းက ဖွန်လင်ရက်နေ့မှာ တရားစွဲဆိုလိုက်သည်။ စွဲထားတဲ့လူ ၁၃ ယောက်က ဘာအပြစ်မှမရှိဘူး။ အဲနေ့က ပြည်သူလူထု ၃၀၀ ကျော်ကလည်း အဲနေ့ ရာမှာပဲရှိတယ်။ ဒေသခံတွေပေါင်းပြီး ဒီကိစ္စကို ရင်ဆိုင်သွားဖို့ရှိသည်"ဟု ရေးမြို့နယ် အံဒင်ကျေးရွာမှ မနီမာဦးကပြောဆိုလိုက်သည်။ လွန်ခဲ့သည့်၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ မေလ ၁၅ ရက်နေ့က နှစ်ကရုပ်ကျေးရွာမှာ မြေဝယ်ယူဖို့ ရောက်ရှိလာသူတွေ တည်းခို တဲ့နေ အိမ်ရှေ့မှာ အံဒင်ကျေးရွာနဲ့ နှစ်ကရုပ်ကျေးရွာမှ ဒေသခံ ၃၀၀ ကျော်က သွားရောက်ကန့်ကွက်ခဲ့တာဖြစ် သည်။(RFA)</p>
--	--	--

		<p>http://www.rfa.org/burmese/news/ann-din-coal-power-plant-06072017072458.html</p> <p>ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရွှေကျင်မြို့နယ် ကန့်နီကျေးရွာမှာ လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ် ၂၀ ကတည်းက နေထိုင်လာတဲ့ အိမ်အလုံးပေါင်း ၄၀ ကျော်ကို ရွှေလုပ်ငန်းရှင် ၂ ဦးမှ သူတို့ရဲ့ ရွှေလုပ်ကွက်ထဲမှာ ပါနေတယ်ဆိုကာ ဖယ်ရှားပေးဖို့ ဖွန်လ ၇ ရက်နေ့မှာ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးကနေ တဆင့် အကြောင်းကြားလာသည်ဟု ကျေးရွာသားတစ်ဦး က ပြောသည်။ "ကျနော်တို့ကို မလွတ်ဘူးဆိုပြီးတော့ ဖယ်ခိုင်းတာ၊ သူတို့က မလွတ်လို့ရိရင် ဘူဒိုဇာကားနဲ့ ထိုးချမယ်၊ ဒီမြေတွေက ကျနော်တို့နေတာ ၁၅ နှစ် အနစ် ၂၀ ဆယ်လောက်ရှိပြီ၊ အိုးအိမ်ဆောက်ပြီးတော့ နေကြတာ။ အစကတည်းက သူတို့ပိုင်ဆိုင်တယ်ဆိုရင် ဒီနေရာတွေကို သူတို့ ပိတ်ပင်ထားပေါ့။ ဒီနေရာ မဆောက်ရဘူး လုပ်ထားပါလား။ အိုးကြီးအိမ်ကြီးတွေဖြစ်ပြီးမှ ဖျက်ရမယ်ဆိုတာ ကတော့ သဘာဝလည်း မကျဘူး၊ နည်းလမ်းလည်း မကျဘူး။ သူတို့ပိုင်တယ် ဘယ်သူ့ကိုပဲတိုင်တိုင် သူတို့ကတော့ ဂရုမစိုက်ဘူး လုပ်မယ်ဆိုတဲ့ ပုံစံမျိုးနဲ့ လုပ်နေတာ။"ဟု ကန့်နီကျေးရွာဒေသခံ ကိုမောင်ပုံက ပြောသည်။ ရွှေကျင်မြို့နယ်တွင် ရှိသည့် ကန့်နီကျေးရွာအပါအဝင် ကျားသစ်မြောင်၊ ကူပိုတာ၊ ပိန်ပိန်၊ တောက်တဲကြီး၊ တောက် တဲလေ စတဲ့ကျေးရွာများတွင် ရွှေသတ္တုတူးဖော်လုပ်ငန်းများ အများဆုံး ရှိနေသည်။ (RFA)</p> <p>http://www.rfa.org/burmese/news/shwekyin-40house-remove-06082017070553.html</p> <p>ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်မှ ဦးအောင်စိုး ဦးဆောင်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အကြံပေးအဖွဲ့မှ ဦးလှမောင်ရွှေ၊ ဒေါက်တာမင်းဇော်ဦး တို့ပါဝင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) မှ ဖွဲ့စည်းထားသည့် နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ (DPN) တို့သည် ဇွန် ၁၀ ရက်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့၌ အလွတ်သဘော ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်မည်ဟုသိရသည်။ "ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် ရုံးဘက်ကနေ ချင်းမိုင်မှာ လာမယ့် ၁၀ ရက်နေ့မှာ တွေ့ဆုံနိုင်မယ့်အကြောင်းကို အတည်ပြု လာပါတယ်။ အဲဒါနဲ့ ကျွန်တော်တို့ DPN ဘက်ကလည်း တွေ့ဆုံနိုင်ဖို့ကို လက်ခံလိုက်ပါတယ်" ဟု ဦးထွန်းဇော်မှ ဆိုသည်။ တွေ့ဆုံမှုတွင် UNFC အဖွဲ့ရဲ့ နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းမှု ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ DPN မှ တင်ပြထားသည့် ငြိမ်းချမ်းရေး သဘောတူစာချုပ် ချုပ်ဆိုနိုင်ရန် အဆိုပြုချက် ကိုးချက်အပေါ် အခြေခံ ဆွေးနွေးသွားမည်ဟုဦးအောင်စိုးက ပြောသည်။ (RFA)</p> <p>(The Ladies) (Mizzama)(BBC)(MOI)(The ladies)</p> <p>http://www.rfa.org/burmese/news/unfc-will-meet-peace-commission-06082017000608.html</p> <p>http://theladiesnewsjournal.com/news/wed-2017-06-07-1728/6259</p> <p>http://www.mizzimaburmese.com/article/27911</p> <p>http://www.bbc.com/burmese/40208682</p> <p>http://www.mizzimaburmese.com/article/27911</p> <p>https://www.facebook.com/MOIWebportalMyanmar/posts/1223051471156050:0</p> <p>http://theladiesnewsjournal.com/news/thu-2017-06-08-1339/6265</p> <p>ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) ညီလာခံကို ဇွန်လ တတိယပတ်ခန့်တွင်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်ရပ်စာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ထိုး</p>
--	--	--

	<p>အဖွဲ့များအပါအဝင် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ အားလုံးကို ဖိတ်ကြားမည်ဖြစ်ကြောင်း UNFC တွဲဖက်အထွေထွေအတွင်း ရေးမှူး (၁) ဦးထွန်းဇော်မှ ပြောကြားသည်။ ဒုတိယအကြိမ် ကျင်းပမည့် UNFC ညီလာခံမှာ အဖွဲ့မှ နတ်ထွက်ခွင့်တောင်းဆိုထားသည့် အဖွဲ့အစည်းများ ကိစ္စကို ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ UNFC ညီလာခံသို့ တက်၊ မတက် အဖွဲ့အတွင်း ဆွေးနွေးရမည်ဟု UNFCမှ နတ်ထွက်ခွင့်တောင်းဆိုထားသည့် တအာင်းလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ (TNLA) ဒုဥက္ကဋ္ဌတာဂျတ်ဂျား မှ ပြောသည်။ “ ကျွန်တော်ထင်တာက တော့ UNFC ကဏ္ဍက တော့ ကျွန်တော်တို့ဘက်မှာ သိပ်တော့ အလားအလာ မရှိသလောက်ပဲ။ ရပ်တန့်တဲ့ သဘောတော့ သက်ရောက်သွားမှာ၊ ကျွန်တော်တို့ မြောက်ပိုင်းမှာလည်း ထပ်ပြီးတော့ စုဖွဲ့မှုတွေ ပြန်လုပ်တဲ့အခါကျ လှေကန်နစ်ဖက်နင်းတဲ့ပုံစံမျိုးတော့ မဖြစ်စေချင်ဘူးလေ”ဟု တာဂျတ်ဂျားမှ ပြောကြားသည်။ နတ်ထွက်ခွင့် တောင်းဆိုထားသည့် အဖွဲ့အစည်း အားလုံး နတ်ထွက်မည်ဆိုပါက UNFC အဖွဲ့ဝင် အဖွဲ့အစည်းများအဖြစ် မွန်ပြည်သစ်ပါတီ (NMSP)၊ ကရင်နီ အမျိုးသား တိုးတက်ရေးပါတီ (KNPP)၊ လားဟူဒီမိုကရက်တစ်အစည်းအရုံး (LDU)၊ ရခိုင်ပြည် အမျိုးသားကောင်စီ (ANC) တို့သာ ကျန်ရှိတော့မည်ဖြစ်သည်။ (7Days) (The Ladies)</p> <p>http://www.7daydaily.com/story/98386 http://theladiesnewsjournal.com/news/wed-2017-06-07-1728/6259</p> <p>တိုင်းရင်းသားဒေသများ၌ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော ပဋိပက္ခများအား ဖြေရှင်းရာတွင် လွှတ်တော် အမတ်များအား ပါဝင်ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုရန် အပါအဝင် အကြံပြုချက်(၅)ချက်အား တိုင်းရင်းသား ရေးရာနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်မှုကော်မတီက ဇွန်လ(၇)ရက်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် အစည်းအဝေးတွင် လွှတ်တော်သို့ အစီရင်ခံစာ တင်သွင်းလိုက်သည်။ ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌဖြစ်သူ ပင်လောင်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးခွန်မောင်သောင်းက အစီရင်ခံစာ တင်သွင်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး “ယခုအချိန် ကာလ ဒေသတိုင်းတွင် ပြည်သူလူထုများက ငြိမ်းချမ်းရေးရယူလိုသောဆန္ဒ ပြင်းပြတဲ့အချိန် ဖြစ်တာကြောင့် တိုင်းရင်းသားဒေသများ၌ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသော ပဋိပက္ခများအား ဖြေရှင်းရာတွင် လွှတ်တော်ဆောင်ပုဒ်နှင့် အညီ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ကော်မတီဝင်များက တာဝန်နှင့် ဆောင်ရွက်ခွင့် မူဘောင်အတွင်း စည်းရုံးရေးစွမ်းရည်၊ စီမံခန့်ခွဲရေးစွမ်းရည်ဖြင့် တွန်းအားပေး၍ တဖက်တစ်လမ်းမှ ပါဝင်ဆောင်ရွက်စေခြင်းဖြင့် တိုးတက်မှုများကို ရရှိစေနိုင်ပါတယ်” ဟု လွှတ်တော်တွင် ပြောသည်။ တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ၏ မူဘောင်အရ အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများဖြစ်သော လူမျိုးအလိုက်၊ ဒေသအလိုက်၊ အကြောင်းအရာအလိုက် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲများတွင်လည်း လွှတ်တော် အမတ်များက ထဲထဲဝင်ဝင် ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်အတွက် များစွာ အကျိုး ဖြစ်ထွန်းစေနိုင်သည်ဟု ကော်မတီ၏ အစီရင်ခံစာတွင် သုံးသပ်အကြံပြုထားသည်။ ထို့ပြင် တစ်နှစ်လျှင် နှစ်ကြိမ်ကျင်းပသည့် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံတွင်လည်း ၎င်းတို့၏ ကော်မတီဝင်များအားလုံး ပါဝင်ခွင့်ရရှိခြင်းသည် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အထောက်အပံ့ ဖြစ်စေနိုင်သည်ဟုလည်း အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြထားသည်။ ပြဌာန်းပြီးဖြစ်သည့် တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများ၏အခွင့်အရေး ကာကွယ်စောင့်ရှောက်သည့် ဥပဒေနှင့်အညီ တိုင်းရင်းသား များအတွက် အကျိုးသက်ရောက်မှု ရှိစေရန် တွန်းအားပေး ဖော်ဆောင်သင့်သည်ဟုလည်း ကော်မတီ၏ အကြံပြုချက်တွင် ပါရှိသည်။ ကော်မတီကို အဖွဲ့ဝင် (၁၅)ဦးဖြင့် ၂၀၁၆ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီ (၁၇)ရက်က စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ကော်မတီအတွင်းရေးမှူးအဖြစ် ကချင်းတိုင်းရင်းသားတစ်ဦးဖြစ်သူ မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်မှ ဦးအင်ထုံးခါးနော်ဆမ်က တာဝန်ယူထားသည်။ (Mizzima)</p>
--	--

		<p>http://www.mizzimaburmese.com/article/27869</p> <p>ကနေဒါနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ဟာ ကနေဒါနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် ဂျပ်စတင်ထရူးဒိုနှင့် ဇွန်လ ၇ ရက်ညနေက အော်တာဝါမြို့မှာ တွေ့ဆုံပြီး နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးမြှင့်တင်သွားရေး၊ ကောင်းမွန်တဲ့ စီမံအုပ်ချုပ်ရေး၊ အမျိုးသမီးနဲ့လူငယ်အခန်းကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး၊ စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ ခေတ်မီစိုက်ပျိုးရေး နည်းပညာများပံ့ပိုးပေးရေး၊ လူသားချင်း စာနာမှု အကူအညီများပေးအပ်ရေးကိစ္စ တွေဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်လို့ မြန်မာနိုင်ငံခြားရေးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားသည်။ တွေ့ဆုံမှုအပြီးမှာ ကနေဒါနိုင်ငံက မြန်မာပြည် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု မြှင့်တင်ရေးနှင့် လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စတွေ အတွက် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၈.၈ သန်းပေးအပ်သွားမယ်လို့ ကြေငြာခဲ့သည်။ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် မွန်းလွဲပိုင်းမှာ ကနေဒါနိုင်ငံ လွှတ်တော် အဆောက်အအုံ၌ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စ ခရစ်ရှာ ဖရီးလန်း(စ်) က တည့်ခင်း ဧည့်ခံသည့် အလုပ်သဘော နေ့လယ်စာ စားပွဲသို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး ကနေဒါနိုင်ငံ အောက်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ ဂျော့ဖ်ရေဂင်၊ အထက်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဂျော့ဖ်ဂျေဖူးတို့နှင့် သီးခြားစီ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲများသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်၊ သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမင်းသူ၊ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးကျော်မျိုးထွဋ်နှင့် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြသည်။ ညနေ ၅ နာရီတွင် အော်တာဝါမြို့ရှိ ခေတ္တတည်းခိုသည့် ဖဲရားမောင့်ရှာတိုလော်ရေးဟိုတယ်၌ ကနေဒါရောက် မြန်မာနိုင်ငံသားများနှင့် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး ၎င်းတို့၏ သိရှိလိုသည် များကို ဖြေကြား ခဲ့သည်။(State Counsellor) (The Ladies) (BBC) (Frontier) (VOA) (DVB) (Mizzama)</p> <p>https://www.facebook.com/state.counsellor/posts/1057446804389535</p> <p>http://theladiesnewsjournal.com/news/fri-2017-06-09-1048/6274</p> <p>http://frontiermyanmar.net/mm/news/5004</p> <p>http://www.bbc.com/burmese/burma-40200740</p> <p>https://burmese.voanews.com/a/myanmar-state-counsellor-aung-san-suu-kyi-canada-second-day/3890155.html</p> <p>http://burmese.dvb.no/archives/211146</p> <p>http://www.mizzimaburmese.com/article/27914</p>
၈	၈.၆.၂၀၁၇	<p>တအာင်းဒေသ၊ တပ်မဟာ ၁ နယ်မြေ၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်၊ ကောင်းခေးကျေးရွာနှင့် မန်လုံကျေးရွာကြားမှာ ၁၈:၃၀ နာရီမှ ၁၉:၀၀ နာရီထိ တအာင်းအမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် TNLA နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော် တပ်မ ၈၈/၃၃ တို့ နှစ်ဖက်ရင်ဆိုင် တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲတွင် နမ့်ခမ်းမြို့ စခန်းသစ် တပ်စခန်းမှနေ၍ ထိုဒေသ ပတ်ဝန်းကျင်သို့ တပ်မတော်မှ လက်နက်ကြီး ပစ်ခတ်သဖြင့် စာသင်ကျောင်းဝန်းကျင်နှင့် မဝေါင်းကျေးရွာ တာအိုက်လာ +ယာအေထွမ်း နေအိမ် မီးဖိုချောင် အတွင်းသို့ ကျရောက်ကာ သွပ်အချို့ပျက်စီးခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားပြီးနောက် မြန်မာ့တပ်မတော် တပ်မ ၃၃/၈၈ နမ့်ဆရီးရွာသို့ရောက်ရှိပြီး ရွာတွင်းရှိ ယောက်ျားသားများ အားလုံးကို ကျေးရွာဖျက်ပစ်သည့် ခေါ်ဆောင်ချုပ်နှောင်ထားသည်ဟု TNLA မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (PSLF/TNLA)</p> <p>http://www.pslftnla.org/%e1%80%90%e1%80%a1%e1%80%ac%e1%80%84%e1%80%b9%e1%80%b8%e1%80%90%e1%80%95%e1%80%b9%e1%80%99</p>

<http://www.burmesedvb.com/news/2017/06/09/136350.html>

ကချင်ပြည်နယ် တနိုင်းမြို့ပေါ်၌ စစ်ရှောင်နေကြသည့် ဒုက္ခသည်များအား မြို့နှင့် ၁၀ မိုင်ခန့် ကွာဝေးသည့် ကောင်ရာကျေးရွာသို့ ပြောင်းရွှေ့ရန် ဒေသဆိုင်ရာ အာဏာပိုင်များမှ ဖိအား ပေးနေကြောင်း သိရသည်။ ထိုဒုက္ခသည်များသည် တနိုင်းမြို့နယ်ရှိ ရွှေနှင့်ပယင်းမှော်များမှ စစ်ဘေးရှောင်ရန် ရောက်ရှိနေကြခြင်းဖြစ်ပြီး၊ လက်ရှိတွင် စုစုပေါင်း လူဦးရေ ၃၀၀ ဝန်းကျင် ကျန်ရှိနေသေးကြောင်း ကူညီပေးနေသူများမှပြောသည်။ စစ်ဘေးရှောင် ဒုက္ခသည်များသည် တနိုင်းမြို့ပေါ်ရှိ ခရစ်ယာန် ဘုရားကျောင်းများတွင် ခိုလှုံနေရပြီး၊ ဇွန်လ ၈ ရက်နေ့မှစတင်၍ ကောင်ရာကျေးရွာသို့ ပြောင်းရွှေ့ရမည်ဟု မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့မှ ပြောဆို ကြောင်း နှစ်ခြင်း ခရစ်ယာန် အသင်းတော် (KBC) မှ ကူညီဆယ်ရေး တာဝန်များ ဆောင်ရွက်နေသူ ဦးနော်တာ မှပြောသည်။ (Irrawaddy) (DVB)

<https://burma.irrawaddy.com/news/2017/06/09/136350.html>

<http://burmese.dvb.no/archives/211242>

၂၀၁၆ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလ ၂၈ရက်နေ့က ကချင်ပြည်နယ် လိုင်ဇာအသွား စိန်လုံ ပူးပေါင်းဂိတ်တွင် မတရားအသင်းဆက်သွယ်မှုပုဒ်မ ၁၇/၁နှင့် ဖမ်းဆီးခံရသည့် ABSDFမှ ဗဟိုကော်မတီဝင် ရဲဘော်မင်းဌေးအား ဇွန်လ ၈ ရက်နေ့တွင် ရုံးထုတ်စစ်ဆေးခဲ့သည်။(VOA)

<https://burmese.voanews.com/a/3894879.html>

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစပ်ရှိ ထီးချိုင့်မြို့နယ် မောင်းကုန်းကျေးရွာ တကောင်း နီကယ်စက်ရုံမှ စွန့်ပစ်သည့် မြေစာပုံတွေကြောင့် ပျက်စီးသွားသည့် လယ်ယာမြေ များအတွက် လျော်ကြေးပေးရန် ဒေသခံတောင်သူ ၉၀ နီးပါးမှ ဇွန်လ ၈ရက်နေ့တွင် ဆန္ဒပြ တောင်းဆိုကြသည်။ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ထီးချိုင့်မြို့နယ် ပိတောက်ကုန်းနှင့် မောင်းကုန်း ကျေးရွာ၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သပိတ်ကျင်းမြို့နယ် သာယာကုန်း၊ အင်းနက်၊ လျှော်ပင်ကုန်း၊ တောင်တလုံး၊ သွေး ကျောက်၊ ဥသျှစ်ကုန်း စသည် .ကျေးရွာများမှ လယ်မြေများသို့ တကောင်းနီကယ် စက်ရုံမှ မြေစာများ နှစ်စဉ်ဖုံးလွှမ်းခဲ့သည်။ စွန့်ပစ်မြေစာများသည် မိုးရာသီ တွင် ချောင်းမြောင်းများမှ တဆင့် လယ်ယာမြေတွေထဲကို ဝင်ရောက်ပြီး ၃ ပေလောက်အထိ မြေနီတွေ ဖုံးလွှမ်းသွားသည်ဟု ဆန္ဒပြရာတွင် ပါဝင်သည့် မောင်းကုန်းကျေးရွာ က ဒေသခံ တောင်သူ ဦးထွန်းကြည်မှ ပြောသည်။ ဆန္ဒပြသူများသည် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သပိတ်ကျင်းမြို့နယ်မှ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ထီးချိုင့်မြို့နယ် မောင်းကုန်းကျေးရွာမှရှိသည့် တကောင်းနီကယ်စက်ရုံရှေ့အထိ ချီတက်ဆန္ဒပြကြခဲ့ကြသည်။(RFA)

<http://www.rfa.org/burmese/news/hteegyant-farmers-protect-06082017070622.html>

ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ကနေဒါနိုင်ငံ အော်တာဝါ မြို့ Andaz Ottawa Market ဟိုတယ် ၌ Forum of Federations က စီစဉ်ကျင်းပသည့် ကနေဒါနိုင်ငံတွင် ကျင့်သုံးနေသော ဖက် ဒရယ် စနစ်လေ့လာရေးနှင့် ဆွေးနွေးပွဲမှ ကနေဒါဖက်ဒရယ်စနစ်အတွင်း တပ်မတော်၏အခန်း ကဏ္ဍ၊ တပ်ဘက်-အရပ်ဘက် ဆက်ဆံရေးနှင့် ကနေဒါရဲတပ်ဖွဲ့၏ အခန်းကဏ္ဍများနှင့် စပ်လျဉ်း သည့် ဆွေးနွေးပွဲသို့ တက်ရောက်ပြီး ဖက်ဒရယ် လေ့လာရေးခရီးစဉ် အောင်မြင်သည့် အတွက် ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားခဲ့သည်။ (7Days) (MOI)

		<p>http://www.7daydaily.com/story/98535 https://www.facebook.com/MOIWebportalMyanmar/posts/1223310047796859</p> <p>အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် NLD အစိုးရတက်လာပြီးသည့် နောက် တနှစ်တာကာလအတွင်း တိုင်းပြည်မှာ တိုးတက် ပြောင်းလဲလာတဲ့ အခြေအနေတွေ အများအပြားရှိခဲ့ပြီး အထူးသဖြင့် ပညာရေးနှင့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍများတွင် တိုးတက်မှုများ ထင်ထင်ရှားရှား တွေ့ရနိုင်တယ်ဟု ကနေဒါနိုင်ငံကို ရောက်ရှိနေတဲ့ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ အော်တဝါမြို့က မြန်မာမိသားစုတွေနဲ့ တွေ့ဆုံချိန်မှာ ပြောဆိုလိုက်သည်။(VOA)</p> <p>https://burmese.voanews.com/a/aung-san-suu-kyi-meet-with-canada-ottawa-myanmar-family-/3892174.html</p> <p>ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ ၂၁ ရာစုပင်လုံ ဒုတိယအကြိမ် အစည်းအဝေး ရလဒ်ကို ပြည်ထောင်စု သဘောတူစာချုပ်အဖြစ် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့တဲ့ အပေါ်စိုးရိမ်ပူပန်ကြောင်း KNU-Concerned Group အဖွဲ့မှ ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။ စစ်မှန်တဲ့ ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်သွားနိုင်ဖို့ ပါဝင်သင့် ပါဝင်ထိုက်တဲ့အဖွဲ့အ စည်းအားလုံး ပါဝင်နိုင်တဲ့လမ်း ဖွင့်ပေးဖို့၊ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တစ်ခုလုံး ပြန်လည်သုံးသပ်ဖို့၊ ရေရှည် တည်တံ့ခိုင်မြဲသည့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် စစ်မှန်သည့် ဖယ်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ဖို့ လွန်စွာစိုးရိမ်ကြောင်းလည်း ထုတ်ပြန်ချက်မှာဖော်ပြထားသည်။ KNU-Concerned Group မှ ပခိုနော်စီမိုးရာစိန်က လက်မှတ်ထိုးရာမှာ အန်စီအေ လက်မှတ်ထိုးထားတဲ့ အဖွဲ့တွေပင် အခွင့်အရေး မတူညီသည့်အတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ် ပြန်လည်သုံးသပ်ဖို့လိုနေသည်ဟု ပြောဆိုထားသည်။ (DVB)(NMG)</p> <p>http://burmese.dvb.no/archives/211289 http://www.nmg-news.com/%e1%80%b1%e1%80%80%e1%80%a1%e1%80%84%e1%80%b9%e1%80%94%e1%80%b9%e1%80%9a%e1%80%b0-%e1%80%b1%e1%80%81%e1%80%ab%e1%80%84%e1%80%b9%e1%80%b8%e1%80%b1%e1%80%86%e1%80%ac%e1%80%84%e1%80%b9%e1%80%b1%e1%80%9f/</p>
၉	၉.၆.၂၀၁၇	<p>၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ (၉) ရက်နေ့တွင် ရခိုင်ပြည်-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်အနီး၌ ရက္ခိုင့်တပ်မတော်၊ အမှတ်(၃) တပ်မဟာ၏ လှုပ်ရှားတပ်ရင်း (၃၀၄) နှင့် မြန်မာတပ်မတော် စကခ(၉) လက်အောက်ခံ၊ ခမရ (၃၇၇) တပ်ရင်းတို့ ရင်ဆိုင်တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ နံနက် (၈) နာရီ(၃၀) မိနစ်တွင် စတင်တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး ညနေ (၄) နာရီခန့်မှ ရင်ဆိုင်တိုက်ပွဲ ခေတ္တ ရပ်တန့်ခဲ့သည်။ နယ်စပ်မျဉ်း BP-72 မှ (၅) ကီလိုမီတာအကွာအဝေးတွင် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲအတွင်း မြန်မာတပ်မတော်ဖက်မှ အရာရှိတစ်ဦးအပါအဝင် စုစုပေါင်းလေးဦး (မျက်မြင်)ကျဆုံးခဲ့ပြီး ဒဏ်ရာရသူ အများအပြားရှိခဲ့သည်။ ရက္ခိုင့်တပ်မတော်မှ အလတ်စားဒဏ်ရာရသူ တစ်ဦးရှိခဲ့သည်ဟု AA မှ သတင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (ရက္ခိုင့်တပ်မတော် - သတင်းနှင့် ပြန်ကြားရေးဌာန)</p> <p>https://www.facebook.com/theakanarmy1/posts/1569861399714458:0</p>

		<p>ဇွန်လ (၉)ရက်နေ့တွင် ကချင်ပြည်၊ တနိုင်း နှင့် ရခိုင်ပြည်အတွင်း၌ တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားနေ သည်။ နေ့လည်ပိုင်းမှစ၍ စစ်ကူရောက်လာသော မြန်မာတပ်မတော်နှင့် ကချင်လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် KIA တို့ အင်ဂါးဂါးရွာအနီး၌ ထပ်မံတိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ လီဒိုလမ်းမ တွင်လည်း Namti နှင့် Dumbung ကြား Loili Yang ရွာ အနီးမှာ နှစ်ဖက် အချိန်တို ပစ်ခတ်မှုများ ဖြစ်ပွားကြောင်း ဒေသခံများ ဆိုသည်။ အင်ဂါးဂါးကျေးရွာအနီး တိုက်ပွဲများတွင် မြန်မာစစ်တပ် နှင့် ဌာနေပြည်သူစစ်တို့ ပူးပေါင်းတပ်ဖွဲ့မှ သေဆုံးသူနှင့် ဒဏ်ရာရသူစုစုပေါင်း (၅၀) ကျော် ရှိခဲ့ ပြီး တိုက်ပွဲများမှာ ညနာရီခန့်အထိ ပြင်းထန်ခဲ့သည်။ KIA ဘက်မှလည်း ဒဏ်ရာရသူ/ ကျဆုံး သူအချို့ ရှိခဲ့သည်ဟု မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်တပ်ဖွဲ့မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (Northern Alliance – Burma) (Kachin News)</p> <p>https://www.facebook.com/northernallianceburma/posts/1521660924575540:0 https://www.facebook.com/northernallianceburma/posts/1522976711110628:0 http://burmese.kachinnews.com/news/1883-%E1%80%9A%E1%80%B1%E1%80%94%E1%82%94-%E1%80%9C%E1%80%AE%E1%80%92%E1%80%AD%E1%80%AF-%E1%80%9C%E1%80%99%E1%80%B9%E1%80%B8%E1%80%99-</p> <p>တပ်မတော်နှင့် ကေအိုင်အေတို့ ခြောက်နှစ်အတွင်း တိုက်ပွဲအကြိမ်ရေ ၃,၅၀၀ ခန့် ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး၊ "၂၀၁၁ ဇွန်လ ၉ ရက်မှ ၂၀၁၇ ဇွန်လ ၉ ရက်နေ့အထိ တိုက်ပွဲပေါင်း ၃,၅၀၀ ခန့်ရှိတယ်။ သေးသေးဖွဲ့ဖွဲ့တွေ မပါဘူး" ဟု ကေအိုင်အေ ဗိုလ်မှူးချုပ် အဆင့်တာဝန်ရှိသူ တစ်ဦးမှပြော ကြားသည်။ ၂၀၁၁ ဇွန်လ ၉ ရက်မှ (၂၀၁၇ ဇွန်လ ၉ ရက်) အထိ တိုက်ပွဲအကြိမ်ရေ ၃,၅၀၀ ခန့်ဖြစ်ပွားမှုကြောင့် ပျမ်းမျှတစ်ရက်လျှင် တိုက်ပွဲ ၁ ဒသမ ၅ ကြိမ်ကျော် ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။(7Days)</p> <p>http://www.7daydaily.com/story/98469</p> <p>ကချင်ပြည်နယ် တနိုင်းမြို့နယ် ရွှေနဲ့ ပယင်းမှော်တွေတူးဖော်သည့် နေရာတွေမှ ထွက်ပြေးကြ သည့် ကျေးရွာသားတွေရဲ့ စားဝတ်နေရေးအတွက် မည်သူမှ တာဝန်ယူမှာလဲလို့ ကနေဒါနိုင်ငံ ရောက် မြန်မာနိုင်ငံသား တစ်ဦးမှ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကို မေးရာ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်မှ အဲဒီကိစ္စကို မသိရှိသေးကြောင်းနှင့် ထွက်ပြေးနေသူတွေ ကို ကူညီရမှာ လူကယ်ပြန်ဌာနဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားလိုက်သည်။ လူမှုဝန်ထမ်း ကယ်ဆယ် ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေးကို ဆက်သွယ် မေးမြန်းရာမှာ လူကယ်ပြန်ဌာနမှ သွားနေသည့် ဝန်ထမ်းတွေသည် ကာမိုင်းမြို့ မှာ ပိတ်မိနေပြီး ရှေ့ဆက်သွားလို့ မရသေးဟု ပြောဆို လိုက်သည်။ "လူကယ်ပြန်ဝန်ကြီးဌာန အနေနဲ့ကတော့ ဘာမှဆောင်ရွက်ရသေးတာ မရှိသေးဘူး။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ကျနော်တို့ ဝန်ထမ်းတွေက မြစ်ကြီးနားမှာ ရှိတယ်ပေါ့နော်။ မြစ်ကြီးနားက ဝန်ထမ်းတွေက အဲဒီသွားလို့ မရဘူး။ ကာမိုင်း ကနေ ဆက်သွားလို့ မရဘူး။ ပိတ်နေတယ်ပေါ့နော်။ တနိုင်းကိုဆက်သွားလို့မရဘူး။ သူတို့အနေ ဖြင့် လှမ်းပြီးဆက်သွယ်ရတာပဲ ရှိပြီးတော့ ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျတော့ ဘာမှလုပ်ပေးလို့ မရသေး တဲ့ အခြေအနေပဲ။ ကျနော်တို့ ကြားတာတော့ သူတို့ဌာနေ ကူညီစောင့်ရှောက်တဲ့ သူတွေကပဲ ပြန်ဖို့သွားဖို့ ကူညီပေးနေတယ်လို့ကြားတယ်"ဟု ဒေါက်တာဝင်းမြတ်မှပြောကြားခဲ့သည်။ (RFA) (7Days)</p> <p>http://www.rfa.org/burmese/news/dassk-canada-06102017071542.html http://www.7daydaily.com/story/98646</p>
--	--	--

	<p>မြန်မာ့တပ်မတော်အနေ နှင့် တိုင်းရင်းသား ဒေသတွေမှာ ထိုးစစ်ဆင် တိုက်ခိုက်နေတာကို ချက်ချင်းရပ်တန့်ပြီး တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့တွေ ရုပ်သိမ်းသွားဖို့ တိုက်ပွဲမြို့ မြန်မာသံရုံးရှေ့မှာ ဂျပန် ရောက် တိုင်းရင်းသားများမှ ဇွန်လ ၉ ရက် ညနေက ဆန္ဒပြ တောင်းဆိုခဲ့ကြသည်။ ဆန္ဒပြ လှုပ်ရှားမှုကို ဦးဆောင်သူ တဦးဖြစ်သည့် ကေအန်အို ဂျပန်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဟောဝါးဇော်လမှ “ပြည်သူ တွေ အားပေးထောက်ခံတဲ့ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်အနေနဲ့ ရဲရဲဝံ့ဝံ့နဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးကို လုပ်စေချင်လို့ လာရောက် တိုက်တွန်းတာ” ဟုပြောကြားခဲ့သည်။ နှစ် ၇၀ ကျော်ကြာ ပြည်တွင်း စစ်ကို ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အစိုးရလက်ထက်မှာ အပြီးတိုင် ရပ်တန့်နိုင်မည် ဟု မျှော်လင့် ကြောင်း ပလောင်တိုင်းရင်းသား မိုင်ကျော်ဦးမှ ပြောဆိုလိုက်သည်။ ကချင်ဒေသမှာ ၆ နှစ်ကြာ ပြန်လည်ဖြစ်ပွားနေတဲ့ စစ်ပွဲတွေ ရပ်တန့်ဖို့ တောင်းဆိုသည့် တိုက်ပွဲမြို့မှ ဆန္ဒပြပွဲမှာ ဂျပန်နိုင်ငံ ရောက် ကချင်တိုင်းရင်းသားများ အပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံသား ၁၀၀ ကျော် ပါဝင်ခဲ့ကြသည်။</p> <p>(DVB) (Irrawaddy) http://burmese.dvb.no/archives/211530 https://burma.irrawaddy.com/news/2017/06/10/136363.html</p> <p>KNU မူတရောခရိုင်မှ မြန်မာတပ်တွေ ပြန်ရုပ်သိမ်းဖို့ ဒေသခံတွေရဲ့ ဆန္ဒပြတောင်းဆိုမှုကို IKO အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကရင်အဖွဲ့မှ ထောက်ခံ ကြိုဆိုကြောင်း ဇွန်လ ၉ ရက်နေ့စွဲဖြင့် ထုတ်ပြန် ကြေညာလိုက်သည်။ KNU နှင့် အစိုးရကြား အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးချိန် မှစပြီး KNU နယ်တွေမှာ မြန်မာ တပ်များ လျှော့နည်းမသွားတဲ့အပြင် ပိုတိုးလာသည့်အတွက် ဒေသခံတွေမှ စိုးရိမ်နေကြသည်လို့ IKO အဖွဲ့ ဆက်သွယ်ရေးအဖွဲ့ဝင် နော်မိုင်းရာဒါကေးဖေက ပြောသည်။ အလျင်စလိုချုပ်ဆိုခဲ့သည့် NCA စာချုပ်တွင် တပ်နေရာချထားရေးနှင့် တပ်တွေလိုက်နာရမယ့် စည်းကမ်းတွေ မထည့်သွင်းနိုင်သေးခြင်း၊ မြန်မာ့တပ်မတော်မှ ငြိမ်းချမ်းရေးမူ (၆) ချက်နှင့် ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို မလွှတ်တမ်း ဆုပ်ကိုင်ထားမှုကြောင့် စစ်မှန်ပြီး ရေရှည်တည်တံ့မယ့် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး ရနိုင်မှာမဟုတ်ဘူးလို့ IKO အဖွဲ့မှ ယုံကြည်သည်ဟု ရေးသားထားသည်။ IKO International Karen Organization အဖွဲ့ကို အမေရိကန်၊ ကနေဒါ၊ ဥရောပနဲ့ အာရှပစိဖိတ် ဒေသနိုင်ငံတွေမှာ ရောက်နေသည့် ကရင်လူ မျိုး များဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားခြင်းဖြစ်သည်။(RFA)</p> <p>http://www.rfa.org/burmese/news/iko-demand-army-06102017230051.html</p> <p>နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တိုရွန်တိုမြို့ရှိ မြန်မာအသိုက်အဝန်း နှင့်တွေ့ဆုံရာတွင် ပြောကြားချက် အပြည့်အစုံကို အောက်ပါလင့်ခ်များတွင် ဝင်ရောက်ဖတ်ရှု နိုင်ပါသည်။</p> <p>https://www.facebook.com/state.counsellor/posts/1058812244252991 https://burmese.voanews.com/a/daw-aung-san-suu-kyi-in-canada/3894455.html https://www.facebook.com/MOIWebportalMyanmar/posts/12242390977039 https://www.facebook.com/state.counsellor/posts/1058812244252991</p> <p>၂၁ ရာစုပင်လုံညီလာခံအား ပြန်လည်သုံးသပ်ရန် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ထိုး ရှစ်ဖွဲ့မှ ခေါင်းဆောင်များ၏ အစည်းအဝေးကို ချင်းမိုင် မြို့တွင် ငါးရက်ကြာ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ “ကျွန်တော်တို့ ရှစ်ဖွဲ့ကတော့ ၂၁ ရာစုပင်လုံ ဒုတိယ အစည်းအဝေးရဲ့ အခြေအနေတွေကို ပြန်သုံးသပ်မယ်။ နောက် ပြီးတော့ တစ်ဖွဲ့ချင်း တစ်ဖွဲ့ချင်း</p>
--	--

		<p>သုံးသပ်ပြီးတဲ့နောက်မှာ ဇွန်လ ကုန် ၂၈ ရက်ကနေ ဇူလိုင် ၂ ရက် နေ့ကြားမှာတော့ ရှစ်ဖွဲ့ခေါင်းဆောင်တွေတွေ့ပြီး မူဝါဒရေးရာတွေ၊ လုပ်ငန်းကိုင်ငန်းတွေ၊ နောက်ပြီးတော့ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးရေးဆိုင်ရာ မူဘောင်အပါအဝင် NCA ကို အကောင်အထည် ဖော်တဲ့နေရာမှာ လိုအပ်တာတွေကို ပြန်သုံးသပ်မယ်။ တစ်ရက်၊ နှစ်ရက်တည်း မဟုတ်ဘဲ အချိန်ယူပြီး သုံးသပ်မယ်” ဟု ပအိုဝ်းလက်နက် ကိုင်အဖွဲ့(PNLO)ဦးဆောင်နာယက ဗိုလ်မှူးကြီးခွန်ဥက္ကာက ပြောကြားသည်။ (7Days)</p> <p>http://www.7daydaily.com/story/98425</p> <p>ကချင်ပြည်နယ်မှာ စစ်ပွဲတွေ ပြန်လည်ဖြစ်ပွားလာတာ ဖြစ်ပြည့်ပြီဖြစ်သည်။ ဖြစ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ်ဆုတောင်းပွဲကို ကချင်ပြည်နယ်အတွင်းမှ မြို့ကြီးများတွင် သာမက နိုင်ငံတကာရောက် ကချင်အမျိုးသားတွေပါ ကျင်းပခဲ့သည်။ စီတာပူကွင်းတွင် ကျင်းပသည့် လူထုဆုတောင်းပွဲ အခမ်းအနားမှ အစိုးရကို တိုက်တွန်းခဲ့သည့် အချက်များတွင် "ကျနော်တို့ ကချင်ဒေသမှာ ငြိမ်းချမ်းစေချင်တယ်။ ပြီးတော့ တနိုင်ငံလုံး တရားမျှတတန့် ငြိမ်ငြိမ်သက်သက်ဖြစ်စေချင်တယ်။ အဲ့လိုမျိုး တောင်းဆိုချက်တွေပါတယ်။ ပြီးတော့ ကျနော်တို့ တိုင်းရင်းသားတွေ လိုချင်တဲ့ စစ်မှန်တဲ့ဖက်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီကိုလည်း လိုချင်တယ်။ အဲ့လိုမျိုး ထုတ်ဖော်တဲ့ဟာလည်းရှိတယ် ပြီးတော့ လောလောဆယ် တနိုင်ငံဘက်မှာ ထိုးစစ်ဆင်ခြင်ကြောင့် စစ်ဖြစ်နေတယ်ဆိုတာလည်း ပါတယ်။ ၂၁ပင်လုံမှာ နိုင်ငံတော်သမ္မတနဲ့ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် ပြောခဲ့တဲ့အတိုင်း ၂၀၁၇မှာ ငြိမ်းချမ်းရေးနှစ်ဖြစ်ဖို့ ဆိုတာလည်း တကယ်လက်တွေ့ အကောင်အထည်ဖော်ဖို့လိုပြီဆိုတဲ့ တိုက်တွန်းချက်တွေ ပါပါတယ်"ဟု အခမ်းအနားကျင်းပရေးကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ကိုဇော်ဂျက်ကပြောကြားခဲ့သည်။(VOA)(Mizzama)</p> <p>https://burmese.voanews.com/a/kachin-war-6years-/3893517.html</p> <p>http://www.mizzimaburmese.com/article/27974</p>
၁၀	၁၀.၆.၂၀၁၇	<p>ကချင်ပြည်၊ တနိုင်ဒေသ၊ KIA တပ်ရင်း (၁၄) နယ်မြေတွင် တိုက်ပွဲများဆက်လက်ပြင်းထန်နေသည်။ ဇွန်လ (၁၀) ရက်နေ့တွင် တိုက်ပွဲများရှိခဲ့သည်။ နံနက် (၈) ခန့်ကပင် တပ်မတော်ဘက်မှ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည်မှာ နေ့လည်အထိတိုင်ရှိခဲ့သည်။ ညနေပိုင်းတွင်လည်း တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ရခိုင်ဒေသတွင် နံနက် (၈) ခန့်ကတည်းကပင် ဗမာစစ်တပ် ၏ လက်နက်ကြီးများဖြင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည်မှာ နေ့လည်အထိ ဖြစ်သည်ဟု မြောက်ပိုင်းမဟာမိတ်အဖွဲ့မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (Northern Alliance - Burma)</p> <p>https://www.facebook.com/northernallianceburma/posts/1522976711110628:0</p> <p>တပ်မတော်နှင့် KIA ပဋိပက္ခများ ဖြစ်ပွားနေသော တနိုင်ဒေသရှိ ရွှေမော်၊ ပယင်းမော်များတွင် ယနေ့ (ဇွန်လ ၁၀ ရက်) အထိ ဒေသခံများနှင့် ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သား လူဦးရေ သောင်းနှင့်ချီ ပိတ်မိနေကြောင်း စစ်ရှောင်ပြည်သူများကို အကူညီပေးနေသော အင်္ဂါကားကျေးရွာ နှစ်ခြင်း ခရစ်ယာန် ဘုရားကျောင်းမှ အတွင်းရေးမှူး ဦးယိုင်း ကပြောကြားလိုက်သည်။ တနိုင်မြို့ပေါ်ရှိ ခရစ်ယာန် ဘုရားကျောင်းများနှင့် ဗုဒ္ဓဘာသာ ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းများတွင် ခိုလှုံနေသည်ဟု သိရှိရသည်။ ပဋိပက္ခများ ဖြစ်ပွားနေသော ရွှေမော်နှင့် ပယင်းမော်များတွင် ဒေသခံများနှင့် ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သား ဦးရေသုံးသိန်းကျော် နေထိုင်သည်ဟုလည်း ဒေသခံများမှ ပြောကြားသည်။ စစ်ရေး တင်းမာနေသည့် တနိုင်ဒေသတွင် ညကား ဖြတ်သန်းခွင့်မပြု၍ လမ်းခရီး၌ ညအိပ်နေသူများ ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ (TheLadies) (7Days)</p> <p>http://theladiesnewsjournal.com/news/sat-2017-06-10-1419/6288</p>

		<p>http://www.7daydaily.com/story/98651</p> <p>ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့ ဖူရာမ ဟော်တယ်၌ ဇွန်လ ၁၀ ရက်နေ့တွင် အစိုးရဘက်မှ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင် (Peace Commission) နှင့် UNFC မှ ဖွဲ့စည်းထားသော နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ (DPN) တို့တစ်နားရီခန့်ကြာ အလွတ် သဘောတွေ့ဆုံပြီး ဖူလိုင်လဆန်းပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့၌ တရားဝင် တွေ့ဆုံရန် သဘောတူမှုရရှိခဲ့သည်။ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင်နှင့် DPN တို့အကြား ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ၂၁ ရာစုပင်လုံ ဒုတိယ အစည်းအဝေးအပြီး ပထမဆုံး အကြိမ် ပြန်လည်တွေ့ဆုံခြင်းဖြစ်ပြီး NCA ရေးထိုးနိုင်ရေး အတွက် UNFC မှ အဆိုပြုထားသော အချက် ၉ ချက်အနက်နိုင်ငံရေးကိစ္စ၊ တပ်ပိုင်းဆိုင်ရာကိစ္စ၊ နိုင်ငံတကာပါဝင်မှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ အဓိက ထားဆွေးနွေးကြောင်းသိရသည်။ အချက် ၉ ချက်တွင်အဓိက အတားအဆီး ဖြစ်သည့် တပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်မှာလည်း ပြေလည်မှု ရရှိပြီး အစိုးရမှ နောက်တကြိမ်ကျင်းပမည့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ ၂၁ ရာစုပင်လုံ တတိယအကြိမ် အစည်းအဝေးမှာ အလားအလာကောင်း ဖြစ်ကြောင်း အစိုးရ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင် (Peace Commission) အဖွဲ့ဝင် ဦးအောင်စိုးမှ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် ပြောဆို လိုက်သည်။ ဆွေးနွေးပွဲအပြီးတွင် အစိုးရ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်နှင့် နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းရေး ကိုယ်စားလှယ် ဒီပီအင်န်အဖွဲ့တို့ ဖူလိုင်လအတွင်း ရန်ကုန်မြို့မှာ ဆဌမအကြိမ် တရားဝင် ထပ်မံ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြရန် သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။ ယခု ဆွေးနွေးပွဲသို့ PC မှ ဦးအောင်စိုး၊ ဦးလှမောင်ရွှေ၊ ဒေါက်တာမင်းဇော်ဦး နှင့် ဦးကျော်လင်းဦး၊ DPN မှ ခူဦးရယ်၊ ဒေါက်တာနိုင်ရွှေသိန်း၊ ဒူဝါဘောင်ဝမ်လရော်၊ ဗိုလ်မှူးကြီးဆော်လမွန်၊ ဗိုလ်မှူးကြီးမင်းထွန်း၊ ဗိုလ်မှူးဟတ်ဟန်၊ ဦးထွန်းဇော်၊ နိုင်ဗညားမွန် နှင့် ဦးဆန်အောင်တို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။</p> <p>(NMG) (7Days) (Irrawaddy) (MON News) (ရှမ်းသံတော်ဆင့်) (Mizzama)</p> <p>http://www.nmg-news.com/unfc-%e1%82%8f%e1%80%bd%e1%80%84%e1%80%b9%e1%80%b7-%e1%80%a1%e1%80%85%e1%80%ad%e1%80%af%e1%80%af%e1%80%b8%e1%80%9b%e1%81%be%e1%80%80%e1%80%ac%e1%80%b8-%e1%80%b1%e1%80%86%e1%80%bc%e1%80%b8%e1%80%b1/</p> <p>http://www.7daydaily.com/story/98633</p> <p>https://burma.irrawaddy.com/news/2017/06/10/136380.html</p> <p>http://www.mizzimaburmese.com/article/28014</p> <p>http://burmese.monnews.org/2017/06/12/dpn-%e1%80%94%e1%80%be%e1%80%84%e1%80%ba%e1%80%b7-pc-%e1%80%90%e1%80%bd%e1%80%b1%e1%80%b7%e1%80%86%e1%8</p> <p>http://burmese.panglong.org/?p=13442</p> <p>အစိုးရနှင့် တပ်မတော် အနေဖြင့် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူ စာချုပ် (NCA) ပြင်ဆင်နိုင်သည့် အခွင့်အရေးပေးရန် လိုအပ်သည်ဟု ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများ ဖက်ဒရယ် ကောင်စီ(UNFC) နှင့် မြောက်ပိုင်းလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များမှ ပြော ကြား သည်။ UNFC အဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် NCA တွင် ပါဝင်လက်မှတ်ထိုးနိုင်ရေး၊ NCA ပါ အားနည်း ချက်များပြုပြင်နိုင်ရေး အစိုးရထံ အဆိုပြုထားသလို NCA ညှိနှိုင်းစဉ်က မပါဝင်သည့် 'ဝ' လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့(UWSA)အပါအဝင် မြောက်ပိုင်းလက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့များအနေဖြင့် NCA ၌ ပါဝင်လက်မှတ်ထိုးရန် ဖိအားများကြုံ နေရသည်။ 'မြောက်ပိုင်းလက်နက်ကိုင် တပ်ဖွဲ့'ခနစ်ဖွဲ့</p>
--	--	--

		<p>သည် အစိုးရနှင့် ဆွေးနွေးရန် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ ဖွဲ့စည်းထားပြီး အဆိုပါ အဖွဲ့အစည်းများမှ NCA ကိုပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုလာရာ NCA သည် အခြေခံ တူညီချက် ဖြစ်လာ ပြီး၊ NCA ကို ပြင်ဆင်ခွင့် မရဘဲ တရားသေကိုင်ထားမည်ဆိုပါက တိုင်းပြည်၏လက်ရှိ အနေ အထား အရ ငြိမ်းချမ်းရေးရရန် အလှမ်းဝေးနေဦးမည်ဟု UNFC တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး (၁) ဦးထွန်းဇော်မှပြောသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးဆောင်ရွက်ရာတွင် NCA လမ်းကြောင်းအတိုင်း ဆက်လက်ညှိနှိုင်းမည်ဟု အစိုးရ နှင့် တပ်မတော်မှထုတ်ဖော် ပြောကြားထားပြီး NCA ကို ပြင် ဆင်မည်မဟုတ်ဟု တပ်မတော်မှ ပြောကြားထားသည်။(7Days) http://www.7daydaily.com/story/98537</p> <p>ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ- ၂၁ ရာစုပင်လုံ ဒုတိယအစည်းအဝေး အပါအဝင် အမျိုးသား အဆင့်နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပခြင်းတို့နှင့် ပတ်သက်၍ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင်၊ အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်နှင့် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် NCAတို့အား ပြန်လည် သုံးသပ်ရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) တာဝန်ရှိသူများမှ ပြောကြားသည်။ NCA စာချုပ်အရ ရေးဆွဲထားသည့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင်တွင် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများနှင့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ကျင်းပပုံ ကျင်းပနည်းတို့ ပါဝင်ပြီး အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်တွင် လူမျိုးအလိုက်၊ ဒေသအလိုက်၊ အကြောင်းအရာအလိုက် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ ပုံသဏ္ဍာန် သုံးခုအား ဦးဆောင် သူ၊ ကျင်းပရမည့် ပုံသဏ္ဍာန်၊ ဆွေးနွေးရမည့် ခေါင်းစဉ်များ ပါဝင်သည်။ NCA စာချုပ်တွင် နိုင်ငံရေးတွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးပွဲများ၊ ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ အပါအဝင် အခန်းပေါင်း ခုနစ်ခန်းနှင့် အပိုဒ်ပေါင်း ၃၃ ပိုဒ် ပါဝင်သည်။ လက်ရှိ အစိုးရလက်ထက်တွင် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင်ပြန်လည် သုံးသပ်သည့် အစည်းအဝေးများသို့ NCA လက် မှတ် ရေးထိုးထားခြင်း မရှိသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များကိုပါ ပါဝင်ဆွေးနွေး စေခဲ့သည်။ NCA လက်မှတ် ရေးထိုးရန် ကျန်ရှိနေသည့် အဖွဲ့များ လက်မှတ်မရေးထိုးသရွေ့ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမှုဆိုင်ရာ မူဘောင်အား ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်းသာ ပြုလုပ်နေရမည်ဖြစ်ပြီး အတည်ပြုရန် လုပ်ဆောင်နိုင်ဦးမည် မဟုတ်ကြောင်း UPDJC တာဝန်ရှိသူများမှ ပြောကြားထားသည်။ (ELEVEN) http://news-eleven.com/politics/37953</p> <p>ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ ၂၁ ရာစု ပင်လုံတွင် တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့သည့် အခြေ အနေများနှင့် ပတ်သက်ပြီး ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံးမှ နယ်စပ်အခြေစိုက်နှင့် ပြည်တွင်းရှိ ကရင်လူမှုအဖွဲ့များအား ပြန်လည်ရှင်းလင်းပွဲ အစီအစဉ်တစ်ရပ်ကို ဇွန်လ ၉ ရက်မှ ၁၀ ရက်နေ့အထိ ထိန်းချုပ်နယ်မြေ လေးဝါးစခန်းတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ နှစ်ရက်တာပြုလုပ်သည့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ ၂၁ ရာစု ပင်လုံ ဒုတိယ အစည်းအ ဝေးသို့ တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ကြသည့် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ လုံခြုံရေးနှင့် မြေယာနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကဏ္ဍ ငါးခုကို ပင်လုံအစည်းအဝေးကို တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့သည့် ကေအဲန်ယူ ထိပ်ပိုင်းခေါင်းဆောင်များမှ ပြန်လည် ရှင်းလင်းမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာ သည့် ကရင်အရပ်ဖက် အဖွဲ့အစည်း ကိုယ်စားလှယ်များဘက်မှ ပြန်လည်ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ် ခဲ့ကြသည်ဟု သိရသည်။ ကေအဲန်ယူ၏ ၂၁ ပင်လုံ အတွေ့အကြုံ ပြန်လည်ရှင်းလင်းပွဲသို့ နယ်စပ်နှင့် ပြည်တွင်း အခြေစိုက်သည့် ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ လူမှုရေး စသည့် အရပ်ဖက်လူမှုအဖွဲ့အစည်း ၃၇ဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ကေအဲန်ယူ ဌာနအသီးသီးမှ</p>
--	--	--

		<p>ခေါင်းဆောင်များ၊ ယခင် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများမှ ပါဝင်ခဲ့ကြသည့် တာဝန်ရှိသူ ကိုယ်စားလှယ်အချို့အပါအဝင် စုစုပေါင်း ကိုယ်စား လှယ် ၁၂၃ဦး တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။ (KIC) (7Days) (Karen National Union HQ) http://kicnews.org/2017/06/%e1%80%92%e1%80%af%e1%80%90%e1%80%ad%e1%80%9a%e1%80%a1%e1%82%80%e1%80%80%e1%80%ad%e1%80%99%e1%80%b9%e1%80%95%e1%80%84%e1%80%b9%e1%80%9c%e1%80%b6%e1%80%af%e1%80%8a%e1%80%ae%e1%80%9c%e1%80%ac%e1%80%81/ https://www.facebook.com/KarenNationalUnionHQ http://www.7daydaily.com/story/98700</p> <p>၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကြောင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး မရရှိနိုင်တာဖြစ်ပြီး၊ NLD အစိုးရ အနေနှင့် လက်ရှိလွှတ်တော်တွင်းနှင့် လွှတ်တော်ပြင်ပတို့တွင် ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေးပိုင်းနှင့် ပတ်သက်၍ အသံတိတ်ဆိတ်နေသည်ဟု မိုင်းရှူးမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် - ၁ SNLD ပါတီ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် စိုင်းလင်းမြတ် ကပြောသည်။ NLD ပါတီအနေနှင့် ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေကိုပြင်ရန် ရှိမရှိ၊ ရှိခဲ့လျှင် မည်သည့် အချိန်တွင်ပြင်သွားမည် ဆိုသည့် မေးခွန်းကို ဂျွန်လ ၁၀ ရက် နေ့က တောင်ကြီးမြို့၊ သစ်တောရပ်ကွက်ရှိ မြို့တော်ခန်းမ သို့ ရောက်ရှိလာသည့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌဦးဝင်းမြင့် သျှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စား လှယ်များ တွေ့ဆုံရာတွင် စိုင်းလင်းမြတ်က တိုက်ရိုက် မေးမြန်းခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ “ ကျနော်တို့ ဒါကိုမပြင်ဘူးလို့မပြောဘူး၊ ကျနော်တို့နိုင်ပြီးပြီးချင်း ပြင်မယ်လို့လည်း မပြောဘူး။ နံပါတ်(၂) ဖြစ်တဲ့ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးပြီးမှ နံပါတ်(၃) နေရာမှာရှိတာပါ အပြန်အလှန်နားလည်မှု၊ အပြန်အလှန် ယုံကြည်မှုရှိမှ ပြင်လို့ရမယ်လို့ ကျနော်တို့သဘောပေါက်ထားတယ်၊ ကျနော်တို့ ကိုယ့်ဘာသာကိုယ်ပြင်လို့ရတယ်မရဘူးဆိုတာ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ ရဲ့ အခန်း (၁၂) ပုဒ်မ ၄၃၆ (က) (ခ)မှာ ကန့်သတ်ထားတဲ့ ကန့်သတ်ချက်အရ ကျနော်တို့သဘောပေါက်ထားတယ်။ ” ဟု ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်က ယင်းတွေ့ ဆုံပွဲတွင်ပြန် လည်ဖြေကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ မေးခွန်း၊ အဆို၊ မေးမြန်းခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ ဥပဒေနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိစေရန် နှင့် သက်ဆိုင်ရာ ကိုယ်စားလှယ်၏ ပါတီ မူဝါဒနှင့် ကိုက်ညီမှုရှိစေရန်လည်း ၎င်းက ဆက်လက်တိုက်တွန်း ပြောကြားခဲ့သည်။ “ ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်မယ်၊ ငြိမ်းချမ်းရေးရမှ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံကိုပြင်မယ် ဆိုတဲ့ပုံစံမျိုး ပြောတယ်ပေါ့။ ကျနော့်အမြင်ကတော့ ဒီ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေကြောင့် ငြိမ်းချမ်းရေး မရတာသေး တာလား။ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေဟာ မြန်မာနိုင်ငံသားတွေနဲ့ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူ့အပေါင်းရဲ့သွားချင်တဲ့ ဒီမိုကရေစီ ဖယ်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုစနစ်ကို အဟန့်အတား ဖြစ်နေတဲ့ အခြေအနေမျိုးမှာ ရှိနေသလား၊ ငြိမ်းချမ်းရေးရဖို့ အတွက်အခွင့်အရေးတွေ ရပိုင်ခွင့် တွေ ဘယ်လိုမျိုးကန့်သတ်မှုတွေရှိ နေသလဲ ဆိုတာကို ပြန်စဉ်းစား သင့်တယ်လို့ ကျနော်ထင်တယ် ”ဟု စိုင်းလင်းမြတ် ပြောကြားခဲ့သည်။ (ရှမ်းသံတော်ဆင့်) http://burmese.panglong.org/?p=13474</p> <p>နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ သည် ဇွန် ၁၀ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် ည ၇ နာရီခွဲတွင် ကနေဒါနိုင်ငံမှ အဲယားကနေဒါ လေကြောင်းလိုင်းဖြင့် ဆွီဒင် နိုင်ငံသို့ထွက်ခွာသွားခဲ့သည်။(VOA) https://burmese.voanews.com/a/aung-san-suu-kyi-to-visit-sweden/3895543.html</p>
--	--	--

		<p>မောင်တောမြို့နယ်နှင့် ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်တို့၌ ညမထွက်ရအမိန့် ပုဒ်မ ၁၄၄ ကို နှစ်လထပ်မံ တိုးမြှင့်လိုက်ကြောင်း နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး သတင်းထုတ်ပြန်ရေး ကော်မတီက ဇွန်လ ၁၀ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ မောင်တောမြို့နယ်၌ ည ၉ နာရီမှ နံနက် ၅ နာရီအထိ လည်းကောင်း၊ ဘူးသီးတောင်မြို့နယ်၌ ည ၁၀ နာရီမှ နံနက် ၄ နာရီအထိ လည်းကောင်း ဇွန် ၉ ရက်မှစတင်၍ ၂ လပြည့်မြောက်သည်အထိ ညမထွက်ရအမိန့် ၁၄၄ ကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။(The Ladies)</p> <p>http://theladiesnewsjournal.com/news/mon-2017-06-12-1257/6301</p>
၁၁	၁၁.၆.၂၀၁၇	<p>တအာင်းဒေသ၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ် မန်စပ်ကျေးရွာအထက်နားတွင် ညနေ(၃း၀၀)နာရီအချိန်မှ (၄း၀၀)နာရီအချိန်ထိ တအာင်းတပ်မတော် တပ်ရင်း(၅၁၇)နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော် တပ်မ (၈၈/၃၃) ပူးပေါင်းအဖွဲ့တို့ နှစ်ဖက်ရင်ဆိုင်တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ မူဆယ်ခရိုင် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် တာမိုးညိုမြို့နယ်ခွဲ မုံးဟွမ်ကျေးရွာအုပ်စု ပန်လမ်းကျေးရွာ အထက် တောစပ်အတွင်း တအာင်း တပ်မတော်TNLA တပ်မဟာ(၅)လက်အောက်ခံတပ်ရင်း (၈၁၈) နှင့်ဗမာ့တပ်မတော် တပ်မ ၆၆ နှင့် တပ်မ ၁၁ ပူးပေါင်းတပ်ဖွဲ့တို့ နေ့လည် ၁း၀၅မိနစ်အချိန်မှစ၍ ၁း၃၅ မိနစ်အချိန်ထိ ထိပ်တိုက် ရင်ဆိုင်တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ မန်စပ်ကျေးရွာအထက်နား တိုက်ပွဲတွင် တပ်မတော် ဖက်မှ ထိခိုက်ကျဆုံးမှုအချို့ရှိခဲ့သည်ဟု TNLAမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (PSLF/TNLA)</p> <p>http://www.pslftnla.org/%e1%80%bb%e1%80%99%e1%80%94%e1%80%b9%e1%80%99%e1%80%ac%e1%80%b7-%e1%80%95%e1%80%b0%e1%80%b8%e1%80%b1%e1%80%95%e1%80%ab%e1%80%84%e1%80%b9%e1%80%b8%e1%80%90%e1%80%95%e1%80%b9-%e1%80%80%e1%80%bc%e1%80%90%e1%80%b9%e1%80%81%e1%80%ad%e1%80%af%e1%80%84%e1%80%b9%e1%81%bf%e1%80%99%e1%80%b7%e1%80%ad%e1%80%b3%e1%80%94%e1%80%9a%e1%80%b9-%e1%80%95%e1%80%94%e1%80%b9%e1%80%9c%e1%80%af/</p> <p>ဇွန်လ ၁၁ရက်နေ့တွင် တနိုင်းမြို့နယ်အနီးတဝိုက်၌ ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် KIAနှင့် တပ်မတော်တို့ကြား တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည်ဟု ဒေသခံများမှ ပြောဆိုသည်။ (BBC)</p> <p>http://www.bbc.com/burmese/burma-40238615</p> <p>တနိုင်းမြို့နယ်၊ တိုက်ဖာကျေးရွာမှ တနိုင်းမြို့ပေါ်သို့ လာရန် ကြိုးစားနေသူ ၄ ထောင် ကျော် လောက်ရှိသည်ဟု ထွက်ပြေးလာသူများကို ကူညီပေးနေသည့် ကချင်နှစ်ခြင်း ခရစ်ယာန် အဖွဲ့ချုပ် အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာဆမ်ဆွန်မှ ပြောဆိုလိုက်သည်။ တနိုင်းမြို့နယ် အတွင်းမှာရှိသည့် ရွှေနှင့်ပယင်းမှော်များမှာ အလုပ်လုပ်ကိုင်နေသည့် ပန်းမော်၊ မိုးကုတ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ဘက်မှ ရွှေပြောင်းလုပ်သားတွေ အနေနှင့်လည်း ရက်ပိုင်းအတွင်း နေရပ်ပြန်ကြ သူ များသည်ဟု ပြောဆိုလိုက်သည်။ တနိုင်းဒေသမှ မြစ်ကြီးနား၊ ပန်းမော်၊ မိုးကောင်းမြို့များသို့ ပြန်မည့်သူများကို ပြည်နယ်အစိုးရမှ ကားစီစဉ်ပေးပြီး အခြားဒေသများသို့ ပြန်မည့်သူများ အတွက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရ ညှိနှိုင်းကာ နမူတီး၊ မိုးကောင်း ဘူတာများ၌</p>

		<p>ရထားစီစဉ်ပေးနိုင်ရေး ကချင်ပြည်နယ်လူမှုရေးဝန်ကြီးကို ဇွန်လ ၁၁ ရက်တွင် တာဝန်ပေးထားကြောင်း ကချင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က ပြောသည်။ (BBC) (7Days) http://www.bbc.com/burmese/burma-40238615 http://www.7daydaily.com/story/98706</p> <p>RCSS၏ စစ်သားစုဆောင်းမှုခံရမည်စိုး၍ ကဒူးကြီးဒေသရှိ ပုံစုနှင့် မဲ့စကျေး ကျေးရွာများမှ ဒေသခံ ၂၁၉ ဦးသည် ၎င်းတို့ရွာနှင့် ဆယ်မိုင်အကွာ နားဟီးကျေးရွာသို့ မေလ ၁၂ ရက်က စတင် တိမ်းရှောင်နေပြီး လက်ရှိတွင် တိမ်းရှောင်နေသူ ၂၁၁ ဦး ကျန်ရှိနေကာ၊ တိမ်းရှောင်နေသူဒေသခံများ လွတ်လပ်စွာနေရပ် ပြန်နိုင်ကြောင်း ရှမ်းပြည်နယ်အဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ (JMC-S) အဖွဲ့ဝင် ရှမ်းလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ (RCSS) ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး စိုင်းဦးက ပြောသည်။ တိမ်းရှောင်လာသော ဒေသခံ နှစ်ရာကျော် အနက် အများစုသည် ပအိုဝ့်တိုင်းရင်းသားများ ဖြစ်သည်။ ကဒူးကြီးဒေသမှာ တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ထိုးထား သည့် အဖွဲ့များဖြစ်သော ရှမ်းလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ (RCSS)နှင့် ပအိုဝ့်လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ (PNLO) တို့ အခြေပြုလှုပ်ရှားရာ ဒေသ ဖြစ်သည်။(7Days) http://www.7daydaily.com/story/98637</p> <p>ဆွီဒင်လွတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Urban Ahlin မစ္စတာ အော်ရီဘန် အာလင်းနှင့် ဝန်ကြီးချုပ် Mr. Stefan Lofven မစ္စတာ စတီဖန်လိုဖန်တို့၏ ဖိတ်ကြားချက်ဖြင့် ပထမဆုံးအကြိမ် ဆွီဒင်နိုင်ငံသို့ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် သွားရောက်ခဲ့သည်။ ဆွီဒင်နိုင်ငံ စတော့ဟုမ်း အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်သို့ သို့ဒေသစံတော်ချိန် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် ရောက်ရှိခဲ့သည်။ (MOI) (State Counsellor) (BBC) (7Days) https://www.facebook.com/MOIWebportalMyanmar/posts/1225224947605369 https://www.facebook.com/state.counsellor/posts/1059514974182718 http://www.bbc.com/burmese/burma-40242659 http://www.7daydaily.com/story/98707</p>
၁၂	၁၂.၆.၂၀၁၇	<p>ဇွန်လ ၉ ရက်မှ စတင်ကာ မိုးကောင်းမြို့ပေါ်သို့ ရောက်ရှိလာသော စစ်ဘေးရှောင် ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားများကို မိုးကောင်း သာသနာဗိဇ္ဇာန်တွင် သုံးရက်ခန့် ခတ္တတည်းခိုစေပြီး ပြန်လိုသော မူရင်းဒေသသို့ ပြန်လည် ပို့ဆောင်ပေးလျက်ရှိပြီး၊ ဇွန်လ ၁၂ ရက် (ယနေ့) အထိ လူဦးရေ တစ်ထောင်နီးပါးခန့်ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း မိုးကောင်းမြို့နယ်မှ ပြည်နယ်လွတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်မြသွေးစံ က ပြောကြားသည်။ “ဒီနေ့လည်း လူ ၁၂၀ လာနေပြီလို့ တနိုင်းက သတင်းပို့ပါတယ်။ ကျွန်မတို့က ထမင်း ကြိုချက်ပေးထားတယ်။ ရောက်လာတဲ့ သူတွေကို သာသနာဗိဇ္ဇာန်မှာ ထားပါတယ်။ ပြီးမှ သူတို့သွားချင်တဲ့ နေရာကို ပို့ပေးတယ်။ ၉ ရက်ကနေစပြီး ပို့ပေးနေတာ အခုဆိုရင် လူ တစ်ထောင်ကျော်လောက် ရှိပြီ” ဟု ပြောကြား လိုက်သည်။ တပ်မတော် နှင့် KIA တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားနေသော တနိုင်းဒေသ ရွှေ့မှော်နှင့် ပယင်းမှော်များတွင် နေထိုင်သော သောင်းနှင့် ချီသည့် ဒေသခံများနှင့် ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားများသည် စစ်ဘေးလွတ်ရာသို့ တိမ်းရှောင်လျက် ရှိကြောင်း ဒေသခံများ၏ ပြောကြားချက် အရ သိရသည်။ (The Ladies) http://theladiesnewsjournal.com/news/mon-2017-06-12-1144/6294</p> <p>စစ်ပွဲကြောင့်တနိုင်းမြို့ကို ရောက်ရှိနေသူများကို Kawng Ra ကျေးရွာဘက် ပြောင်းရွှေ့ရန် အစိုးရ အာဏာပိုင်များ ညွှန်ကြားထားကြောင်း ကချင်နှစ်ခြင်း ခရစ်ယာန်အဖွဲ့ချုပ် KBC အထွေ</p>

		<p>ထွေ အတွင်းရေးမှူး သိက္ခာတော်ရ ဒေါက်တာ Hkalam Samson က ပြောကြားသည်။ Kawng Ra ကျေးရွာမှာ တနိုင်း နှင့် ၁၀ မိုင်ခန့်ကွာဝေးသော လုံခြုံမှုမရှိ စစ်မြေပြင်တစ်ခုဖြစ်သည်။ ဇွန် ၅ ရက်နေ့ မနက် ၁၂ နာရီခွဲခန့် Awnglawt လမ်းခွဲ ၅ မိုင်ကုန်း အခြေစိုက် အစိုးရ တပ်မတော်၏ လက်နက်ကြီး ၄ လုံး အဆိုပါကျေးရွာသို့ ကျရောက်ခဲ့ပြီး မုဆိုးမမိခင် နှင့် ကလေး စုစုပေါင်း ၃ ဦး ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရခဲ့သည်။ လက်နက်ကြီးကျရောက်မှုအပြီး Kawng Ra (Nawnglung) ကျေးရွာသားများ Ting Kawk နှင့် တနိုင်းမြို့ပေါ်သို့ ထွက်ပြေးခဲ့ရသည်။ (Kachinnews)</p> <p>http://burmese.kachinnews.com/news/1884-daihp-%E1%80%B1%E1%80%80%E1%80%BA%E1%80%B8%E1%80%9B%E1%80%BC%E1%80%AC%E1%80%98%E1%80%80%E1%80%B9-</p> <p>မြန်မာ့ တပ်မတော်မှ ဇွန်လ ၁၅ ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထားပြီး ကချင်ပြည်နယ် တနိုင်းမြို့ မှော်တွင်းတွေမှ ထွက်ခွာကြဖို့ ညွှန်ကြားချက် ပေးပြီးနောက်မှာ တနိုင်းမြို့ပေါ်သို့ ဒေသခံတွေ အပါအဝင် မှော်လုပ်သား စစ်ပြေးဒုက္ခသည် ထောင်ချီခန့် ထွက်ပြေး တိမ်းရှောင်လာကြသည်။ တနိုင်းမြို့ပေါ်က ခရစ်ယာန်ဘာသာရေး ကျောင်းထဲမှာ စစ်ဘေးရှောင် (၇၀၀) ကျော် ရောက်ရှိ နေသည်ဟု အသင်းတော် တာဝန်ရှိသူ ဦးနော်တောင်က ပြောဆိုလိုက်သည်။ တနိုင်းမြို့နယ် အတွင်း တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားနေသဖြင့် စစ်ဘေးရှောင်တွေအနေနှင့် ရေရရှိမှုမှာ စားသောက် နေထိုင်ရေး ခက်ခဲမည့် အခြေအနေ ရှိနေတယ်လို့လည်း ပြောဆိုနေကြသည်။ “ သူတို့ နေနေရတဲ့ နေရာတွေက အင်မတန် စိုးရိမ်ရတဲ့ နေရာတွေ ဖြစ်နေတဲ့ အခါကျတော့ ကျနော်တို့ ဘုရားကျောင်း ၃ ကျောင်းမှာ ကျနော်တို့ နေရာချထားတယ်။ KBC မှာကြတော့ ခုလောလောဆယ်မှာက ၄၂၉ ဦး၊ RC မှာကြတော့ ၁၅၃ ဦးရှိတယ်။ AC မှာက ၁၃၉ ဦး အဲဒီလို အနေအထား ရှိပါတယ်။ ဆန်သယ်ယူမှု ပိတ်ပင်လာမှုကြောင့် ဆန်ဈေးတွေ အဆမတန် တက်နေသည်” ဟု ဦးနော်တောင်က ပြောကြားသည်။ မှော်တွင်းလုပ်ငန်းခွင်တွေက ဒုက္ခသည်အများစုဟာ ဒေသခံတွေမဟုတ်ပဲ ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်လုပ်ကိုင်သူတွေဖြစ်သည့် အတွက် သူတို့အတွက် ခိုလှုံနေထိုင်ရေးနဲ့ စားဝတ်နေရေး အတော်လေး အခက်အခဲ ဖြစ်နေ တယ်လို့ ကချင်ပြည်နယ်နဲ့ ရှမ်းမြောက်ဒေသက စစ်ပြေးဒုက္ခသည်တွေ အတွက် လူသားချင်း စာနာမှုဆိုင်ရာ အကူအညီတွေ ထောက်ပံ့ကူညီပေးနိုင်ရေး ဒေသအခြေစိုက် လူမှုအဖွဲ့အစည်း တွေ စုဖွဲ့ထားသည့် ပူးပေါင်းလုပ်ငန်းစဉ် အဖွဲ့ရဲ့ အတွင်းရေးမှူး U Gum Sha Awng က ပြောဆို လိုက်သည်။ “လောလောဆယ်မှာတော့ ကျနော်တို့အနေနဲ့ အဲဒီဘက်ကို အရေးပေါ်အကူအညီ ပေးနိုင်ဖို့တော့ ကြိုးစားနေရပြီး၊ ပိုလှုံ့ဘားဂျက်တွေမရှိသဖြင့် အကူအညီပေးနိုင်ဖို့ ဘဏ္ဍာရေး၊ ငွေကြေး တော်တော်လေးခက်ခဲနေကာ၊ အသင်းတော်တို့၊ ရပ်မိရပ်ဖတွေက သူတို့ ကြုံရာရာရ နဲ့ ဖြေရှင်းနေတဲ့ အနေအထားမှာ ရှိပါတယ်။”ဟု ပြောကြားလိုက်သည်။(The Ladies)(VOA)</p> <p>https://burmese.voanews.com/a/kachin-refugee-in-danai-/3896978.html</p> <p>https://burmese.voanews.com/a/kachin-taning-internal-displace-person-increase/3899648.html</p> <p>http://theladiesnewsjournal.com/news/mon-2017-06-12-1144/6294</p> <p>ကေအဲန်ယူ-ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး ဒူးပလာယာခရိုင်၊ ကော့ကရိတ်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဌာနပေါင်းစုံအတွက် နိုင်ငံရေး တတ်သိပညာစွမ်းရည် မြှင့်တင်ရန်နှင့် လုပ်ငန်းများ ပိုမိုစွမ်း ဆောင်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ငါးရက်ကြာ အခြေခံ နိုင်ငံရေး ရက်တိုသင်တန်းတစ်ရပ်ကို ဇွန်လ ၁၂ ရက်နေ့မှ စတင်ကာ မြို့နယ်ရုံးတွင် စတင်ပို့ချပေးလျက်ရှိသည်။ ထိုသို့ ပို့ချပေးရာတွင် မြို့နယ် အတွင်းရှိ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး၊ လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး၊ သစ်တော၊ ရဲ၊ ရုံး၊ လူငယ်၊ အမျိုးသမီး</p>
--	--	---

		<p>စသည့် သက်ဆိုင်ရာ ဌာနများအား ကေအဲန်ယူ ဗဟိုကော်မတီဝင် စောပိုပိုတူးအောင် အပါ အဝင် မြို့နယ် တာဝန်ရှိသူအချို့မှ အခြေခံနိုင်ငံရေးသင်တန်းကို ပို့ချပေးနေသည်။ သင်တန်းကို ကေအဲန်ယူ ကော့ကရိတ်မြို့နယ် ဌာနပေါင်းစုံမှ တက်ရောက်သူ ၁၀၀ ကျော်ရှိကာ အများစုမှာ လူငယ်ပိုင်းများ ဖြစ်ကြပြီး သင်တန်းပြီးဆုံးသည့်အခါ ၎င်းတို့သည် သက်ဆိုင်ရာဌာနများသို့ ပြန်လည်တာဝန်ထမ်းဆောင်ကြရမည် ဖြစ်သည်ဟု မြို့နယ် တာဝန်ရှိသူများမှ ပြောကြားသည်။ (KIC)</p> <p>http://kicnews.org/2017/06/34922/</p> <p>ဆွီဒင်ဝန်ကြီးချုပ်၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ ဆွီဒင်နိုင်ငံ၊ စတော့ခ်ဟုမ်းမြို့သို့ ဇွန် ၁၁ ရက်နေ့တွင် ရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် နှင့် ဆွီဒင်ဝန်ကြီးချုပ် Stefan Lofven တို့ ဇွန် ၁၂ ရက်နေ့မှာ တွေ့ဆုံပြီး ပူးတွဲသတင်းစာ ရှင်းလင်းပွဲတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး စုံစမ်းစစ်ဆေးရန် ကုလသမဂ္ဂက ဖွဲ့စည်းလိုက်သည့် အဖွဲ့မှာ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင်း အခြေအနေကို ပိုမိုဆိုးရွားသွားစေနိုင်ပြီး ရန်လိုမုန်းတီးမှုများကိုသာ ဖြစ်လာနိုင်ဟု ပြောကြားလိုက်သည်။ ဆက်လက်ပြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ “ကျမတို့ တည်ဆောက်လိုတဲ့ ဒေသတွင်း အချင်းချင်း အပြန်အလှန် ယုံကြည်နားလည်မှုနဲ့ သဟဇာတရှိရှိ အတူယှဉ်တွဲ နေထိုင်နိုင်မှုကို အထောက်အပံ့ ပေးနိုင်လိမ့်မယ်လို့ မယုံကြည်သလို၊ နှစ်ဘက်လုံး မှာရှိနေတဲ့ ကြောက်ရွံ့စိတ်တွေကိုလည်း ဖြေဖျောက်ပေးနိုင်လိမ့်မယ်လို့ ကျမ မထင်ပါဘူး။”ဟု ပြောကြားသွားခဲ့သည်။ (VOA) (Forntier Myanmar)</p> <p>https://burmese.voanews.com/a/myanmar-aung-san-suu-kyi-sweden-3896927.html</p> <p>http://frontiermyanmar.net/mm/news/5039</p> <p>http://www.mizzimaburmese.com/article/28075</p> <p>ကမ္ဘာ့ကုလသမဂ္ဂ(UN)အဖွဲ့ နှင့် နိုင်ငံတကာ အစိုးရများ အနေဖြင့် မြန်မာ့ ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်မှု ဖြစ်စဉ်တွင် နိုင်ငံရေး အရ ကြားဝင်စွက်ဖက်ရန် လိုအပ်ကြောင်း သြစတြေးလျား ကရင်အမျိုးသားအဖွဲ့အစည်း-AKOမှ ယခု ဇွန်လ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ချက် တစ်စောင် ထုတ်ပြန်၍ တိုက်တွန်း ပြောဆိုလိုက်သည်။ နိုင်ငံတကာအနေဖြင့် လက်ရှိဖော်ဆောင်နေသည့် မြန်မာ့ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်အပေါ် အပေါ်ယံအခြေအနေများကိုသာ မရှုမြင်ဘဲ ပကတိ အခြေအနေပေါ်အခြေခံရုံဖြင့် နိုင်ငံရေးအရ ဖိအားပေးဆောင်ရွက်သွားမှသာ စစ်မှန်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးကို ရရှိမည်ဟု ယူဆကြောင်း AKO ၏ ပြောခွင့်ရ စောလွင်ဦး က ယခုလိုပြောသည်။ ၎င်းက “International အသိသက်သေဆိုလည်း သူတို့လက်မခံဘူး။ UN စသည်အားဖြင့် ဒီလို အဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ ကမကထလည်း လက်မခံဘူး။ ပြီးတော့ သူတို့ လုပ်တာကလည်း ဒီအစိုးရနဲ့ ဒီကဖွဲ့တဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မတီ၊ တိုင်းရင်းသားဆိုတာလည်း သူတို့လှည့်ချင်သလိုလှည့်တော့ တဖြည်းဖြည်းနဲ့ မအူမလည် ဖြစ်လာရော။ ဆိုတော့ ကျနော်တို့မြင်တာက နိုင်ငံတကာက နိုင်ငံရေးအရ ဝင်စွက်ဖက်တဲ့ အခန်းကဏ္ဍက မြန်မာပြည်မှာ တကယ့်စစ်မှန်တဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေး ဖြစ်လာမယ်လို့ ကျနော်တို့ အဲလိုယူဆတယ်”ဟု ပြောသည်။ ထို့အပြင် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွင် နိုင်ငံတကာ၏ ကူညီထောက်ပံ့မှုများအပေါ် ကြိုဆိုသော်လည်း ဦးသိန်းစိန် ဦးဆောင်သည့် အစိုးရလက်ထက်မှစ၍ လက်ရှိအချိန်အထိ ဖော်ဆောင်နေသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်မှာ တိုးတက်မှုမရှိဘဲ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းအုပ်ချုပ်ပုံအခြေခံဥပဒေအပေါ်တွင် နိုင်ငံရေး မူဘောင်များကိုပေးထားခြင်းမှာ အားနည်းချက်ဖြစ်နေပြီး ၎င်းဖွဲ့စည်းပုံ အပြင်ဘက်၌ လုပ်မှသာလျှင် စစ်မှန်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် နိုင်ငံရေးအဖြေရမည်ဟုလည်း စောလွင်ဦးက</p>
--	--	--

		<p>ဆက်ပြောသည်။ အဆိုပါ ထုတ်ပြန်လိုက်သည့် AKO၏ ထုတ်ပြန်ချက်သည် ယခင် မေလ ၂၄ ရက်နေ့က ဖလာဆိုဒေသနှင့် အီးတူထာ့ ပြည်တွင်းစစ်ရှောင်ဒုက္ခသည်များမှ ထုတ်ပြန်တောင်းဆိုထားသည့် ၎င်းတို့နေရပ်သို့ ဘေးကင်းလုံခြုံစွာပြန်နိုင်ရေး မြန်မာစစ်တပ်စခန်း ၁၇ ခုကို ရုတ်သိမ်းပေးရမည်ဟု ထုတ်ပြန်တောင်းဆိုချက် အပေါ်အခြေခံ၍ ထုတ်ပြန်ထားခြင်းဖြစ်ပြီး ၎င်းဒေသခံများနှင့် IDPများ၏ ထုတ်ပြန်တောင်းဆိုချက်အပေါ် သဘောတူထောက်ခံကြောင်း AKO က ပြောဆိုသည်။ စစ်ပြေးရှောင်များနှင့် ဒုက္ခသည်များရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရသည့် ပကတိအခြေများကိုသေချာရှုမြင်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေး ဖြစ်စဉ်အရ ယခင်ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သည့် ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ ၂၁ ရာစု ပင်လုံ အစည်းအဝေးများအပေါ် အပေါ်ယံ အခြေအနေများအဖြင့်ရှုမြင်နိုင်ရန် UN အပါအဝင် နိုင်ငံတကာအစိုးရများကို ယခု ထုတ်ပြန်ချက်ဖြင့် မီးမောင်းထိုးပြလိုက်ခြင်း ဖြစ်သည်ဟု AKOက ဆိုသည်။ ၎င်းအပြင် AKO ၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင် မြန်မာပြည်မြောက်ပိုင်းရှိ ကချင် နှင့် သျှမ်း(ရှမ်း) ပြည်နယ်အတွင်း ဖြစ်ပွားနေသည့် ထိုးစစ်ဆင်မှုများကြောင့် စစ်ပြေးရှောင် IDP တစ်သိန်းကျော်အတွက် လိုအပ်သည့် လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီများကို ကူညီထောက်ပံ့ရာတွင် အဟန့်အတား ဖြစ်ပေါ်စေသည့်အပေါ် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ ချုပ် (NLD) ဦးဆောင်သည့် အစိုးရ အနေဖြင့် စစ်တပ်၏ ထိုးစစ်များကို ရပ်စဲရန် ညွှန်ကြားပေးရန် တောင်းဆိုလိုသည်ဟု လည်းဖော်ပြပါရှိသည်။ (KIC)</p> <p>http://kicnews.org/2017/06/%e1%80%bb%e1%80%99%e1%80%94%e1%80%b9%e1%80%99%e1%80%ac%e1%80%b7%e1%81%bf%e1%80%84%e1%80%ad%e1%80%99%e1%80%b9%e1%80%b8%e1%80%81%e1%80%ba%e1%80%99%e1%80%b9%e1%80%b8%e1%80%b1%e1%80%9b%e1%80%b8%e1%80%90/</p> <p>ဆွီဒင်နိုင်ငံ Olof Palme Memorial Fund မှ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား မြန်မာနိုင်ငံဒီမိုကရေစီအရေး လှူငွေကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် ၂၀၀၅ ခုနှစ်တွင် ချီးမြှင့်ခဲ့သော Olof Palme Prize ဆုကို ဇွန်လ ၁၂ရက်နေ့တွင် လက်ခံရယူခဲ့သည်။ (RFA) (Mizzama) (MOI) (State Counsellor) (MOI) (State Counsellor)</p> <p>https://www.facebook.com/MOIWebportalMyanmar/posts/1226111707516693</p> <p>https://www.facebook.com/state.counsellor/posts/1060095440791338</p> <p>http://www.rfa.org/burmese/news/dassk-meet-sweden-pm-06122017122532.html</p> <p>http://www.mizzimaburmese.com/article/28077</p> <p>https://www.facebook.com/MOIWebportalMyanmar/posts/12268039874474</p> <p>https://www.facebook.com/state.counsellor/posts/1060583050742577</p> <p>https://burmese.voanews.com/a/aung-san-suu-kyi-sweden-/3896901.html</p>
၁၃	၁၃.၆.၂၀၁၇	<p>တပ်မတော်နှင့် ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ် (KIA)တို့ ဖြစ်ပွားခဲ့သော စစ်ပွဲ ၆ နှစ်ပြည့် အခမ်းအနား ပြုလုပ်သည့် ဦးဆောင်သူ ၃ ဦးကို ငြိမ်းချမ်းစွာစုဝေးခွင့်နှင့် စီတန်းလှည့်လည်ခွင့်ဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် တရားစွဲဆို၍ ဇွန်လ ၁၃ ရက်တွင် တရားရုံးမှ တစ်ဦးလျှင် ဒဏ်ငွေ ၃၀,၀၀၀ ကျပ်စီဖြင့် အမှုအဆုံးသတ်လိုက်သည်။ မြို့နယ်ရဲမှူး သန်းဦးမှ တရားလို ပြုလုပ်ပြီး ဇွန်လ ၁၂ရက်တွင် တရားစွဲခဲ့ပြီး ဇွန် ၁၃ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီမှ ၃ နာရီခွဲချိန်ထိ စစ်ဆေး မေးမြန်းခဲ့သည်။ အခမ်းအနားကိုစီစဉ်သည့် ကချင်အမျိုးသားအတိုင်ပင်ခံအဖွဲ့ (WMR) မှ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်ဆိုင်၊ အတွင်းရေးမှူး ဂမ်အောင်နှင့် ဦးဖော်ဂျတ်တို့ကို မြစ်ကြီးနားမြို့နယ် တရားရုံးမှ တစ်ဦးလျှင် ငွေဒဏ် ၃၀၀၀၀ နှင့် သုံးဦးပေါင်း ၉၀၀၀၀ ဖြင့် အပြီးသတ်လိုက်ခြင်း ဖြစ်သည်။</p>

		<p>"ကျနော်တို့ကို ပုဒ်မ ၁၉ နဲ့ တရားစွဲပြီးမှ ဒဏ်ငွေ ၃ သောင်းမပေးရင် ထောင်ဒဏ် ၁၅ ရက်ဆိုလို့ ဒဏ်ငွေ ၃ သောင်းစီပေးပြီးမှ အပြီးသတ်လုပ်လိုက်တယ်။ တရားသူကြီး အမိန့်ချတာတော့ ခင်ဗျားတို့ စာတင်တဲ့အချိန်မှာ လမ်းကြောင်းလွဲတယ်။ ခင်ဗျားတို့ အပြစ်ရှိလားလို့ မေးတယ်။ ကျနော်တို့က မြို့နယ် ရဲကို စာမတင်ဘူး။ ထွေအုပ်ကိုတော့ စာတင်ထားပြီးသား"ဟု ဦးဇော်ဂျတ်က ပြောသည်။(Mizzama)</p> <p>http://www.mizzimaburmese.com/article/28127</p> <p>ဆွီဒင်နိုင်ငံတွင် ရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် သည် ယနေ့ ဒေသစံတော်ချိန် ၀၉:၄၅ နာရီတွင် ဆွီဒင်ပါလီမန်သို့ရောက်ရှိရာဥက္ကဋ္ဌ မစ္စတာ အော်ရီဘန်အာလင်း နှင့် တာဝန်ရှိသူများ က ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။ ထို့နောက် မိန့်ခွန်း ပြောကြားခဲ့ရာ ဆွီဒင်နိုင်ငံ ပါလီမန် အမတ်များ၊ နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှသံတမန် များနှင့် မြန်မာ အသိုင်းအဝိုင်းတို့မှ ပုဂ္ဂိုလ်များ စုစုပေါင်း (၂၀၀) ဦးခန့် တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (MOI) (Eleven)</p> <p>https://www.facebook.com/MOIWebportalMyanmar/posts/122692328743553 http://news-eleven.com/politics/38094</p> <p>ဆွီဒင်နိုင်ငံ စတော့ဟုမ်းမြို့တွင် ရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဇွန် ၁၃ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ဆွီဒင်လွှတ်တော်၌ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအား မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့သည်။ မိန့်ခွန်းအပြည့်စုံကို အောက်ပါလင့်ခ်တွင် ဖတ်ရှုနိုင်ပါသည်။ (State Counsellor) (VOA) (VOA)</p> <p>https://www.facebook.com/state.counsellor/posts/1061187470682135 https://burmese.voanews.com/a/daw-aung-san-suu-kyi-speech-in-sweden/3898235.html https://burmese.voanews.com/a/rohingya-rakhine-conflict-daw-aung-san-suu-kyi-speech-in-sweden/3899588.html</p> <p>"တပ်မတော်ဟာ နိုင်ငံရေး နဲ့ ကင်းရှင်းပြီး လေးစားဖွယ် အဖွဲ့အစည်းကြီး တခုအနေနဲ့ အရပ် ဘက် အာဏာပိုင်တွေရဲ့ လက်အောက်မှာ ထားရှိနိုင်မယ့် ပြည့်ဝတဲ့ ဒီမိုကရေစီ စနစ်တရပ် ပေါ် ပါက်လာရေးမှာ ပြည်သူလူထုက ကျမတို့ နောက်မှာ အခိုင်အမာ ရပ်တည်တယ်ဆိုတာကို ယုံကြည်ပါတယ်။ အနေနဲ့ အမြန် ကျမတို့ ဖော်ဆောင်နိုင်မယ်လို့ ယုံကြည်ထားပါတယ်။ အမြန် ဖြစ်လာရင်တော့ ပိုကောင်းတာပေါ့။" ဟု မြန်မာ့နိုင်ငံရေးမှာ တပ်မတော်ရဲ့ ပါဝင်မှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဆွီဒင်လွှတ်တော်အတွင်း မေးမြန်းမှုကို ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ ယခုလို ဖြေကြားခဲ့သည်။ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်မှ တိုက်ရိုက်ခန့်အပ်သည့် တပ်မတော်သားတွေ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း လွှတ်တော်တွင်ပါဝင်နေခြင်းသည် ဒီမိုကရေစီ စနစ်ရဲ့ လုပ်နည်းလုပ်ဟန် မဟုတ်သဖြင့် ပြင်ဆင်လိုသည်ဟု ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ပြောသည်။ စေ့စပ်ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းမှုဖြင့် ပြေလည်အောင် ဆောင်ရွက်လိုသည်ဟု ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် က ပြောဆိုလိုက်သည်။ (VOA)</p> <p>https://burmese.voanews.com/a/myanmar-aung-san-suu-kyi-speech-in-sweden/3898425.html</p>
၁၄	၁၄.၆.၂၀၁၇	<p>တနိုင်းမြို့နယ်ဘက်တွင် တိုက်ပွဲ ပြင်းထန်နေစဉ် မိုးကောင်း-ဖားကန့် လမ်းမပေါ် ရှိ ကားမိုင်း မြို့မ၊ Kawng Rai Htoi San Yang ကျေးရွာများမှာ အိမ်ထောင်စု မိတ္တူ ပေးရန်တပ်မ ၁၀၁</p>

		<p>တပ်ဖွဲ့များ ရှိနေသည့် ကားမိုင်း ဗျူဟာကုန်းမှ သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက် ခေါင်းဆောင်များကို ညွှန်ကြားထားသည်ဟု နာမည် မဖော်လိုသူ ဒေသခံ တဦးကပြောသည်။ “ဘာအကြောင်း ကြောင့်လဲ ဆိုတာ မသိဘူး။ ဒါမဲ့ အခု ကားမိုင်းဝန်းကျင် Kawng Rai Htoi San Yang၊ မြို့မ ဒီက အိမ်ထောင်စု စာရင်း အားလုံးကို မိတ္တူကူးပြီး ပေးရန် ဗျူဟာကုန်းက တောင်းထားတယ်။ ဒါ့အပြင် ခရီး အသွား အပြန် ရှိရင်လည်း ဘယ်နေရာကို သွားတယ် ဆိုတာ ဒီအထိ လုပ်ခိုင်း တယ်။” ဟုပြောသည်။ (KachinNews)</p> <p>http://burmese.kachinnews.com/news/1886-%E1%80%A1%E1%80%AD%E1%80%99%E1%80%B9%E1%80%90%E1%80%AD%E1%80%AF%E1%80%84%E1%80%B9%E1%80%B8-%E1%80%A1%E1%80%AD%E1%80%99%E1%80%B9%E1%80%B1%E1%80%91%E1%80%AC%E1%80%84%E1%80%B9%E1%80%85%E1%80%AF-%E1%80%99%E1%80%AD%E1%80%90%E1%81%B1%E1%80%B4-%E1%80%B1%E1%80%95%E1%80%B8%E1%80%9B%E1%80%94%E1%80%B9-%E1%80%BB%E1%80%99%E1%80%94%E1%80%B9%E1%80%99%E1%80%AC%E1%80%85%E1%80%85%E1%80%B9%E1%80%90%E1%80%95%E1%80%B9-%E1%80%8A%E1%82%8A%E1%80%94%E1%80%B9%E1%81%BE%E1%80%</p> <p>တပ်မတော် နှင့် ကချင်လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့ (KIA) တို့ တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားနေသော တနိုင်း ဒေသမှ ထွက်ပြေး တိမ်းရှောင်လာသော စစ်ဘေးရှောင် ပြည်သူများအရေး ကိုင်တွယ် ဆောင်ရွက်ရာတွင် အစိုးရအနေဖြင့် အားနည်းချက်များစွာ ရှိနေသည်ဟု ကချင်အမျိုးသား ကွန်ဂရက် ပါတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအမ်ကာန်လ က ဝေဖန်ပြောကြားသည်။ “တချို့ဆိုရင် ကာမိုင်းမြို့နယ်ထဲမှာ ပိတ်မိနေတာတွေ အများကြီးပဲ၊ မနေ့က တချို့တော့ လွတ်လာတာရှိတယ်။ လဝါကြားမှာ တိုက်ပွဲဖြစ်တယ်။ အဲတော့ ဖားကန့်က ဆင်းလာသည့် အုပ်စုက တောထဲမှာ သွားပိတ်မိတာ ရှိတယ်။ လူထောင်ချီပြီး ပိတ်မိနေတာ။ အဲဒီဟာကတော့ ပွင့်ပွင့်လင်း လင်းပြောရရင် စစ်ဘေး ရှောင်တွေ အတွက်တော့ လမ်းကြောင်း ဖွင့်ပြီးတော့မှ မြန်မြန်ဆန်ဆန် လုပ်ပေး စေချင်တယ် ပေါ့။ သူတို့ နောက်ဆုံး Duedate ပေးထားတာက မနက်ဖြန်ပေါ့။ ဒီကြားထဲမှာ လူထုကို သွက်သွက်သွားခွင့်တော့ ပေးရမယ်။ အဆင့်ဆင့် ပိတ်စို့နေ တာက ဒီလူထုက သိန်းချီပြီးတော့မှ ပတ်ချာလည်ပြီး တောထဲမှာ ဒုက္ခရောက်မဲ့ သဘောတော့ ဖြစ်နေတယ်။ အဲဒါတော့ ကျွန်တော်တို့က လက်မခံဘူး” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။(The Ladies)</p> <p>https://www.facebook.com/News.TheLadies/posts/768089406699364:0</p> <p>ကချင်ပြည်နယ်၊ တနိုင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ရွှေနှင့် ပယင်းမှော်များမှ အရပ်သားများကို ဇွန် ၁၅ ရက်နောက်ဆုံးထား ထွက်ခွာရန် တပ်မတော်က သတိပေးထားရာ သတ်မှတ်ရက် နီးကပ်ချိန် အထိလမ်းခရီးတွင် ပိတ်မိနေသူ ရာနှင့်ချီရှိနေဆဲဖြစ်ကြောင်း ဒေသခံများနှင့် ကယ်ဆယ်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည့် ဘာသာရေး အဖွဲ့အစည်းများထံမှ သိရသည်။ တနိုင်း မြို့နယ်အတွင်းရှိ ရွှေနှင့် ပယင်းများထွက်သော ထန်းပလား၊ ဝမ်းပလား၊ အောင်လွတ်၊ တုံမင်္ဂါ၊ ချောင်းဆုံ၊ နန်ပြူ၊ ဂျာအောင်ဘာ၊ ဇီးဖြူကုန်း၊ ညောင်ပင်ကုန်း နှင့် နမ့်ကွမ်းမှော်ရှိ အလုပ်သမား များကို နယ်မြေရှင်းလင်းရေး ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် (ဇွန်လ) ၁၅ ရက် နောက်ဆုံးထား ထွက်ခွာရန်တပ်မတော်မှ ဇွန် ၅ ရက်နေ့တွင် ရဟတ်ယာဉ်ဖြင့် စာများ ဖြန့်ကြဲကာ သတိပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်</p>
--	--	--

		<p>သည်ဟု ကချင်ပြည်နယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်ဟောင်း ဒေါ်ဒွဲဘူက ပြောသည်။ (Myanmar time) http://myanmar.mmtimes.com/index.php/national-news/26851-2017-06-15-08-50-22.html</p> <p>ကချင်ပြည်နယ်တွင် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် အမျိုးသားအဆင့် ဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းနေချိန်၌ စစ်ရေးပြင်ဆင်မှုများသည် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဆန့်ကျင်သော လုပ်ရပ်များဖြစ်၍ ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရ နှင့် လွှတ်တော်မှလည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စု အစိုးရနှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်တို့မှ လည်းကောင်း ထိရောက်သော ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှု၊ တားမြစ်မှုများ ဆောင်ရွက်ရန် တောင်းဆိုကြောင်း ကချင်အမျိုး သားကွန်ဂရက်ပါတီက ဇွန်လ ၁၄ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။(7Days) http://www.7daydaily.com/story/99014</p> <p>တိုက်ပွဲများကြောင့် ကချင်ပြည်နယ်၊ တနိုင်းမြို့၊ ရွှေမှော်များမှ ထွက်ခွာလာသော ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများမှာ ခန္တီးမြို့သို့ ရောက်ရှိလာ၍ ကူညီပေးနေရသည်ဟု ခန္တီးမြို့နယ်ဒေသခံများက ပြောသည်။ "ချင်းတွင်းမြစ်အတိုင်း ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမား ၇၀၀ လောက် ရောက်လာကြတယ်။ သူတို့ခရီးကို ရှေ့ဆက်သွားနေကြပါပြီ။ ဒီနေ့လည်း နောက်တစ်ဖွဲ့ ထပ်ရောက်မယ်ကြားလို့ အကူညီပေးဖို့ ဒေသခံတွေ ပြင်ဆင်နေကြတယ်" ဟု ခန္တီးဒေသခံကိုအောင်မျိုးက ပြောသည်။ ရွှေ့ပြောင်းအလုပ်သမားများအား တည်းခိုအိပ်စက်ရန် နေရာစီစဉ်ပေးခြင်း၊ ထမင်းထုပ်များ ဝေငှခြင်း တို့ပြုလုပ်ကာ ကူညီပေးကြောင်းသိရသည်။(Mizzama) http://www.mizzimaburmese.com/article/28194</p> <p>ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) ညီလာခံကို ဇွန်လ ၂၀ ရက်မှစတင်၍ ရက်သတ္တပတ်ကျော်ကြာ ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့တွင် အပိုင်းနှစ်ပိုင်းခွဲ၍ ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း UNFC တွဲဘက်အတွင်းရေးမှူး (၁) ဦးထွန်းဇော်မှ ပြောသည်။ ညီလာခံတွင် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်း ၂၁ ဖွဲ့ကို ဖိတ်ကြားထားပြီး UNFC အဖွဲ့ဝင် အဖွဲ့စည်းများ ဆွေးနွေးပွဲပိုင်း တစ်ပိုင်းနှင့် အဖွဲ့ဝင်မဟုတ်သော တခြားတိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများ ပါဝင်သော ဆွေးနွေးပွဲ တစ်ပိုင်းဟူ၍ နှစ်ပိုင်းကျင်းပသွားရန် စီစဉ်ထားသည်။ UNFC အဖွဲ့ဝင် ၉ ဖွဲ့ထဲမှ အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်မှ နုတ်ထွက်ရန် စာတင်ထားသော အဖွဲ့ဝင်များ နုတ်ထွက်ရေးနှင့် ပတ်သက်၍လည်း ဆွေးနွေးဆုံးဖြတ်သွားမည် ဖြစ်သည်။(NMG) http://www.nmg-news.com/unfc-%e1%80%8a%e1%80%ae%e1%80%9c%e1%80%ac%e1%80%81%e1%80%b6%e1%80%9e%e1%80%af%e1%80%ad%e1%82%94-%e1%80%90%e1%80%ad%e1%80%af%e1%80%af%e1%80%84%e1%80%b9%e1%80%b8%e1%80%9b%e1%80%84%e1%80%b9%e1%80%b8/</p> <p>ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC)အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်မှ ကချင်လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ KIO နုတ်ထွက်ပြီး ကချင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး (KNO) အပါအဝင် လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ အချို့ အဖွဲ့ဝင်သစ် ဖြစ်လာနိုင်ကြောင်း တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ ခေါင်းဆောင်များက ပြောသည်။ တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက် ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ထိုးရသေးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များနှင့် စုဖွဲ့ထားသော</p>
--	--	---

		<p>UNFC ညီလာခံကို ဇွန်လ ၂၀ ရက်တွင် စတင်မည်ဖြစ်ရာ အဖွဲ့ဝင်အသစ်တိုးခြင်း၊ လျော့ခြင်းများ ရှိလာနိုင်ဟု UNFC တွဲဖက်အ တွင်းရေးမှူး (၁) ဦးထွန်းဇော်မှ ဆိုသည်။(7Days) http://www.7daydaily.com/story/98873</p> <p>မြန်မာ့ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွင် ကူညီပေးနေသူ ဦးဟန်ယောင်ဝေအား မြန်မာအစိုးရမှ ဇွန်လ ၉ ရက်နေ့မှစ၍ ပြည်ဝင်ခွင့် ဝီဇာမပေးတော့သဖြင့် မြန်မာပြည်မှ ထိုင်းနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာ ခဲ့ရသည်ဟု ပြည်ထောင်စု အင်စတီကျုမှ ဒါရိုက်တာ ဦးခွန်စိုင်းမှ ပြောသည်။ "တစ်ခုဖြစ်နိုင်တာ ကတော့ အစိုးရဘက်မှာ သူနဲ့ ပတ်သက်ပြီးတော့မှ မကောင်းတဲ့ (negative) သတင်းအချက်အ လက်များ ရထားသလား။ အဲဒီမေးခွန်းရှိတာပေါ့။ တကယ်လို့ ရှိတယ်ဆိုရင်လည်း သူနဲ့ ပူးတွဲ လုပ်ခဲ့တဲ့ လူကြီးတွေ အကုန်လုံးကို မေးလို့ရတယ်။ မေးလည်း မေးစေချင်ပါတယ်။" ဟု ဦးခွန်စိုင်းမှ ပြောသည်။အသက် ၆၉ နှစ်အရွယ် ဦးဟန်ယောင်ဝေသည် မြန်မာနိုင်ငံ ပထမဆုံး သမ္မတ စပ်ရွှေသိုက်၏ အငယ်ဆုံးသားဖြစ်ပြီး ၁၉၆၂ ခုနှစ် ဗိုလ်ချုပ်နေဝင်း စစ်တပ်က အာဏာသိမ်းပြီးနောက် ၁၉၆၃ ခုနှစ် မြန်မာနိုင်ငံမှ ထွက်ခွာခဲ့ကာ ကနေဒါနိုင်ငံသား ခံယူခဲ့ သည်။ (Mizzama) http://www.mizzimaburmese.com/article/28131</p> <p>ပြည်ပရောက် ရှမ်းတိုင်းရင်းသား ခေါင်းဆောင်တဦး ဖြစ်သည့် ဦးဟန်ညောင်ဝေကို မြန်မာ ပြည်ဝင်ခွင့် ဝီဇာထပ်ပြီး မပေးတော့ဘူးဆိုသော သတင်းတွေ ထွက်နေခြင်းသည် မှန်ကန်မှု မရှိကြောင်း ကနေဒါနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံရုံးက ပြောသည်။ ကနေဒါနိုင်ငံသား အဖြစ် ခံယူထား သည့် ဦးဟန်ညောင်ဝေ ခေါ် ဦးဗီတာသိုက်ရဲ့ ပြည်ဝင်ခွင့် ဝီဇာ လျှောက်ထားမှုကို လုပ်ရိုး လုပ်စဉ် အတိုင်း သံရုံးဘက်မှ ဆောင်ရွက်နေပြီး ခွင့်ပြုချက်ရရန် စောင့်ဆိုင်းနေခြင်း ဖြစ် ကြောင်း ကနေဒါနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံရုံး တာဝန်ရှိသူတဦးမှ "လောလောဆယ် ကတော့ ခွင့်ပြုမိန့်ကို စောင့်ဆိုင်းလျက်ရှိပါတယ်။ ဝီဇာညွှန်ကြားချက်နဲ့အညီ ကျမတို့က အဆင့်ဆင့်တင် ပြထားပြီး ဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ ကျမတို့က ဘယ်လိုခေါ်မလည်း ဝီဇာရနိုင်ခြင်း မရနိုင်ခြင်းဆိုတာက ကျမတို့တင်ပြထားတဲ့ ဟိုဒင်းလေ အထက်အရာရှိတွေက သူတို့ ဆုံးဖြတ် ချက်ကတော့ အခု အထိ စောင့်ဆိုင်းနေဆဲပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျမတို့ ဘာမှထပ်ပြီးတော့ ပြောကြား လို့မရပါဘူး။ " ဟုပြောဆိုလိုက်သည်။ ဦးဟန်ညောင်ဝေသည် ၂၀၁၁ ခုနှစ် သမ္မတဟောင်း ဦးသိန်းစိန် ဦးဆောင်သည့် အစိုးရ တက်လာပြီးနောက် မြန်မာ့ငြိမ်းချမ်းရေး ဖြစ်စဉ်မှာပါဝင်ခဲ့ပြီး " ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဆွေးနွေးပွဲအတွက် ပြည်ထောင်စု အင်စတီကျု " ဆိုသည့်အဖွဲ့ကို ပြည်တွင်းမှာ တည်ထောင်ခဲ့သည်။ (VOA) https://burmese.voanews.com/a/myanmar-blacklists-ebo-executive-director-harn-yawngnhe/3901256.html</p>
၁၅	၁၅.၆.၂၀၁၇	<p>တပ်မတော်နှင့် ကချင်လက် နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့ (KIA)တို့ ကြားဖြစ်ပွားနေသော တိုက်ပွဲကြောင့် ဒေသခံရှစ် ရာကျော် တိုင်းမြို့ပေါ်သို့ စစ်ဘေးရှောင် ရောက်ရှိနေပြီး ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူ နှစ်ရာခန့် ပါဝင်ကြောင်း တိုင်းမြို့ ခရစ်ယာန်ဂိုဏ်းပေါင်းစုံ အရေးပေါ် ကယ်ဆယ်ရေး ကော်မတီ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဦးနော်တောင်မှပြောသည်။ "တိုက်ပွဲဖြစ်လို့ သူတို့ဒေသကို စွန့်ခွာ ရတဲ့သူတွေပေါ့။ စစ်ဘေးဒုက္ခသည်က KBC အသင်းတော် မှာက ၅၀၀၊ ကက်သလစ် အသင်းတော်မှာ ၁၅၃ဦး၊ AG အသင်းတော်က ၁၃၉ဦး၊ အင်္ဂလိပ်ကန်မှာ ၁၆ဦးပေါ့။ အဲဒီလောက်ရှိ ပါတယ်။ ကျောင်းသားက အားလုံးက နှစ်ရာပတ်ဝန်းကျင်ရှိမယ်။ မူလတန်းနဲ့ အလယ်တန်း</p>

		<p>ကျောင်းသားတွေပေါ့။ KIA နယ်မြေမှာ ဖွင့်ထားတဲ့ ကျောင်းပေါ့။ ဒါပေမဲ့ အစိုးရ အသိအမှတ် ပြုထားတဲ့ ကျောင်းလည်း ဟုတ်တယ်” ဟု ဆရာနော်တောင်ကပြောသည်။(7Days) http://www.7daydaily.com/story/99017</p> <p>တအောင့်အမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA မှ အရပ်သား ဗမာလူမျိုး ဆယ့်သုံး ဦးအား ဖွန်လဆယ့် ငါးရက်နေ့တွင် ဖမ်းဆီးစစ်ဆေးခဲ့သည်။ (PSLF/TNLA) https://www.facebook.com/PslfTnla/posts/678136222310960</p> <p>ကရင်ပြည်နယ်၊ ဖာပွန်ခရိုင်အတွင်းရှိ အီတူးထွာပြည်တွင်းဒုက္ခသည်စခန်းမှ စစ်ပြေးဒုက္ခသည် ၁၀၀ကျော်ခန့်သည် စားနပ်ရိက္ခာ ပုံမှန်ထောက်ပံ့မှု အကူအညီများ ရပ်စဲတော့မည်ဖြစ်၍ နေရပ်သို့ပြန်ရန် စီစဉ်လျှက်ရှိသည်ဟု သတင်းရရှိသည်။ “ပြန်ဖို့ကတော့ သေချာတယ်လို့ ကြားတယ်။ တချို့က ပြန်မယ်။ တချို့က မပြန်ဘူးပေါ့။ အခု အဲဒီပြန်ဖို့ကို ကော်မတီက စည်းဝေးနေတယ်။ ဘယ်လိုပုံစံနဲ့ ဘယ်အချိန်ပြန်မလဲဆိုတာကတော့ သေချာ မသိရသေးဘူး။ ကျမတို့ကြားမိသလောက်တော့ အိမ်ခြေ ၅၀လောက်ရှိမယ်။ လူဦးရေအနေနဲ့တော့ ၁၀၀ကျော်လောက်ရှိမယ်” ဟု စစ်ပြေးဒုက္ခသည်များအား အကူအညီပေးနေသည့် ကရင်အမျိုး သမီးအစည်းအရုံး (KWO) ၏ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး နော်ကညောဖောက် ပြောသည်။(KIC) http://kicnews.org/2017/06/%e1%80%a1%e1%80%ae%e1%80%90%e1%80% b0%e1%80%b8%e1%80%91%e1%80%ac%e1%80%b7%e1%80%bb%e1%80 %95%e1%80%8a%e1%80%b9%e1%80%90%e1%80%bc%e1%80%84%e1%8 0%b9%e1%80%b8%e1%80%85%e1%80%85%e1%80%b9%e1%80%b1%e1 %80%9b/</p> <p>တပ်မတော်နှင့် KIA တို့ တိုက်ပွဲများ အပြင်းအထန် ဖြစ်ပွားနေသည့် ကချင်ပြည်နယ်မှာ အစိုးရအနေဖြင့် လူမျိုးအလိုက် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပပေးသင်ပြီး ဆွေးနွေးပွဲများမှ ထွက်ပေါ်လာမည့် အသံကိုလည်း နားထောင်သင့်သည့်ဟု ကချင်အမျိုးသား ကွန်ဂရက်ပါတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာအမ်ကာန်လ မှ ပြောကြားသည်။ “အခုမြောက်ပိုင်းစစ်ပွဲတွေ အပြင်းအထန် ဖြစ်နေတဲ့ လူမျိုးအလိုက် အမျိုးသားအဆင့်ရဲ့ အသံကို ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင် မှုကော်မတီ အနေနဲ့ သော်လည်းကောင်း၊ PC သော်လည်းကောင်း၊ NRPC သော်လည်းကောင်း၊ UPDJC သော်လည်းကောင်း သူတို့က လုပ်ခွင့်ကိုပေးသင့်တယ်လို့ နိုင်ငံရေးအရ မြင်တယ်။ လုပ်ခွင့်ပေးမှလည်း ပြည်ထောင်စု ဆိုတဲ့ စကားသုံးမယ်ဆိုရင် ပြည့်စုံမယ်” ဟု ဒေါက်တာ အမ်ကာန်လမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ https://www.facebook.com/News.TheLadies/posts/768676806640624:0</p> <p>တိုင်းရင်းသားများ လိုလားသည့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အာမခံချက်ပေးနိုင်ပါက မည်သည့် တိုင်းရင်းသားမဆို ခွဲထွက်မည် မဟုတ်သဖြင့် အပြန်အလှန် ထိန်းညှိနိုင်သည့် အချက်များ ရှိရန်လိုသည်ဟု ကရင်နိုင်ငံရေးပါတီများက ပြောဆို လိုက်သည်။ “ ခွဲမထွက်ရဘူးလို့ အတင်း အဓမ္မထည့်သွင်းခိုင်းတာကတော့ မဖြစ်သင့်ဘူးလို့မြင်တယ်။ တိုင်းရင်းသားတွေ အားလုံးရဲ့ ဆန္ဒလည်း အလေးထားဖို့ လိုပါတယ်” ဟု ကရင်ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ(KDP)ဥက္ကဋ္ဌ စောရဲဝင်းနိုင် မှပြောသည်။(KIC) http://kicnews.org/2017/06/%e1%80%96%e1%80%80%e1%80%b9%e1%80% 92%e1%80%9b%e1%80%9a%e1%80%b9%e1%80%85%e1%80%94%e1%80</p>
--	--	---

		<p>http://www.khnumthungburmese.org/?p=6385</p> <p>ချင်းနိုင်ငံရေးပါတီကြီး နှစ်ခုဖြစ်သည့် ချင်းအမျိုးသား ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (CNDP) နှင့် ချင်းတိုးတက်ရေးပါတီ (CPP) ပါတီတို့သည် တစ်ပါတီအဖြစ် ပေါင်းစည်းရန် ဇွန်လ ၁၅ ရက်နေ့က ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြသည်။ CNDP နှင့် CPP ပါတီမှ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီအဆင့် (CEC) အစည်းအဝေးကို ရန်ကုန်မြို့တွင် ဇွန်လ ၁၅ ရက်နေ့က ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ကြပြီး ယခုကဲ့သို့ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်ဟု ပူးတွဲထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။</p> <p>(Khonumthungburmese)</p> <p>http://www.khnumthungburmese.org/?p=6385</p>
--	--	--